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Łowicz | O co chodzi w sprawie łowickiego Cechu

Za co miała być ta łapówka?
Starszy Cechu Rzemiosł Różnych w Łowiczu K.B. był przez kilka tygodni 
przetrzymywany w areszcie śledczym po tym, jak 20 października  
został zatrzymany w związku z zarzutami wręczenia korzyści majątkowej 
syndykowi masy upadłości dwóch osób fizycznych.  
Chodziło o przejęcie dla cechu atrakcyjnej nieruchomości.

Gdy 10 listopada jako pierw-
si informowaliśmy o sprawie na 
naszym portalu Łowiczanin.info, 
wiedzieliśmy, że K. B. przebywa 
w  areszcie. Dziś znamy więcej 
szczegółów.

Po pierwsze wiemy, że w pro-
cesie karnym K.B. będzie jednak 
odpowiadał z wolnej stopy – po-
dobnie jak pozostałe osoby, któ-
rym przedstawiono zarzuty. 16 li-
stopada sąd uchylił mu bowiem 
areszt. Było to możliwe, bo jak 
się dowiadujemy w  Prokuratu-
rze Okręgowej Warszawa Praga, 
która prowadzi sprawę, podejrza-
ny złożył wyjaśnienia zgodne ze 
stanem faktycznym ustalonym 
wcześniej w sprawie – i przyznał 
się do zarzucanego mu czynu. 

Zarzut jest z  art. 229§1 kk 
(Kto udziela lub obiecuje udzielić 
korzyści majątkowej lub osobi-
stej osobie pełniącej funkcję pu-
bliczną w związku z pełnieniem 
tej funkcji, podlega karze pozba-
wienia wolności od 6 miesięcy 
do lat 8.) w związku z art. 12 kk 

(Dwa lub więcej zachowań, pod-
jętych w krótkich odstępach cza-
su w wykonaniu z góry powzię-
tego zamiaru, uważa się za jeden 
czyn zabroniony).

Na gorącym uczynku
Informacje o propozycji łapów-

karskiej wobec funkcjonariusza 
publicznego skierowanej przez 
dwóch mężczyzn – przedstawi-
cieli zarządu Cechu Rzemiosł 
Różnych w  Łowiczu, uzyskali 
funkcjonariusze delegatury Cen-
tralnego Biura Antykorupcyjnego 
w Lublinie. W Lublinie dlatego, 
że w Świdniku pod Lublinem swe 
biuro ma syndyk masy upadło-
ściowej dwóch osób z Łowicza.  

Jak nas poinformowano w Pro-
kuraturze Okręgowej Warszawa 
Praga, zatrzymania oferentów do-
konano na terenie województwa 
łódzkiego, czynności wykona-
no bezpośrednio po przekazaniu 
przez nich korzyści majątkowej 
w wysokości 10 tys. zł – połowy 
obiecanej kwoty.

Dom na Klickiego
Ustaliliśmy, co było przedmio-

tem oferty – przestępstwo miało 
na celu przejęcie przez Cech za-
budowanej nieruchomości wy-
stawionej na sprzedaż, z  wolnej 
ręki, z  pominięciem normalnej 
procedury, jaką powinien zasto-
sować syndyk. Odbiorcą łapów-
ki miał być właśnie syndyk masy 
upadłościowej dwóch osób z Ło-
wicza. Te osoby to współwłaści-
ciele, po połowie, sporego domu 
jednorodzinnego przy ul. Klickie-
go w Łowiczu.

Syndyk umieścił w sieci ogło-
szenie o  sprzedaży. Nierucho-
mość ma powierzchnię 1733 
m2, jak napisano w  ogłoszeniu 
: „zabudowana jest  murowa-
nym, jednorodzinnym budyn-
kiem mieszkalnym z częścią sta-
nowiącą pawilon handlowy oraz 
budynkiem garażu dwustanowi-
skowego. (...)  Sprzedaż w  po-
stępowaniu upadłościowym jest 
sprzedażą egzekucyjną. Tym sa-
mym nabywca nieruchomości 

nie odpowiada za zobowiązania 
upadłego. Syndyk przewiduje 
możliwość zorganizowania tele-
fonicznej licytacji jeśli wpłynie 
więcej niż jedna oferta”. 

Syndyk określił cenę minimal-
ną na 650 tys. zł – i opisał, że sta-
nowi to 63% ceny oszacowanej 
przez biegłego. To bardzo dobra 
cena.

I właśnie chęć uniknięcia licyta-
cji miała powodować oferentami. 
Rzecznik Prokuratury Okręgowej 
Warszawa Praga prokurator Kata-
rzyna Skrzeczkowska powiedziała 
Nowemu Łowiczaninowi, że ofe-

rentom chodziło o to, by działka 
została sprzedana cechowi bez li-
cytowania kwoty kupna, by byli 
oni pierwsi w kolejce. 

Dlaczego  
ten obiekt?
Krzysztof B. ma dobrą opinię 

w  środowisku, uchodzi za czło-
wieka skorego do pomocy, za-
angażowanego. Jedna z  osób 
bliskich środowisku cechu powie-
działa nam, że dopiero z  chwilą 
gdy starszym został właśnie B., 
w  cechu zaczęło się coś dziać, 
rozpoczęły się imprezy integra-
cyjne, wspólne wyjazdy. Przed-
tem niektórzy członkowie narze-
kali, że tylko muszą odprowadzać 
składki i nic z tego nie mają.

A dom na Klickiego miał być 
prawdopodobnie przyszłą, nową  
siedzibą cechu. 

Sam K.B. nie odpowiedział na 
próbę kontaktu ze strony redakcji. 
Telefon biura Cechu milczy.

Zarzuty  
dla pięciu osób
Z łapówką zgłosili się do syn-

dyka dwaj członkowie cechu, po 
ich zatrzymaniu przez funkcjona-
riuszy CBA i przedstawieniu im 
zarzutów, starszy cechu pozostał 
w  areszcie, druga osoba zosta-

ła zwolniona – ale zarzut jej po-
stawiony jest ten sam. Co więcej, 
w  wyniku działań CBA zatrzy-
mało kolejne trzy osoby. Wszyst-
kie są związane z cechem. Tym 
zatrzymanym także przedstawio-
no zarzuty z art. 229§1 kk w zw. 
z  art. 12 kk. – więc identyczne 
jak starszemu cechu. 

Oznacza to najprawdopodob-
niej, że wszystkie pięć osób wie-
działo o  zamiarze przekupstwa. 
Ostatecznie wobec czterech osób 
zastosowano środki zapobiegaw-
cze w postaci dozoru policyjne-
go i  poręczenia majątkowego, 
a K.B. odsiedział cztery tygodnie 
w areszcie.

Gdy pisaliśmy o  sprawie na 
portalu Łowiczanin.info, nie wy-
kluczano dalszych zatrzymań. 
Ostatecznie do nich nie doszło 
– choć jeszcze jedna osoba była 
wezwana do złożenia wyjaśnień.  
– Ze względu na zgromadzony 
materiał sprawa wydaje się pro-
sta i powinna dość szybko trafić 
do sądu – mówiła nam wcześniej 
prokurator Skrzeczkowska. Teraz 
to potwierdza. 

– Są jeszcze zaplanowane 
czynności, ale możliwe jest skie-
rowanie aktu oskarżenia do sądu 
nawet jeszcze przed końcem roku 
– mówi. tb, wal

Zduny | Huczne powitanie nowego samochodu strażackiego

Super akcent na 120-lecie
Druhowie oraz mieszkańcy 
z wielką pompą powitali 
w piątek 26 listopada 
wieczorem nowy samochód  
dla jednostki Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Zdunach. 
Średni samochód ratowniczo-
gaśniczy MAN został 
zakupiony za 863.706 zł.

 Pieniądze pochodziły z budże-
tu gminy Zduny – 300 tys. zł, Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i  Gospodarki Wod-
nej w Łodzi – 420 tys. zł, Komen-
dy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej – 140 tys. zł i przepro-
wadzonej zbiórki wśród miesz-
kańców sołectw: Zduny, Szyma-
niewice, Nowe Zduny, Dąbrowa 
i Pólka – 3.706 zł.

MAN wjechał do Zdun drogą 
krajową nr 92, z włączonymi sy-
gnałami świetlnymi i dźwiękowy-

mi. Wraz z nim pod remizę OSP 
podjechały samochody z  innych 
jednostek. Ten wyjątkowy koro-

wód robił wrażenie. Przyszło go 
oglądać wielu strażaków i miesz-
kańców.  

Były czerwone race, fajerwerki 
i brawa. Po prezentacji samocho-
du prezes jednostki Dominik Go-
lis dziękował wszystkim, którzy 
przyczynili się do pozyskania do-
tacji i zakupu nowego samocho-
du, który jest pięknym prezentem 
na 120-lecie jednostki.  Podzię-
kowania składał też wójt gminy 
Zduny Krzysztof Skowroński, 
który dziękował też strażakom za 
ich służbę.

Głos zabrali zaproszeni goście, 
między innymi poseł na Sejm RP 
Tadeusz Woźniak, który pomógł 
strażakom w pozyskaniu dotacji 
70 tys. zł z Funduszu Sprawiedli-
wości, za które został zakupiony 
ratowniczy sprzęt hydrauliczny, 
który potrzebny jest w ratownic-
twie drogowym.

Samochód został poświęcony 
przez proboszcza parafii w Zdu-
nach księdza Ireneusza Cieślaka.

Po zakończeniu oficjalnej czę-
ści uroczystości strażacy zaprosili 
gości na lampkę szampana, a po-
tem na gorący poczęstunek.   

mwk

Nowy samochód jednostki OSP Zduny pod remizą witała liczna grupa 
strażaków i mieszkańców; 
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Łowicz | Złe wieści ze szpitala

Oddział covidowy zapełniony 
„To nie jest zwykła grypa!”

– Kto może niech się szczepi 
– apeluje dr Paweł Bitner, lekarz 
kierujący oddziałem covidowym 
łowickiego szpitala. – To nie jest 
zwykła grypa, tak jak niektórzy 
uważają. Wirus może powodo-
wać ciężkie zapalnie płuc i niewy-
dolność oddechową, co może do-
prowadzić młodą osobę do zgonu 
– ostrzega.

Oddział covidowy łowickiego 
szpitala przez cały czas jest obło-
żony w pełni i  jest na nim bar-
dzo duża rotacja pacjentów. Gdy 
tylko jakiś pacjent zostaje wypi-
sany, to w  krótkim czasie jego 
łóżko zostaje zajęte przez kolej-
ną osobę. 

– Wczoraj na dyżurze wypi-
sałem dwie osoby, a  już po nie-
spełna 2 godzinach mieliśmy dwa 
nowe przyjęcia na oddział – rela-
cjonuje dr Bitner. 

Trudna sytuacja jest też w szpi-
talach ościennych. Bywa, że kon-
taktują się one z  łowickim ZOZ 
w poszukiwaniu wolnych miejsc. 
Dr Bitner powiedział nam, że 
utrzymuje się tendencja, że do 
szpitala trafią w większości osoby 
niezaszczepione.   str. 3

Kto udziela  
lub obiecuje udzielić 
korzyści majątkowej 
lub osobistej osobie 
pełniącej funkcję 
publiczną w związku 
z pełnieniem tej 
funkcji, podlega karze 
pozbawienia wolności 
od 6 miesięcy do lat 8.

REKLAMA

Kto nosi maseczki,
a kto ma ich dość
– o zmieniających się nastrojach – str. 7
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Bezpieczeństwo
NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DYSPOZYCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon redakcyjny 535 455 336 
e-mail: agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
AGNIESZKA ANTOSIEWICZ

DK 70 | Odcinkowy pomiar prędkości blisko Łowicza

Kierowco, zwolnij w Mokrej!
Kolejnych 39 odcinków dróg na terenie 13 województw 
zostanie wkrótce objęte odcinkowymi pomiarami 
prędkości (system urządzeń, które nie mierzą prędkości 
w danym momencie, ale średnią szybkość pokonania 
objętego nim odcinka). Wśród wytypowanych odcinków 
jest jeden na DK 70, na wysokości wsi Mokra, na trasie 
z Łowicza do Skierniewic.

Akcję montażu urządzeń po-
miarowych prowadzi Główny In-
spektorat Transportu Drogowego. 
Lokalizacje zostały wytypowane 
na podstawie analizy bezpieczeń-
stwa, opracowanej przez Insty-
tut Transportu Samochodowego. 
Przedsięwzięcie dotyczy różnych 
kategorii dróg, w  tym też auto-
strad A1, A2 i A4.

Lista wskazanych odcinków li-
czy 39 pozycji. Na wypadek gdy-

by na którymś z nich zainstalowa-
nie systemu okazało się z jakiegoś 
powodu niemożliwe, została też 
opracowana lista rezerwowa, li-
cząca aż 28 pozycji. Ostateczna 
ocena możliwości montażu urzą-
dzeń zostanie przeprowadzona po 
wyborze wykonawcy i  przepro-
wadzeniu przez niego ponownych 
analiz, z uwzględnieniem wszyst-
kich niezbędnych warunków tech-
nicznych.

Funkcjonalności urządzeń mu-
szą zapewnić m.in. możliwość re-
jestracji naruszeń na co najmniej 
trzech pasach ruchu, niezależnie 
od  tego, po którym pasie poru-
sza się mierzony pojazd. Systemy 
muszą wykonywać pomiary bez 
przerwy, również w trudnych wa-
runkach pogodowych, rejestrować 
prędkość pojazdów co najmniej 
od 30 do 220 km/h, identy� kować 
rodzaj pojazdu, wykonywać wy-
sokiej jakości zdjęcia bez względu 
na porę dnia.

Obecnie trwa przetarg na to za-
danie. Wyłoniony w  nim wyko-
nawca będzie miał 70 tygodni na 
montaż urządzeń, licząc od dnia 
podpisania umowy.

Łódzkie jest na czele stawki 
pod względem liczby wytypowa-
nych odcinków dróg – 5 na liście 

głównej, 3 na rezerwowej. Jest 
wśród nich odcinek drogi krajo-
wej 70 w Mokrej Prawej (na dłu-
gości od posesji nr 2 do nr 89a), 
na trasie Łowicz – Skierniewice. 
Listę rezerwową otwiera nato-
miast odcinek Alei Macieja Rataja 
w Skierniewicach – od Ronda So-
lidarności do skrzyżowania z uli-
cą Jana III Sobieskiego (DK 70). 
W samej Łodzi pomiar ma się po-
jawić na ulicach Chocianowickiej 
i Łaskowice w pobliżu lotniska na 
Lublinku. Na autostradzie A1 po-
miar będzie obowiązywał na od-
cinku Pomarzany – Bociany.

Pozostałe odcinki są już zloka-
lizowane w  dalszych, z  naszego 
punktu widzenia, odcinkach woje-
wództwa łódzkiego: Pabianice na 
liście głównej oraz Biała Pierwsza 
(powiat wieluński) na rezerwowej.

W województwie mazowiec-
kim objęta inwestycją ma być 
m.in. obwodnica Mszczonowa. 

tm

Łowicz | Groźna pamiątka z czasów wojny

O tym niewybuchu pamiętano 
w rodzinie
Pocisk artyleryjski 
z 1939 roku odkopano 
na polu przy ul. 
Sochaczewskiej

Prace ziemne na polu na ty-
łach zakładu produkcyjnego � rmy 
Krajewski przy ul. Sochaczew-
skiej w  Łowiczu, wykonywane 
w  następstwie zmiany podzia-
łów geodezyjnych, spowodowa-
ły ujawnienie tam w środę 17 li-
stopada groźnego niewybuchu. 
Podczas prac usuwano m.in. be-
tonowe podmurówki pod daw-
ne ogrodzenia, zdejmowano też 
wierzchnią warstwę ziemi. Wła-
śnie w tej fazie prac pocisk musiał 
zostać zagarnięty – ale wtedy go 

nie zauważono. Ujawnił się dopie-
ro gdy zgarnięty humus na nowo 
rozgarniano. Pracownik wykonu-
jący tę czynność zawiadomił wła-
ścicielkę terenu.

– I wtedy – opowiada Agniesz-
ka Krajewska – od razu przypo-
mniały mi się rodzinne opowie-
ści o tym, że za domem w ziemi 
zakopana jest bomba. To była taka 
„opowieść z dreszczykiem”, któ-
rej chętnie słuchały nasze dzieci. 

Otóż dziadek Agnieszki Kra-
jewskiej wspominał, że we wrze-
śniu 1939 roku, podczas walk 
z  Niemcami, na pole sąsiada, 
za  ich domem, spadła bomba, 
która jednak nie wybuchła. Po 
przejściu frontu gospodarz chciał 
móc korzystać z  pola – i  wte-

dy wspólnymi siłami pozbyto się 
pocisku w ten sposób, że powoli, 
ostrożnie, zsunięto go po prowizo-
rycznej pochylni do wykopanego 
specjalnie dołu. Potem zasypano 
ziemią – i pracowano jak dawniej, 
opowiadając tylko sobie historię, 
że bomba tam jest.

Gdy więc Agnieszkę Krajew-
ską powiadomiono o znalezisku, 
od  razu skojarzyła, że to może 
być tenże niewybuch z września 

1939. Od razu powiadomiono po-
licję i  saperów. Ładunek znale-
ziono w środę około godziny 16., 
najpierw przyjechał patrol policji, 
któremu towarzyszył pirotechnik. 
Stwierdził, że nie jest to bomba, 
lecz pocisk artyleryjski kalibru ..... 
Usunąć go z działki saperzy przy-
jechali dopiero w piątek około 10. 
przed południem. Przez ten czas – 
2 noce i niemal 2 dni – ładunku 
pilnowała policja.  wal

Tak wyglądał znaleziony w ziemi pocisk.

Bolimów | Autostrada A2 – zderzenie pięciu pojazdów.

Karambol, kierowca TIR-a wypadł z kabiny
28 listopada około godz. 
6.00 doszło do zderzenia 
pięciu pojazdów na 406 
km autostrady A2 – 
na wysokości Bolimowa. 
Pas w kierunku Poznania 
był całkowicie zablokowany 
do południa – potem 
udało się drogę udrożnić. 
Utrudnienia zakończyły się 
jednak dopiero przed godz. 
16.00.

W wypadku brał udział ciągnik 
siodłowy z  naczepą oraz cztery 
samochody osobowe. Podróżowa-
ło nimi w sumie 9 osób. Dwie tra-
� ły do szpitala w Skierniewicach, 
ale jedna z nich wymagała hospi-
talizacji – był to kierowca TIR-a.

Rzecznik KMP w  Skiernie-
wicach, mł. asp. Justyna Flor-
czak-Mikina, przekazała nam in-
formację na  temat uczestników 

zdarzenia oraz wstępnych usta-
leń tego jak mogło dojść do wy-
padku. Zastrzegła jednak, że 
może to nie być prawidłowa se-
kwencja zdarzeń, więc nie moż-
na na podstawie tych ustaleń wy-
snuć ostatecznych wniosków, kto 
był sprawcą wypadku i czy była 
to jedna osoba, czy więcej. Zezna-
nia samych uczestników wypadku 
również są rozbieżne. – Wbrew 

temu, jaki obraz zdarzenia nam się 
rysuje, poszczególne części wy-
padku mogły wyglądać inaczej, 
dlatego będą one oddzielnie roz-
patrywane – wyjaśnia rzecznik. 

Wstępnie ustalono, że najpierw 
Jaguar kierowany przez 63-letnie-
go mieszkańca Włocławka wpadł 
w  poślizg i  uderzył w  ekrany 
dźwiękochłonne. Następnie przy 
nim zatrzymał się Volkswagen 

Passat, którym kierował 47-letni 
mieszkaniec woj. zachodniopo-
morskiego. Mężczyzna ten chciał 
pomóc kierowcy Jaguara. Na oba 
pojazdy najechał Ford Focus, któ-
rym kierował obywatel Nigerii, 
a potem jeszcze Kia Venga, któ-
rą kierował 54-mieszkaniec War-
szawy – ten uderzył w samochody 
osobowe oraz w jadący prawidło-
wo ciągnik siodłowy marki Mer-
cedes, którym kierował 39-let-
ni obywatel Białorusi. TIR stanął 
w poprzek drogi i uderzył w ekra-
ny dźwiękochłonne.

W czasie uderzenia stłucze-
niu uległa jego przednia szyba, 
kierowca wypadł przodem z  ka-
biny, co sugeruje, że miał nieza-
pięte pasy. Białoruski kierowca 
tra�  do  szpitala z  obrażeniami 
ręki i  ogólnymi potłuczeniami. 
Do szpitala tra� ł też 35-letni oby-
watel Białorusi, który siedział 
na miejscu dla pasażera – prawdo-
podobnie był to kierowca – zmien-
nik. Ten drugi mężczyzna po prze-
badaniu mógł opuścić szpital.

 mwk

TIR uderzył w ekrany i stanął w poprzek jezdni.
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Bobrowniki | Groźnie wyglądająca kolizja

Czołowe zderzenie 
Passata i BMW

W sobotę 27 listopada oko-
ło godz. 14.20 w Bobrownikach 
w  gminie Nieborów (niedale-
ko przejazdu kolejowego) doszło 
do  kolizji drogowej z  udziałem 
dwóch samochodów osobowych 
– BMW i VW Passat. Choć zda-
rzenie wyglądało groźnie, nikomu 
nic poważnego się nie stało. 

Ze ustaleń policji wynika, że 
kierujący Volkswagenem Pas-
satem nie ustąpił pierwszeń-
stwa przejazdu podczas skrętu 
w  lewo. Tym samym doprowa-
dził do  czołowego zderzenia 
z  BMW. Za kierownicą Passata 
siedział 41-letni mieszkaniec po-
wiatu łowickiego, BMW kiero-
wał 19-latek, również z powiatu 
łowickiego. W żadnym z pojaz-
dów nie było pasażerów. 

Z miejsca zdarzenia do szpita-
la przetransportowany został kie-
rujący Volkswagenem, po przeba-
daniu okazało się, że nie wymaga 
hospitalizacji. Obaj uczestnicy ko-
lizji byli trzeźwi, 41-letni sprawca 
ukarany został mandatem.  mwk

Działania straży po kolizji. 
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Gmina Nieborów | Autostrada A2

Potrącenie na parkingu
We wtorek 23 listopada o go-

dzinie 18.55 policjanci oraz stra-
żacy z Łowicza otrzymali zgło-
szenie o potrąceniu na parkingu, 
na MOP Polesie, przy stacji BP, 
przy autostradzie A2, na wyso-
kości miejscowości Dzierzgówek 
w gminie Nieborów. 

Po dojeździe służb na miejsce 
okazało się, że na parkingu doszło 
do  potrącenia 13-letniego chłop-
ca, który wyszedł zza samocho-
du, prosto pod jadącego Volks-
wagena, którym kierował 55-latek 

z  dolnośląskiego. Na miejscu, 
oprócz policji, były dwa zastępy 
z PSP oraz jeden z OSP Dzierz-
gów i  Zespół Ratownictwa Me-
dycznego. 

Rolą strażaków było zabez-
pieczenie miejsca zdarzenia oraz 
udzielenie kwali� kowanej pierw-
szej pomocy chłopcu, aż do czasu 
przyjazdu ratowników medycz-
nych. Chłopiec został zabrany 
do szpitala w Łodzi, ale drugiego 
dnia został wypisany, nie odniósł 
dużych obrażeń.  az

Łowicz | Działania policji

Zatrzymano włamywacza 
W ostatnim czasie w Łowiczu 

często dochodziło do  kradzieży 
z włamaniem do sklepów, głów-
nie kiosków. Włamywacze naj-
częściej kradli papierosy i artyku-
ły spożywcze. 

Nad sprawą pracowali łowiccy 
kryminalni. We wtorek 23 listo-
pada zatrzymali sprawcę, którym 
okazał się 18-letni mieszkaniec 

Łowicza. Nastolatek nie był wcze-
śniej karany. Usłyszał aż sześć za-
rzutów, w tym dwa zarzuty usiło-
wania i cztery zarzuty kradzieży 
z  włamaniem do  obiektów han-
dlowych oraz domku letniskowe-
go na obrzeżach miasta. Łączna 
wartość strat to około 5 tysięcy 
złotych. Sprawa jest rozwojowa. 
Grozi mu 10 lat więzienia. az

Łowicz | Ul. Kozia

Nietrzeźwy kierowca zatrzymany
Do zatrzymania nietrzeźwe-

go kierowcy Skody Fabii doszło 
w piątek, 26 listopada, około go-
dziny 12.50 na ul. Koziej w Ło-
wiczu.

27-letni mieszkaniec powia-
tu łowickiego poruszał się au-

tem mając 0,54 mg/dm3 alkoho-
lu w wydychanym powietrzu, co 
po przeliczeniu stanowi ponad 1,1 
promila.

Za kierowanie pojazdem w sta-
nie nietrzeźwości grozi mu kara 
do 2 lat pozbawienia wolności.aa

Stachlew
Zderzył się 
z łosiem

W czwartek 25 listopada o go-
dzinie 16.50 w miejscowości Sta-
chlew (gmina Łyszkowice) do-
szło do  zderzenia samochodu 

z łosiem. Kierujący busem marki 
Mercedes 41-letni skierniewicza-
nin jadąc w stronę Bełchowa zde-
rzył się z wybiegającym na jezd-
nię łosiem. 

Kierującemu na szczęście nic 
się nie stało. Zwierzę przeżyło, ale 
po przyjeździe lekarza weterynarii 
zostało uśpione.  az
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Łowicz 
Oddział covidowy 
zapełniony

Aktualności

Organizatorzy Charytatywnego Turnieju Gwiazdy na 
Gwiazdkę, którego 18. edycja planowana jest w styczniu 
2022 roku, ogłosili, że tym razem dochód z imprezy 
zostanie przeznaczony na leczenie i rehabilitację 
10-letniej Marysi Szkop z Łowicza, która zmaga się ze 
skutkami dziecięcego porażenia mózgowego.

Główny koordynator impre-
zy Krystian Cipiński powiedział 
nam, że rozszerzona będzie for-
muła przedsięwzięcia. Wszystko 
rozpocznie się turniejem w FIFĘ 
rozegranym w  studiu Kanału 
Sportowego, do udziału w  któ-
rym zostanie zaproszonych 4 
znanych zawodników. Będzie on 
transmitowany na żywo. Wstęp-
na data tego turnieju to 7 lub 8 
stycznia.

Tydzień później, 14 stycznia, 
ma nadzieję, że uda się zorga-
nizować turniej piłki nożnej ha-
lowej w  Ośrodku Sportu i  Re-
kreacji przy ul. Jana Pawła II 
w  Łowiczu z  udziałem trzech 
drużyn: YouTuberów, Raperów 
i  Dziennikarzy (sportowych). 
Niestety nie wiadomo czy będzie 
to możliwe z udziałem publicz-
ności, co będzie związane z sytu-
acją epidemiczną.

Przypomnijmy, że w ostatniej 
edycji, zorganizowanej w  stycz-
niu tego roku, turnieju halówki 

nie było. Zawodnicy grali w grę 
FIFA 2021, a przebieg tej rywa-
lizacji emitowany był właśnie na 
wspomnianym Kanale Sporto-
wym. Pozyskane fanty licytowa-
no tylko internetowo.

Pomimo takiej formy impre-
zy, udało się zebrać aż 145.961 
zł, również dzięki temu, że licy-
tacje internetowe miały szerszy 
zasięg – praktycznie mógł w nich 
brać udział każdy, kto przystąpił 
do grupy Licytacja Gwiazdy na 
Gwiazdkę na Facebooku.  Rekor-
dowa kwota trafiła do rodziców 
8-letniej Zosi Biegańskiej z Krę-
py, aby wspomóc jej rehabilitację.

W 18. edycji GnG dominować 
będą licytacje internetowe. A  te 
ruszą już w  okolicach Bożego 
Narodzenia, więc warto śledzić 
posty w grupie Licytacja Gwiaz-
dy na Gwiazdkę. Ostatnie skoń-
czą się po finale akcji. Absolutną 
nowością przygotowywanej edy-
cji będzie publiczna kwesta do 
puszek, którą wolontariusze pro-

wadzić będą na ulicach Łowicza. 
Jej celem jest dotarcie do nowej 
grupy osób, które zechcą akcję 
wesprzeć.   

Krystian Cipiński powiedział 
nam, że już pozyskał sporo fan-
tów, ale zaprasza jeszcze osoby, 

które chciałyby wspomóc akcję, 
do przekazywania przedmiotów 
na licytację.

Bohaterka 18. turnieju Gwiaz-
dy na Gwiazdkę, Marysia Szkop, 
również wymaga intensywnej 
rehabilitacji. O  dziewczynce pi-

saliśmy wielokrotnie, gdy orga-
nizowano dla niej koncert cha-
rytatywny, zbiórkę plastikowych 
nakrętek etc. Dziewczynka robi 
postępy, ale one wymagają żmud-
nej rehabilitacji, która jest tak dłu-
gotrwała, jak i kosztowna.  mwk

Łowicz | Przed turniejem Gwiazdy na Gwiazdkę

Tym razem wszystko dla Marysi Szkop

Marysia Szkop ma 10 lat. Od urodzenia zmaga się ze skutkami dziecięcego porażenia mózgowego. 
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Na zlecenie Urzędu Miejskiego firma 
Satek z Piotrkowa Trybunalskiego 
zamontowała w ubiegły czwartek, 
25 listopada, świąteczne dekoracje 
na stylizowanych latarniach 
w Łowiczu. Tego dnia po zmroku 
rozbłysnęły te same dekoracje 
w kształcie gwiazdek, które znamy 
w Łowiczu od lat i wydaje się, że to 
może być ostatni sezon ich eksploatacji. 
Jest ich kilkadziesiąt. Zdobią one 
Stary Rynek, ul. 3 Maja i Nowy Rynek. 
Na Starym Rynku pojawiła się też 
iluminacja drzew. Łańcuchy z lampkami 
z poprzedniego sezonu pozostały na 
drzewach, ale dodane zostały jeszcze 
nowe lampki. mwk

RZUT OKIEM | DEKORACJE ŚWIĄTECZNE JUŻ CIESZĄ OKO

Montowanie iluminacji na Starym Rynku w Łowiczu.
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Łowicz
Świąteczny 
ryneczek

Wielkiego jarmarku przed 
świętami Bożego narodzenia 
nie będzie, ale... Restauratorzy 
i  nie tylko chcą zwrócić na sie-
bie uwagę. Np. restauracja Powro-
ty organizuje na swoim podwór-
ku „świąteczny ryneczek” – już 
w najbliższą sobotę 4 grudnia. 

Spodziewani są wystawcy ofe-
rujący rękodzieło, ozdoby świą-
teczne, producenci zdrowej żyw-
ności.

W Muzeum w Łowiczu w nie-
dzielę 5 grudnia odbędą się na-
tomiast Rodzinne Warszta-
ty Bożonarodzeniowe. Podczas 
warsztatów będzie można przy-
gotować ozdoby choinkowe in-
spirowane łowicką sztuką ludową. 
Zajęcia odbywać się będą w gru-
pach, w  godzinach 10.00, 11.30 
i 13.00. 

Na warsztaty obowiązują za-
pisy telefoniczne: 46 837 39 28 
wew. 36, wstęp 15 zł od osoby. az

Bolimów | W świątecznym nastroju

Jarmark i rozświetlenie choinki
Gminny Ośrodek Kultury 

w Bolimowie zaprasza w najbliż-
szą niedzielę 5 grudnia, na dzień 
przed Mikołajkami, na jarmark 
bożonarodzeniowy, w trakcie któ-
rego nastąpi rozświetlenie choinki 
na rynku.

Jarmark odbędzie się w sali wi-
dowiskowej GOK, będzie można 
na nim kupić rękodzieło autorstwa 
głównie mieszkańców gminy Bo-
limów. Będą to przede wszyst-
kim ozdoby świąteczne na cho-
inki wykonane m.in. w  technice 
decoupage czy na szydełku, ma-

kramy, stroiki i inne. Swoją obec-
ność zapowiedziało ponad 10 wy-
stawców.

Jarmark rozpocznie się o godz. 
10. i potrwa do godz. 19. W mię-
dzyczasie około godz. 15.00 roz-
pocznie się wspólne dekorowanie 
choinki, która stanie na bolimow-
skim rynku. Może w tym wziąć 
udział każdy z mieszkańców, któ-
ry samodzielnie wykona świą-
teczną ozdobę, szczególnie mile 
widziane są rodziny z dziećmi. 
Choinka zostanie rozświetlona 
około godziny 17.  tb

dokończenie ze str. 1
Jeśli zaś chorują zaszczepie-

ni, to zwykle są to osoby starsze 
i dzięki zaszczepieniu przechodzą 
Covid łagodniej.

Lekarz informuje, że wielu pa-
cjentom udaje się pomóc i to bar-
dzo cieszy, jednak zdarzają się 
przypadki nagłego „załamania” 
pacjentów, wówczas trzeba ich 
natychmiast zaintubować i  pod-
łączyć do respiratora. Od uru-
chomienia oddziału covidowe-
go w  związku z  „czwartą falą” 
w łowickim szpitalu były 3 zgony 
z powodu Covid-19.

Obecnie najpoważniejszy jest 
stan ok. 60-letniego pacjenta wy-
magającego intensywnej terapii. 
Dwoje jest także pacjentów wy-
magających wysokoprzepływowej 
tlenoterapii: kobieta ma zajęcie 
płuc na poziomie 90%, zaś męż-
czyzna – ok. 70%. Są to osoby 
w wieku 50 lat. aa
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Łowicz | Z sesji Rady Miejskiej

Burmistrz myśli o sprzedaży budynku 
dawnego sądu i hotelu przy Kaliskiej 
Znaczna część radnych 
Rady Miejskiej w Łowiczu 
nie kryła zdziwienia, 
kiedy na sesji 25 listopada 
burmistrz Krzysztof Jan 
Kaliński, zapytany o to 
wprost przez radnego 
Roberta Wójcika, 
potwierdził, że myśli 
o sprzedaży nieruchomości 
przy Kaliskiej 5 w Łowiczu.

Nie chodzi tu o  całość zaku-
pionej w  2014 roku działki, ale 
o  wydzieloną z  niej część (ok. 
1/3 powierzchni, niecały hektar), 
z budynkami hotelu i restauracji. 
Budynki te wymagają generalne-
go remontu, na jaki miasto w tym 
momencie nie stać.

W posiadaniu miasta pozo-
stałyby nadal przeszło dwa hek-
tary gruntu, położone blisko cen-
trum, w tym także obiekt pływalni 
miejskiej. Sprzedany byłby – we-
dług tej koncepcji – m.in. teren 
obecnie wykorzystywany jako re-

kreacyjny z boiskami do piłki pla-
żowej i krytymi basenami. Te by-
łyby przeniesione na teren przy 
budynku po dawnym Gimnazjum 
nr 1 w Alejach Sienkiewicza.

Radny Wójcik przypomniał, 
że kiedy w  2014 roku miasto 
przystępowało do zakupu, celem 
miało być utworzenie tam miesz-
kań komunalnych i socjalnych, od 
czego jednak odstąpiono szybko 
po dokonaniu transakcji.

Warto zaznaczyć, że na kupie-
nie nieruchomości od Handlo-
wo-Usługowej Spółdzielni Osób 
Prawnych „Samopomoc Chłop-
ska” w Warszawie za ok. 4 mln zł 
nalegał wtedy burmistrz Kaliński.

Później pojawiła się koncepcja 
utworzenia tam zakładu aktywno-
ści zawodowej. Jeszcze w  ubie-
głym roku poważnie zaintereso-
wane było nim Stowarzyszenie 
Wsparcie Społeczne „Ja-Ty-
-My”, prowadzące ZAZ przy ul. 
Powstańców 1863 r. w Łowiczu, 
ale ten projekt upadł, ponieważ 
stowarzyszenie nie otrzymało do-
finansowania, na jakie liczyło.

Cześć pomieszczeń w  budyn-
ku było wynajmowane różnym 
podmiotom na działalność, jed-
nak od rozpoczęcia pandemii 
gwałtownie ubyło chętnych na ich 
wynajem. Niektórych najemców 

mógł odstraszyć fakt, że część bu-
dynku (rzecz jasna oddzielona od 
pozostałych) była wykorzystywa-
na jako miejsce odbywania kwa-
rantanny sanitarnej dla mieszkań-
ców.

Opozycyjni radni w  ciągu 
ostatnich kilku lat nieraz mówi-
li, że miasto kupiło tę działkę nie 
mając tak naprawdę żadnych po-
mysłów na jej wykorzystanie.

Nie wiadomo jeszcze kiedy 
nieruchomość z  obiektem mia-
łaby zostać wystawiona na sprze-
daż, ani tym bardziej w  jakiej 
cenie. Na razie nie jest uwzględ-
niana w planowanych dochodach 
majątkowych miasta na przyszły 
rok.

– Jesteśmy zaskoczeni, tym 
bardziej, że przez tyle czasu sły-
szeliśmy, że jest to „kura znosząca 
złote jaja” – stwierdził radny Mi-
chał Trzoska z klubu PiS i Nieza-
leżni. Były przewodniczący rady 
radzi, by burmistrz dobrze się za-
stanowił nad pozbyciem się dział-
ki, aby w przyszłości nie było mu 
to poczytane za jego największy 
błąd.

Zdecydowanie przeciwko 
sprzedaży opowiedział się też rad-
ny Marek Boroski z klubu Samo-
rządowcy dla Łowicza.

– Ciągle broniłem i będę bronił 
zakupu nieruchomości przy Kali-
skiej 5 – mówił na sesji burmistrz 
Łowicza Krzysztof Jan Kaliński. 
– Najbardziej chodziło nam o pły-
walnię, gdybyśmy jej nie kupili, 
umowa o dzierżawę już by wyga-
sła i możliwe, że stracilibyśmy ten 
obiekt.

Poza tym burmistrz mówił, 
że dla samego gruntu warto było 
7 lat temu kupić nieruchomość 
w korzystnej wówczas cenie. 2 ha, 
które mają pozostać w posiadaniu 
miasta, to atrakcyjny teren blisko 
centrum miasta. tm

Łowicz | Coraz drożej za śmieci

Radny Wójcik: „To system podtrzymujący 
cwaniactwo”
Nie wszyscy radni miejscy w Łowiczu byli w ubiegły 
czwartek zgodni, ale większość przegłosowała 
uchwałę ustalającą nowe stawki za odbiór odpadów 
komunalnych. Dla segregujących śmieci podwyżka 
wyniesie 3 zł miesięcznie od osoby.

W tym roku stawki wynoszą 33 
zł za miesiąc dla odpadów zbiera-
nych w sposób selektywny, a 66 
zł w sposób nieselektywny. Od 1 
stycznia stawki te wynosić będą 
odpowiednio 36 zł i 72 zł.

Ulga dla osób posiadających 
przydomowy kompostownik 
wzrośnie natomiast z 2 zł do 3 zł 
miesięcznie. Jak informuje Paweł 
Gawroński z  ratuszowego wy-

działu spraw komunalnych – od 
2013 roku powstało 277 takich 
kompostowników, pierwsze jesz-
cze w okresie, gdy nie przysługi-
wały za to ulgi.

Radny Robert Wójcik już na 
początku dyskusji zapowiedział, 
że reprezentowany przez nie-
go klub Łowickie.pl będzie prze-
ciwko proponowanemu projekto-
wi uchwały. I nie chodziło tylko 

o wysokość podwyżki, ale w ogó-
le o  system naliczania opłat od 
osoby (ze względu na luki, które 
powodują, że wielu mieszkańców 
unika opłat).

– Wiele samorządów odcho-
dzi od naliczania opłat od osoby, 
sprawdzają inne: od zużycia wody 
albo od użytkowanej powierzchni 
– mówił radny Wójcik. – Żaden 
z tych systemów nie jest idealny, 
ale ten, który mamy, jest wyjąt-
kowo niesprawiedliwy, to system 
podtrzymujący cwaniactwo kosz-
tem tych, którzy uczciwie płacą, 
i kosztem miasta.

Radny Wójcik podał liczby 
– według składanych deklara-
cji mamy już lekko ponad 23 tys. 
płacących, których ciągle ubywa. 
– Jeśli nic nie zrobimy, to ja nie 
mam wątpliwości, że ta opłata bę-
dzie lawinowo rosła co roku – po-

wiedział. – Od 2017 roku dopła-
ciliśmy do śmieci prawie 4,9 mln 
zł. To są pieniądze, jakich potrze-
bujemy na wykonanie ul. Czajki.

Radna Zofia Wielemborek po-
wiedziała natomiast, że nawet 

przy całkowitej zmianie sposobu 
naliczania opłat nie ma gwarancji, 
iż część ludzi nie będzie kombi-
nowała. – Tu chyba nie ma złote-
go środka, zawsze znajdą się nie-
uczciwi, którzy będą kombinować 
– mówiła.

Radna Zofia Kroc przyznała 
rację swojej imienniczce. Dodała 
też, że 3 zł miesięcznie za kompo-
stownik wydaje się być zbyt małe, 
by stanowiło zachętę, bo przecież 
taki kompostownik wymaga ja-
kiejś obsługi.

Naczelnik Paweł Gawroń-
ski przypomniał radnym, że po-
dobna dyskusja miała miejsce 
już przed rokiem. Wtedy uzna-
no, że system oparty na opłatach 
od osoby, mimo swoich wad,  bu-
dzi najmniej wątpliwości. Temat 
uważa za otwarty i wręcz zachę-
cał radnych do ponownego prze-

analizowania tego zagadnienia na 
przyszłość, ale bez wprowadza-
nia zmian na przyszły rok. – Teraz 
jest potrzebne przyjęcie uchwały 
na okres obowiązywania umowy 
z wykonawcą – mówił. – Każdy 
dzień opóźnienia oznaczać będzie 
straty.

Za przyjęciem uchwały byli: 
Marek Boroski, Krzysztof Igiel-
ski, Krzysztof Olko, Leszek Plich-
ta, Józef Szczepanik, Michał Trzo-
ska, Zofia Wielemborek, Jacek 
Wiśniewski, Henryk Zasępa i Mi-
chał Zieliński (10 radnych).

Przeciwko: Lech Aniszewski, 
Dariusz Dzik, Krzysztof Janicki, 
Zofia Kroc, Paweł Pięta, Michał 
Terenowicz, Robert Wójcik i Ta-
deusz Żaczek (8 radnych).

Od głosu wstrzymali się: Grze-
gorz Durka, Łukasz Jażdżyk i Ja-
kub Wolski. tm

Łyszkowice | Co z nowym ośrodkiem?

Przetarg unieważniony
Fiaskiem zakończył się 
ogłoszony przez gminę 
Łyszkowice na początku 
września przetarg  
na wykonawcę budynku 
przy ulicy Targowej.

Przypomnijmy, że gdyby obiekt 
powstał, miałby zostać udostęp-
niony (wynajem lub dzierżawa) 
podmiotowi świadczącemu usłu-
gi z dziedziny opieki zdrowotnej.

Przetarg na wykonanie zadania 
w trybie „zaprojektuj i buduj” zo-
stał jednak unieważniony 19 listo-
pada. Wprawdzie wpłynęło aż 6 
ofert, ale żadna z nich nie zadowa-

lała władz gminy, które planowa-
ły przeznaczyć na zadanie mak-
symalnie nieco ponad 2,77 mln. 
Tymczasem najniższa oferta opie-
wała na 3,46 mln zł – oferent wy-
cofał się, nie chcąc obniżyć warto-
ści zamówienia. Druga najtańsza 
oferta w  przetargu wynosiła już 
5,05 mln zł. Były też firmy propo-
nujące powyżej 7 mln.

Nie wiadomo co dalej będzie 
z powstaniem drugiego w Łysz-
kowicach ośrodka. Ze słów wój-
ta Adama Ruty na sesji 24 listopa-
da można wnioskować, że gmina 
nie składa broni i nadal będzie się 
starała o  pozyskanie na budowę 
ośrodka pieniędzy z zewnątrz. tm

Łowicz | Inwestor przy Ekonomicznej

Będą tam powstawały meble 
wysokiej klasy

Dynamicznie rozwijająca się 
firma kupiła od miasta za ponad 
milion złotych hektar gruntu in-
westycyjnego przy ul. Ekono-
micznej. Zamierza postawić tam 
w  przyszłym roku duży zakład 
produkujący meble. Co ważne – 
prace nad projektem budowlanym 
już trwają.

O transakcji poinformował na 
sesji Rady Miejskiej w Łowiczu 
26 listopada burmistrz Krzysztof 
Jan Kaliński. Nazwy firmy nie po-

dał (tłumacząc to tajemnicą han-
dlową), ale powiedział, że jest to 
łowicka firma, produkująca to-
war wysokiego sortu, mająca za-
mówienia „od Paryża po Kuwejt”, 
produkująca nawet specjalne szaf-
ki na złote zegarki.

Nieoficjalnie udało nam się 
ustalić, że chodzi o  firmę WRS 
Interior Solutions, działającą już 
na terenie gminy Bielawy. Firma 
ta nie potwierdza, ale też nie za-
przecza tej informacji. tm

REKLAMA

 Jeśli nic  
nie zrobimy,  
to ja nie mam 
wątpliwości,  
że ta opłata  
będzie lawinowo 
rosła co roku.

Robert Wójcik, radny

Fasada budynku na działce przy Kaliskiej 5.
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Gmina Sanniki | Rada zdecydowała

Ceny za ścieki
Podczas sesji Rady Miasta i 

Gminy w Sannikach rada ustaliła 
nowe stawki za wywóz ścieków. 
Wzrosły one o 7%. 

Rada decyduje się na podwyż-
ki ze względu na rosnącą inflację. 
Teraz wysokość opłat za wprowa-

dzenie ścieków bytowych dowo-
żonych beczkowozami do punktu 
zlewnego ustala się na 3,37 zło-
tych netto za 1 metr sześcienny 
ścieków. Przed zmianami kwota 
wynosiła 3,13 złotych za 1 metr 
sześcienny ścieków. az



5www.lowiczanin.info     nr 48       2 grudnia 2021

Łowicz | Polski Ład – poparcie PKP-PLK

Jednak szansa na tunel pod torami?
Prawdopodobnie już 
w najbliższych dniach 
zostanie ogłoszony 
drugi nabór wniosków 
o dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu 
Polski Ład. Burmistrz 
Łowicza Krzysztof Jan 
Kaliński myśli w tym 
kontekście o trzech 
inwestycjach.

Przypomnijmy, że władze Ło-
wicza odebrały już promesę na 
21,85 mln zł z pierwszego nabo-
ru do Polskiego Ładu. Dofinanso-
wanie to ma być przeznaczone na 
przebudowę mostu w ul. Mosto-
wej wraz z budową ścieżki rowe-
rowej do Warszawskiej i przebu-

dową skrzyżowania ulic Tkaczew, 
Mostowej i Starorzecze. Duże do-
finansowanie sprawiło, że powstał 
apetyt na kolejne. Być może to już 
ostatnia, albo jedna z  ostatnich, 
szansa na budowę tunelu w ulicy 
Mostowej.

To właśnie tunel wraz jego in-
frastrukturą ma mieć dla Łowi-
cza priorytet w  nowym nabo-
rze – o  czym już pisaliśmy na 
naszych łamach. Nową – pozy-
tywną – wiadomością jest to, że 
władze spółki PKP Polskie Linie 
Kolejowe wyrażają swoją przy-
chylność. Na razie jest to wstęp-
ne porozumienie, które zakłada 
wystosowanie wspólnego listu 
intencyjnego w tej sprawie. Mia-
sto zobowiązało się do złoże-
nia wniosku do Polskiego Ładu,  
a w razie niepowodzenia – do szu-

kania innych możliwości dofinan-
sowania.

Gdyby się udało, inwestycja 
miałaby być realizowana w latach 
2023-2025 w formule „zaprojek-
tuj i buduj”.   

Druga z  łowickich propozy-
cji do nowego rozdania „Polskie-
go Ładu” to budowa ulicy równo-
ległej do ul. Klickiego (roboczo 
określana jako „Klickiego-bis”) 
z  kanalizacją sanitarną. Obecnie 
trwa opracowywanie dokumenta-
cji technicznej. Ogólna koncepcja 
przebiegu ulicy jest praktycznie 
gotowa, natomiast na niedawnym 
spotkaniu projektantów z  przed-
stawicielami ZUK ci drudzy 
zwrócili uwagę na konieczność 
zaprojektowania także przepom-
powni ścieków. Być może w maju 
przyszłego roku zakończą się 

działania proceduralne związane 
z wykupywaniem gruntów i wy-
płatą odszkodowań.

Koszty tego na pewno będą 
dla miasta spore już na tym eta-
pie, bo ma to być ulica mierząca 
około kilometra długości, mia-
sto musi przejąć ok. 15 tys. m² od 
różnych właścicieli. – Trwają roz-
mowy z właścicielami, większość 
jest za sprzedażą, ale niektórzy są 
też przeciw – mówi Grzegorz Peł-
ka, naczelnik wydziału inwestycji 
i  remontów Urzędu Miejskiego 
w Łowiczu. – Do niektórych wła-
ścicieli bardzo trudno jest dotrzeć, 
niektórzy już nie żyją.

Trzeci wniosek do „Polskiego 
Ładu” będzie dotyczył budowy 
budynku zaplecza stadionu przy 
ul. Starzyńskiego, z  którego ko-
rzysta m.in. KS Pelikan. tm

Łowicz – Warszawa | Pożegnanie

Zmarł wieloletni  
ordynator interny
26 listopada po długiej 
i ciężkiej chorobie zmarł 
Witold Morawski – lekarz 
internista i kardiolog, 
długoletni ordynator 
Oddziału Chorób 
Wewnętrznego szpitala 
w Łowiczu. Miał 78 lat. 
Ceremonia pogrzebowa 
odbędzie się 7 grudnia 
o godz. 12.30 na Cmentarzu 
Komunalnym Północnym 
w Warszawie.

Witold Morawski rozpoczął 
pracę w łowickim szpitalu w la-
tach 80., już jako doświadczo-
ny lekarz. Trafił tu po wygranym 
konkursie na stanowisko ordy-
natora interny. Był absolwentem 
Akademii Medycznej w Warsza-
wie, wcześniej pracował w Płocku 
i okolicach. Wraz z lekarzem do 
Łowicza przyjechała jego żona, 
Barbara Morawska, która była pe-
diatrą i  rozpoczęła pracę na od-
dziale pediatrycznym, z  czasem 
przeszła do lecznictwa otwartego.

Jak wspomina dr Waldemar 
Grabowski, dr Morawski przejął 
oddział w  bardzo trudnym mo-
mencie, bo po wieloletnim ordy-
natorze, jakim był dr Wrona, pró-
bowało nim kierować kilka osób, 
ale były to krótkie okresy, w któ-
rych nie udało się im zbudować 
zespołu lekarzy. – Faktycznie 
Morawski bardzo dobrze pora-
dził sobie z tym oddziałem orga-
nizacyjnie. Przyjął wielu młodych 

lekarzy i  ich wykształcił. Posta-
wił ten oddział na nogi. Po zdo-
byciu specjalizacji niektórzy trafili 
do pracy w ośrodkach zdrowia – 
mówi Waldemar Grabowski.  

Zasługi w kształceniu lekarzy, 
bardzo ważne w medycynie tak-
że w dłuższej perspektywie cza-
su, dostrzegła Okręgowa Izba Le-
karska w  Łodzi, która w  2009 
roku przyznała Witoldowi Mo-
rawskiemu oznakę Zasłużony 
Nauczyciel Lekarzy. W środowi-
sku lekarzy to bardzo prestiżowa 
nagroda, przy przyznawaniu któ-
rej brana jest po uwagę nie tylko 
liczba młodych lekarzy, którzy 
wykształcili się pod kierunkiem 
doświadczonego specjalisty, ale 
też etyka i zawodowe morale na-
uczyciela.

Waldemar Grabowski zwra-
ca uwagę, że tylko pięciu lekarzy 
w  okręgu skierniewickim otrzy-
muje corocznie tą oznakę. W Ło-
wiczu otrzymali ją dotychczas, 
poza Witoldem Morawskim: ś.p. 
Zdzisław Mazurkiewicz – chirurg, 
ś.p. Barbara Jagiełło  – stomatolog 
i Waldemar Grabowski – pediatra.

Witold Morawski miał spe-
cjalizację nie tylko z  interny, ale 
również z  kardiologii, podobnie 
jak jego wychowanek i następca – 
Andrzej Sobieraj. Pod kierunkiem 
Morawskiego specjalizację robił 
również m.in. Grzegorz Szymań-
ski – który pracuje w przychod-
ni na Świętojańskiej w Łowiczu, 
którą przed nim prowadziła Bar-
bara Morawska. mwk

Łowicz | Uwaga kierowcy!

W sobotę nie przejedziesz 
ulicą Klickiego

W najbliższą sobotę 4 grudnia, 
ul. Klickiego w Łowiczu zostanie 
ponownie zamknięta. Nie prze-
jedziemy nią z  centrum miasta 
na os. Zatorze, do Zielkowic czy 
w kierunku węzła autostradowego 
Skierniewice.

Na szczęście zamknięcie bę-
dzie trwać tylko siedem godzin, 
od godz. 8.00 do godz. 15.00. 
W tym czasie pracownicy spółki 
Trakcja, wykonawcy przebudowy 
przejazdu kolejowego w sąsiedz-
twie dawnej paszarni, wspólnie 
z  pracownikami firmy podwy-
konawczej zajmą się położeniem 
ostatniej warstwy asfaltu na dojaz-
dach do skrzyżowania z linią ko-

lejową. Po zakończonych robotach 
nie przewiduje się wprowadzania 
w  tym miejscu kolejnych utrud-
nień w ruchu. 

Obecnie w  rejonie przejazdu 
zamontowane są już mechanizmy 
rogatek, które czekają jeszcze na 
instalacje szlabanów, na dniach 
zostaną zainstalowane słupy z sy-
gnalizacją świetlną i  dźwiękową 
ostrzegającą przed nadjeżdżają-
cym pociągiem. Przejazd ma być 
w  pełni gotowy do 12 grudnia, 
gdy to planowane jest przywró-
cenie ruchu na szlaku kolejowym 
pomiędzy dworcami Łowicz 
Główny a  Łowicz Przedmieście 
i dalej do Łodzi. tb

Przejazd kolejowy w ul. Klickiego, czeka na zakończenie prac.
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Łowicz | Inwestycja w centrum miasta

350 tysięcy  
za 120 metrów drogi?

22 listopada w  ratuszu otwar-
to oferty na przebudowę ulicy No-
wej w sąsiedztwie Przedszkola nr 
2. Realizacja inwestycji stoi jed-
nak pod znakiem zapytania. Naj-
tańsza oferta spółki JKM Mirex ze 
Skierniewic opiewa na 346 tys. zł 
– a miasto rezerwowało na to 270 
tysięcy. 

Pozostałe oferty są jeszcze 
droższe.  Naczelnik Wydziału In-
westycji i Remontów w łowickim 
ratuszu Grzegorz Pełka powie-
dział, że nie ma jeszcze decyzji 
co do tego, czy przetarg zostanie 
rozstrzygnięty, trwa analizowanie 
dokumentacji i  weryfikowanie 
możliwości zwiększenia budżetu 
zadania. 

Wydawałoby się, że przebudo-
wa ulicy Nowej to proste zadanie, 
pierwotnie była bowiem mowa 

o wygospodarowaniu miejsca na 
zatokę postojową dla samocho-
dów rodziców dowożących dzieci 
do przedszkola, podobnie jak mia-
ło to miejsce przed przedszkolem 
przy ul. Sikorskiego (naprzeciw-
ko targowiska), czy przed Szkołą 
Podstawową Nr 1. Z projektu na-
tomiast wynika, że zakres robót 
to nie tylko wygospodarowanie 
wspomnianych miejsc postojo-
wych, ale właściwie przebudowa 
części ulicy, której konsekwen-
cją będzie uporządkowanie kwe-
stii parkowania także po drugiej 
jej stronie.

Zakres prac przewiduje budo-
wę bowiem w  miejscu obecne-
go chodnika przed samym przed-
szkolem 7 miejsc postojowych 
(parkowanie równoległe) – i prze-
sunięcie chodnika pod ogrodzenie 
placówki. Te miejsca postojowe 
będą z  ograniczeniem czasu po-
stoju pojazdów do 5 minut. Dłuż-
sze parkowanie będzie groziło 
mandatem.

Po drugiej stronie ulicy, pod 
klasztornym murem, projekt za-
kłada stworzenie – na odcinku 
około 120 metrów, bo tyle tylko 
ulegnie przebudowie – 10 miejsc 
parkingowych (parkowanie uko-
śne), w tym jednego dla osób nie-
pełnosprawnych.  tb

Ulica Nowa ten fragment ma być 
przebudowany, po prawej stronie 
ma powstać zatoka postojowa na 
siedem aut.
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RZUT OKIEM | CHOINKI JUŻ STOJĄ

We wtorek 30 listopada na 
Nowym Rynku w Łowiczu 
pojawiła się choinka. To 
znak, że Święta Bożego 
Narodzenia są już naprawdę 
tuż, tuż. Drzewko zostało 
podarowane przez Krzysztofa 
Osadowskiego z Mysłakowa. 
Przetransportowanie 12-metrowej 
choinki do Łowicza było sporym 
wyzwaniem logistycznym. Zajęła 
się tym firma Park i Ogród, która 
odpowiada za pielęgnację zieleni 
w Łowiczu. Aneta Biernat z tej 
firmy powiedziała nam, że w tym 
roku trafiło się wyjątkowo kształtne 
i rozłożyste drzewo, z którego 
jest bardzo zadowolona. Drugie 
drzewko, wycięte z prywatnej 

posesji przy ul. Armii Krajowej, 
stanęło na Starym Rynku – także 
30 listopada, tylko nieco później. 
Na zdjęciu – montaż choinki na 
Nowym Rynku.aa

REKLAMA
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Gmina Zduny | Zjazd Oddziału Gminnego OSP

Dotychczasowy prezes, 
nowy zarząd
20 listopada w Zdunach zorganizowany został XII Zjazd Oddziału Gminnego 
Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP. Ustępujący zarząd otrzymał na nim 
absolutorium, wybrano też nowy zarząd i komisję rewizyjną. Zasłużonym dla straży 
druhom i osobom spoza straży wręczono honorowe odznaki i medale.

Gośćmi zjazdu byli: Pa-
weł Bejda – poseł na Sejm RP, 
jednocześnie członek Zarzą-
du Głównego OSP RP, Jacek 
Chudy – członek Zarządu Wo-
jewódzkiego OSP w  Łodzi 
i  prezes Zarządu Powiatowego 
w Łowiczu, mł. bryg. Arkadiusz 
Makowski – komendant powia-
towy PSP w Łowiczu.

Zjazd rozpoczął się odtwo-
rzeniem hymnu straży pożar-
nych. Następnie prezes zarządu 
gminnego Zbigniew Bończak 
przedstawił sprawozdanie. Dru-
gie sprawozdanie – Komisji Re-
wizyjnej – przedstawił Jerzy Ko-
strzewski. Zarządowi udzielono 
absolutorium.

Szczególną częścią zjazdu 
było wręczenie odznak i odzna-
czeń związkowych.

Odznaką Honorową „Zasłu-
żony dla Ochrony Przeciwpoża-
rowej Województwa Łódzkie-
go” odznaczeni zostali: Zbigniew 
Bończak, Jarosław Kwiatkowski 
– były wójt gminy Zduny, Ma-
ria Kubica – była sekretarz gmi-
ny Zduny oraz Jerzy Kostrzewski 

– prezes OSP Łaźniki i członek 
dotychczasowego zarządu gmin-
nego.

Złotym medalem Za Zasługi 
dla Pożarnictwa: Zbigniew Boń-
czak, Jarosław Kwiatkowski, ks. 
Piotr Jankowski – proboszcz pa-
rafii w  Złakowie Kościelnym 
oraz Marek Golis – prezes jed-
nostki OSP Wiskienica Górna.

Srebrnym Medalem Za Zasłu-
gi dla Pożarnictwa: Robert Gu-
zek – sekretarz zarządu gmin-
nego oraz pracownik Urzędu 
Gminy w Zdunach.

Brązowym Medalem Za Za-
sługi dla Pożarnictwa: Iwona Ża-
czek i  Sylwia Lisiewska – pra-
cownice Biblioteki Publicznej 
i  Domu Kultury Gminy Zduny, 

Łukasz Witkowski – były pra-
cownik Urzędu Gminy w  Zdu-
nach oraz Karol Kutkowski – ko-
mendant gminny.  

Nowy Zarząd Gminny two-
rzą: prezes Zbigniew Bończak 
(OSP Strugienice), wicepreze-
si Dominik Golis (OSP Zduny) 
i Cezary Wielemborek (OSP Bą-
ków Górny), komendant gmin-
ny Wojciech Wieteska (OSP Zła-
ków Kościelny), sekretarz Anna 
Zabrzewska (pracownik Urzędu 
Gminy Zduny), skarbnik Iwona 
Żaczek (DK Gminy Zduny), po-
nadto Dariusz Gawroński z OSP 
Wierznowice, Krzysztof Ant-
czak z OSP Urzecze, Michał Da-
łek z OSP Retki, Konrad Gmo-
siński z  OSP Złaków Borowy, 
Marek Golis z OSP Wiskienica 
Górna, Jerzy Kostrzewski z OSP 
Łaźniki, Karol Kutkowski z OSP 
Wiskienica Dolna, Roman Ploch 
z  OSP Retki, Krzysztof Skow-
roński – wójt Gminy Zduny, An-
drzej Tarkowski z  OSP Jacko-
wice, Józef Warzywoda z  OSP 
Bogoria Dolna, Mirosław Zawi-
ślak z OSP Bąków Dolny.

Do Komisji Rewizyjnej wy-
brani zostali: przewodniczą-
cy Witold Jabłoński (OSP Stru-
gienice), sekretarz Marek Znyk 
(OSP Bąków Dolny), jako człon-
kowie Kamil Matysek (OSP Wi-
skienica Dolna).

Przedstawicielami do Zarzą-
du Oddziału Powiatowego zosta-
li: prezes Zbigniew Bończak oraz 
komendant Wojciech Wieteska. 
Delegatami na zjazd powiatowy: 
wiceprezesi Dominik Golis i Ce-
zary Wielemborek oraz Roman 
Ploch. opr. mwk

Delegaci na zjazd w czasie obrad w sali widowiskowej DK w Zdunach. 
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W Szkole Podstawowej nr 4 
w Łowiczu od 22 do 26 listopa-
da zorganizowany został Tydzień 
dla Zdrowia. W  ramach tej ak-
cji w  placówce przeprowadzono 
m.in. pogadanki na temat uzależ-
nień i zdrowego odżywiania, pod-
chody i bieg po zdrowie.

25 listopada zostaliśmy zapro-
szeni do szkoły, aby przyjrzeć się 
zajęciom z  fizjoterapeutami. Za-
proszono ich, aby porozmawia-
li z uczniami o wadach postawy 
i  o tym, jak można im zapobie-
gać. Pokazywali proste ćwiczenia, 
techniki automasażu i inne formy 
aktywności.

Wszystko rozpoczęło się krót-
kim wstępem, który przygotowa-
li fizjoterapeuci z łowickiej firmy 
Fizjosport: Katarzyna Podkoń-
ska, Aleksandra Rożniata, Kacper 
Kłos, Dagna Rondoś i  Aleksan-

dra Paliwoda – jak się dowiedzie-
liśmy, absolwentka „Czwórki”.  

Już w tej części uczniowie ak-
tywnie uczestniczyli, odpowiada-
jąc – trzeba przyznać dość chętnie 
– na pytania gości o to, jak moż-
na zapobiegać wadom postawy. 
Mówili, że trzeba być aktywnym 
fizycznie, a  fizjoterapeuci dopo-
wiedzieli, że także mniej czasu 
spędzać przed komputerem lub 
z telefonem w ręku, prawidłowo 
nosić plecak, mieć odpowiednie 
obuwie, a  nawet dobrze się od-
żywiać i wysypiać.  Druga część 
spotkania wymagała wysiłku fi-
zycznego, który wielu uczniom 
nie przychodził już łatwo. Goście 
pokazywali im ćwiczenia i zachę-
cali, aby je z nimi wykonywać.  

W zajęciach z fizjoterapeutami 
wzięli udział uczniowie z  trzech 
klas „Czwórki”. mwk

Łowicz | Szkoła Podstawowa nr 4

Nie wystarczy się nie garbić

Fizjoterapeuta Kacper Kłos motywuje uczniów do ćwiczeń z użyciem 
rollera. 
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Maseczki i obostrzenia – co mówią mieszkańcy?
Co o kontrolach 
maseczkowych 
policji i nowych 
obostrzeniach,  
które pojawiają się 
z nową mutacją wirusa, 
mówią mieszkańcy 
Łowicza? 

Przeciwników obostrzeń i ma-
seczek jest coraz więcej – można 
odnieść wrażenie, że zaczyna ich 
być znacznie więcej niż zwolenni-
ków. Większa część twierdzi, że 
maseczki niemalże nic nie dają, 
tak samo jak i limity osób.

– Tak, słyszałam o kontrolach 
policyjnych, ale czy to coś da? 
Wątpię. Ludzie i  tak nie noszą 
maseczek i nie ma szans przypil-
nować wszystkich. A limity osób? 
Ludzie i tak się zarażą, jeśli mają 
się zarazić. A i tak większość nie 
przestrzega. Każdemu się znudzi-
ło otwieranie i zamykanie – mó-
wiła do nas Basia, spotkana przez 
nas na jednej z ulic miasta.

– Mam to gdzieś, najwyżej 
schowam się gdzieś przed nimi 
jeśli już się pojawią. Nie noszę 
maseczki i nic mi nie jest. Limi-
ty w ogóle mnie nie interesują, bo 
mieszkam na wsi, ale czy limity 
coś dadzą? Nie. Jeśli wirus ma się 
roznieść, to i tak się rozniesie, bo 
to jest wirus grypy – mówił Ka-
mil.

– To źle, że nie noszą maseczek 
– moim zdaniem. Jestem za tym, 
żeby je nosić. Ale z  limitami to 

moim zdaniem przesada, one nic 
nie dają – mówiła Natalia.

– Kontrole policji w  związku 
z maseczkami? Nie słyszałem ani 
nie widziałem – powiedział Darek.

– Może i  coś tam dają  
te maseczki, kto wie? Ale nie 
wliczanie zaszczepionych w  li-
mity osób to przesada, żeby fa-
woryzować zaszczepionych, to 

trochę dyskryminacja. A limity nic  
nie dadzą – mówili Szymon 
i Kuba.

– Myślę, że maseczki trzeba 
nosić, ale nad sensem limitów się 

nie zastanawiałam – wątpię, że to 
coś da – uważa Elżbieta.

– Bardzo dobrze, że policja 
kontroluje, to dla bezpieczeństwa. 
Ale jeśli ktoś nie nosi, to jego spra-

wa, ja noszę dla własnego bezpie-
czeństwa. Do tych limitów to ja 
już jestem przyzwyczajona – po-
wiedziała nam jedna z  mieszka-
nek. – Ale nie wiem czy pomagają 
– dodała szczerze. 

– Te limity to nic pewnie nie da-
dzą, ale co poradzić – mówił Ma-
rek.

– Mogą sobie prowadzić kon-
trole, to i  tak nic nie da. Ani ja, 
ani nikt z mojej rodziny nie nosi 
maseczek od początku i żyjemy. 
A te limity i niewliczanie zaszcze-
pionych do nich? Chore – ocenia 
Dorota.

Jak widać, ludzie najwyraźniej 
są już zmęczeni zasłanianiem ust 
i nosa i kolejnymi obostrzeniami. 
Można zauważyć, że spora grupa 
mieszkańców nie nosi maseczek 
w sklepach – choć są też tacy, któ-
rzy noszą maseczki nawet na ulicy 
– jednak tych jest znacznie mniej. 
Wprowadzanie limitów, mówie-
nie o nowej mutacji i kolejne kon-
trole wcale nie powodują, że lu-
dzie odczuwają strach – bardziej 
frustrację. az

Pan Kamil Kaźmierczak ocenił, że limity nic nie dadzą, jeśli wirus ma 
się roznieść, to i tak się rozniesie, bo jest wirusem grypy.
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Szymon i Kuba nie popierają segregacji i faworyzowania zaszczepionych.
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Mieszkanka Łowicza stwierdziła, że kontrole są potrzebne, bo dbają 
o nasze bezpieczeństwo. 
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Pani Elżbieta popiera maseczki, ale limity jej zdaniem nie mają sensu.
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Epidemia | Policja a obowiązek noszenia maseczek

Mandatów prawie nie dają, tylko upominają
Epidemia nadal się rozszerza, ludzie umierają 
– a z drugiej strony narasta zniecierpliwienie 
covidowymi restrykcjami. Nasz społeczny 
próg odporności na wiadomości o ofiarach 
śmiertelnych podniósł się bardzo wysoko.

Obowiązek zakrywania nosa 
i  ust w  przestrzeni publicznej 
wydaje się być ostatnio – w obli-
czu narastającej fali zachorowań 
na Covid-19 – coraz bardziej sta-
nowczo egzekwowany przez poli-
cję. Widać to także u nas. Przed 
kilkoma dniami widzieliśmy po-

licjantów przy sklepach Dino 
i Gama przy ulicach Kiernozkiej 
i Lipowej na Korabce w Łowiczu, 
potem przy sklepach na Zduń-
skiej – jak podchodzili do kupu-
jących i upominali o konieczności 
przestrzegania przepisów naka-
zujących zakładanie  maseczek 

w zamkniętych pomieszczeniach 
publicznych. 

– Tak, takie akcje są przepro-
wadzane – mówi rzecznik policji 

w Łowiczu Urszula Szymczak. – 
W  związku ze wzrostem zacho-
rowań policjanci przeprowadza-
ją kontrole zasłaniania ust i nosa 
z  własnej inicjatywy, wspólnie 
z  pracownikami Sanepidu, jak 
również reagują w  przypadku 
otrzymania zgłoszeń dotyczących 
nie stosowania się do obowiązu-
jących obostrzeń.  W przypadku 
rażących naruszeń stróże prawa 
stosują postępowanie mandatowe 
bądź kierują sprawę do sądu. 

Czy jednak istotnie policja jest 
w tych sprawach stanowcza? Wy-
daje się, że lepszym określeniem 

jest: grzeczna, wręcz nieśmiała. 
Jak podaje w odpowiedzi na na-
sze pytania rzecznik Szymczak, 
w  dniach 8-21 listopada w  wy-
niku przeprowadzonych kontro-
li, przede wszystkim w  obiek-
tach handlowych na terenie miasta 
i powiatu, skierowano do sądu za-
ledwie jeden wniosek o ukaranie, 
policjanci ukarali 1 osobę manda-
tem karnym oraz ponad 130 osób 
zostało pouczonych.

Tydzień później, w  dniach 
od 22 do 29 listopada, w  wyni-
ku przeprowadzonych kontroli, 
przede wszystkim w  obiektach 

handlowych na terenie miasta 
i  powiatu, skierowano do sądu 
dwa wnioski o ukaranie, policjan-
ci ukarali 4 osoby mandatem kar-
nym, a pouczonych zostało ponad 
50 osób.

Czyli nadal łagodnie, policja ra-
czej poucza niż karze. Jeśli same 
pouczenia odnoszą skutek – to 
chyba lepiej. Ale czy odnoszą? 
Może policja dobrze wie, że ostre 
postępowanie wobec naruszają-
cych przepisy może tylko zaognić 
sytuację? Bo nastroje są zakazom 
i obostrzeniom mało przychylne. 
O tym – czytaj  poniżej. wal

REKLAMA

180 pouczeń i tylko  
5 mandatów  
od 8 do 29 listopada. 
Policja jest bardzo 
wyrozumiała.

Jeśli ktoś nie nosi, 
to jego sprawa, ja 
noszę dla własnego 
bezpieczeństwa.  
Do tych limitów  
to ja już jestem 
przyzwyczajona.  
Ale nie wiem  
czy pomagają.
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Bolimów | Bardzo droga rewitalizacja centrum

Wydatki rosną z 5 do ponad 8 milionów
Gmina Bolimów ma poważny problem z niezrealizowaną do końca 
rewitalizacją centrum miejscowości, na co otrzymała wsparcie w wysokości 
3,5 mln zł z Unii Europejskiej. Zadanie zostało podzielone na dwa 
realizowane oddzielnie etapy, pierwszy jest skończony, drugi nie, bo wycofał 
się wykonawca. Nowy zaś dostanie za prace około 2,5 mln zł więcej.

Pierwsza część rewitalizacji 
obejmowała przede wszystkim 
dwa poważne zadania: ocieple-
nie Urzędu Gminy i modernizację 
Domu Ludowego. Prace zlecono 
firmie z Godzianowa Rem-Dom, 
która zakończyła roboty w okre-
sie wakacyjnym. Wartość tych 
prac zamknęła się w kwocie 2 mln 
463 tys. zł, choć gmina pierwotnie 
planowała na nie 1 mln 896 tys. zł.

Gorzej wygląda sytuacja z  re-
alizacją drugiej części rewitaliza-
cji, w której umieszczono roboty 
drogowe: nową nawierzchnię na 
ulicach w obrębie rynku, na uli-
cach do niego dochodzących: Ża-
biej, Koziej i Zastodolnej, położe-
nie betonowej kostki za Urzędem 
Gminy, likwidację zbiornika p-
-poż pod rynkiem oraz przebudo-
wę zieleni na rynku (wycięcie 24 

drzew i zasadzenie nowych, nasa-
dzenia nowych krzewów i kwia-
tów, ustawienie nowych ławek 
i koszy na śmieci).

Inwestycja ta pierwotnie pla-
nowana była na 3 mln 034 tys. zł, 
ostatecznie gmina zleciła roboty 
za 3 mln 333 tys. zł konsorcjum 
Kłys Roboty Drogowe z Łagiew-
nik i  Roboty Drogowe Dariusz 
Kłys ze Smardzewa. Niestety kon-
sorcjum wycofało się z realizacji 
inwestycji wiosną tego roku.

Gmina zdecydowała o  szuka-
niu nowego wykonawcy, niestety 
dwa przetargi się nie powiodły – 
ostatecznie 16 listopada otworzo-
no oferty w  trzecim. O zlecenie 

ubiega się jeden oferent, kutnow-
ska firma Trakt, tyle że wycenia 
jego realizację na... 5 mln 776 tys. 
zł. 

Kwota ta jednak już nie szoku-
je, w dwóch poprzednich ta sama 
firma chciała za prace 5 mln 250 
tys. zł. W sierpniowym przetargu 
zaś sochaczewska firma Prima da-
wała konkurencyjną cenę – 4 mln 
950 zł. Wówczas oferty uznano za 
zbyt wygórowane, gmina plano-
wała na nie 3 mln 210 tys. zł.

Na sesji Rady Gminy 22 listo-
pada radni zdecydowali o  zmia-
nach w  Wieloletniej Progno-
zie Finansowej gminy i  zapisali 
zwiększenie finansowania części 
drogowej rewitalizacji z planowa-
nych 5 mln zł (kwota wcześniej 
została zwiększona) do 5 mln 841 
tys. zł. Radni zdecydowali o tym 
bez dyskusji.

Zwiększenie wydatków wska-
zuje, że gmina przymierza się 
do rozstrzygnięcia przetargu i do 
zlecenia prac kutnowskiej fir-
mie. Przetarg obecnie jest jeszcze 
otwarty, gmina czeka na doku-
menty potwierdzające podtrzyma-
nie oferty przed Trakt, mają one 
dotrzeć do urzędu w  tym tygo-
dniu.

Suma wydatków na rewitaliza-
cję, obejmujących koszty pierw-
szego, jak i  drugiego zadania 

(docieplenia budynków i moder-
nizacja Domu Ludowego plus 
drogownictwo oraz zagospodaro-
wanie rynku), odbiegnie daleko 
od pierwotnie planowanych 5 mln 
zł. Skarbnik gminy Renata Jagu-
ra na sesji Rady Gminy określiła 
ich wysokość na kwotę 8 mln 387 
tys. zł. 

W ostatnim przetargu na drugie 
zadanie rewitalizacyjne gmina nie 
szukała oszczędności dokonując 
istotnych zmian w  specyfikacji. 
Nie mogła tego robić, bo zacho-
dziła obawa o  utratę dofinanso-

wania. Jak powiedziała nam zaj-
mująca się przetargiem inspektor 
Katarzyna Choińska z UG w Bo-
limowie, w  specyfikacji pojawi-
ło się zastrzeżenie o  uwidocz-
nieniu w  czasie prac fragmentu 
historycznego bruku, który znaj-
duje się pod nawierzchnią ulic na 
rynku w  rejonie przystanku au-
tobusowego. Pierwotnie miał to 
być niewielki fragment, a  obec-
nie konserwator zastrzegł, że po-
wierzchnia tej ekspozycji zostanie 
ustalona, gdy bruk zostanie odsło-
nięty. tb

Jeden ze starych głogów rosnących na bolimowskim rynku, który 
zostanie wycięty i zastąpiony nowym.
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Dziurawa nawierzchnia w ulicy od zachodniej strony rynku ujawnia stary bruk. W przyszłości ma być on 
uwidoczniony w określonym miejscu.
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Łowicz | Akcja profilaktyczna

Odblaski ratują życie
We wtorek, 23 listopada, po 

południu, policjanci z  Łowicza 
przeprowadzili akcję pn.: „Noś 
odblaski – daj się zobaczyć”. Po-
licjanci swoje odblaskowe działa-
nia prowadzili przy ulicy Łęczyc-
kiej. Była to kolejna akcja na rzecz 
poprawy bezpieczeństwa niechro-

nionych uczestników ruchu dro-
gowego i zachęcanie do noszenia 
elementów odblaskowych. Spo-
tkani przez policjantów cykliści 
i piesi otrzymywali kamizelki od-
blaskowe oraz opaski ufundowa-
ne przez Wojewódzki Ośrodek 
Ruchu Drogowego w  Skiernie-

wicach, które wręczali policjanci 
wraz z przedstawicielem WORD 
Krzysztofem Osóbką. Rozdano 
kilkadziesiąt kamizelek odbla-
skowych oraz opaski odblaskowe. 
Każdy bardzo miło reagował na 
akcję i z chęcią ubierał kamizelkę.

Policjanci podczas akcji roz-
dawania mówili każdemu jak 
ważne jest to, by nosić odblaski. 
Szczególnie w  okresie jesienno-
-zimowym, kiedy to szybko za-
pada zmrok oraz występują opa-
dy deszczu i mgła, a to znacznie 
utrudnia kierowcom widoczność. 
Człowiek ubrany w  ciemne ko-
lory, bez kamizelki, nie ma szans 
bycia zauważonym przez kierow-
cę o zmroku. 

To samo dotyczy rowerów: ko-
rzystając z  nich powinniśmy pa-
miętać o  prawidłowym wyposa-
żeniu, czyli z przodu jedno białe 
światło, z tyłu jedno światło czer-
wone, a  dodatkowo warto też 
mieć element odblaskowy przy 
rowerze i na ubraniu. azPolicjanci z łowickiej komendy rozdawali odblaski przy ulicy Łęczyckiej. 
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NIE ZREZYGNUJEMY
Wójt gminy Bolimów Stanisław 
Linart przyznaje, że wzrost 
kosztów drugiej części 
rewitalizacji centrum Bolimowa 
jest ogromny. Zaznacał 
jednak, że gmina nie wycofa 
się z inwestycji. Zostanie ona 
sfinansowana z dotacji z Unii 
Europejskiej w wysokości 2 
mln 80 tys. zł, oraz z 970 tys. 
zł, które gmina otrzymała 
w ramach rządowego 
wsparcia dla samorządów 
w dobie pandemii. Pozostałe 
pieniądze zabezpieczy gmina, 
wójt przyznał, że zapewne 
część z tej kwoty będzie 

stanowić kredyt. Stanisław 
Linart ocenia, że gminie 
nie kalkuluje się wycofywać 
z realizacji zadania. Wówczas 
musiałaby oddać 3,5 mln zł 
otrzymanej unijnej dotacji, 
za pozostałe 1,3 mln zł nie 
da się zrealizować takiego 
zakresu jaki jest przewidziany 
w drugim etapie prac. Kolejny 
przetarg natomiast mógłby 
oznaczać jeszcze wyższą 
cenę. A w jego opinii rynek 
w Bolimowie jak i dochodzące 
do niego ulice zasługują na to, 
aby po latach w końcu godnie 
wyglądały.tb

REKLAMA

Suma wydatków 
odbiegnie daleko 
od pierwotnie 
planowanych 5 mln zł 
– bo sięgnie blisko 
8,4 mln zł. 
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Samorząd lokalny | Sejm dopieścił rządzących w gminach

Wielkie podwyżki 
dla wójtów i burmistrzów
Przyjęta we wrześniu ustawa o wynagrodzeniach osób pełniących 
kierownicze stanowiska w administracji państwowej i samorządowej może 
być różnie przez te osoby przyjęta – bo z jednej strony podnosi stosunkowo 
niskie – jak na zakres odpowiedzialności – uposażenia, z drugiej podnosi je 
tak radykalnie, że naraża samorządowców na społeczną niechęć i hejt. 

Skala podwyżek, jaką parla-
mentarzyści załatwili wójtom 
i burmistrzom, jest bezpreceden-
sowa – i to nawet jeśli się weźmie 
pod uwagę, że wcześniej, w roku 
2018, większość sejmowa staw-
ki tych wynagrodzeń obniżyła. 
Wzrosty o 70 czy nawet 80% – 
a  tak w niektórych przypadkach 
bywa, są z  pewnością dla więk-
szości mieszkańców trudne do 
wytłumaczenia, by nie rzec – nie-
akceptowalne.

Z jednej strony radni nie mie-
li wyjścia, ustawa określiła ile sa-
morządowi liderzy mają zarabiać. 
Z  drugiej: można zauważyć, że 
rady miały ograniczone pole ma-
newru, ale nie znaczy, że nie mia-
ły go w ogóle. Mogły podwyżkę 
ustalić w  wysokości maksymal-
nej, mogły w  wysokości 80% 
maksymalnej. Mogły przyznać 
podwyżkę z  wyrównaniem od 
sierpnia tego roku, mogły tego bo-
nusu nie stosować. W jakiej wy-
sokości pensje uchwalono – czy-
tajcie poniżej w naszym raporcie.

Przed podwyżką wynagro-
dzenie wójtów w gminach takiej 
wielkości jak występujące u nas, 
uwzględniając wszystkie składni-
ki i dodatki, nie mogło być wyż-
sze niż 7-krotność kwoty bazo-
wej, czyli górna granica wynosiła 
12.525 zł brutto. Po obecnej zmia-
nie przepisów wynagrodzenie to 
nie może przekraczać 11,2-krot-
ności kwoty bazowej, czyli 20 
041,50 zł brutto na miesiąc. Jed-
nocześnie minimalne nie może 
być niższe niż 80% maksymalne-
go, czyli 16 033,02 zł brutto mie-
sięcznie.wal

Łowicz:  
6 tysięcy podwyżki 
dla burmistrza. Wielu 
wójtów dostanie więcej
Rada Miejska w Łowiczu prze-

głosowała podwyżkę miesięczne-
go wynagrodzenia dla burmistrza 
miasta Krzysztofa Jana Kaliń-
skiego w  czwartek 25 listopada. 
Jego zarobki wzrosły z  10.620 
zł do 16.104 zł brutto miesięcz-
nie. To stosunkowo – jak zoba-
czycie Państwo w  dalszej części 
raportu – niewiele. Radni przyję-
li minimalną stawkę, jaką mogli 
dać – maksymalna wyniosłaby  
(z uwzględnieniem dodatków 
funkcyjnego, stażowego i specjal-
nego – 20.130 zł brutto).

Za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 radnych, 1 był przeciwko 
(Lech Aniszewski), a 4 wstrzyma-
ło się od głosu (pozostali z klubu 
Łowickie.pl).tm

Powiat łowicki
Wynagrodzenie starosty łowic-

kiego Marcina Kosiorka ustalo-
ne zostało na pierwszej w obec-
nej kadencji sesji Rady Powiatu 
Łowickiego – 29 listopada 2018 
roku i od tego czasu się nie zmie-
niało. Wynosi ono 10.620 zł 
z  czego wynagrodzenie zasad-
nicze wynosi 4.800 zł, dodatek 
funkcyjny – 2.100 zł, wysługa 
lat – 960 zł, dodatek specjalny 
(40% wynagrodzenia zasadni-
czego oraz dodatku funkcyjnego) 
– 2.760 zł.

Dieta radnych nie zmienia-
ła się od 1 stycznia 2014 roku – 
uchwałę o  jej wysokości radni 
przyjęli 29 stycznia 2014 roku. 
Dieta przewodniczącego RPŁ to 
miesięczny ryczałt w  wysoko-
ści 2.240 zł, radni będący człon-
kami jednej komisji otrzymują 
dietę w wysokości 1.280 zł mie-
sięcznie, jeśli pracują w  dwóch 
komisjach – 1.696 zł.

Członek Zarządu Powiatu Ło-
wickiego, który nie jest zatrudnio-
ny w starostwie na etacie otrzymu-
je dietę w takiej samej wysokości 
jak przewodniczący – 2.240 zł.

Przewodniczący Rady Marek 
Jędrzejczak powiedział nam, że 
chciałby, aby decyzja dotyczą-
ca wynagrodzenia starosty zapa-
dła w grudniu, tym bardziej, że 
w ustawie określone jest, że po-
winna ona zostać podjęta „nie-
zwłocznie”, więc uważa, że nie 
ma sensu przesuwać jej w czasie. 
Przyznał jednak, że sprawa jest 
trudna dla wszystkich ze wzglę-
du na skalę podwyżki, jaka zo-
stała samorządowi narzucona 
ustawowo, dlatego chce ją z rad-
nymi przedyskutować. Przypomi-
na też, że w 2017 roku, czyli jesz-
cze w poprzedniej kadencji Rada 
Powiatu obniżała wynagrodzenie 
staroście o 20% (wtedy odczuł to 
poprzedni starosta Krzysztof Figat 
– przyp.red.).

Pytany o  diety radnych Ma-
rek Jędrzejczak mówi, że być 
może jakieś decyzje w  tej spra-
wie również zapadną. Deklaruje 
jednak, że nie będzie w tej spra-
wie przedstawiał radnym żadnej 
swojej propozycji. Chce szerokich 
konsultacji, dlatego wysłucha zda-
nia wszystkich klubów radnych na 
ten temat i będzie dążył do kon-
sensusu.

Gmina Bolimów  
– jeszcze przed decyzją
Rada gminy Bolimów zadecy-

duje o wysokości wynagrodzenia 
wójta Stanisława Linarta na gru-

dniowej sesji, temat będzie dopie-
ro omawiany też na komisji bu-
dżetu i finansów. 

Obecnie wójt otrzymuje wyna-
grodzenie w wysokości 9.850 zł. 
Na kwotę tę składa się wynagro-
dzenie zasadnicze – 4,7 tys. zł, do-
datek funkcyjny – 1.9 tys. zł, do-
datek specjalny – 2.310 zł oraz 
dodatek za staż pracy – 940 zł.

Wysokość wynagrodzenia nie 
uległa zmianie od 25 czerwca 
2018 roku, gdy radni pod koniec 
kadencji 2014-2018 podjęli de-
cyzję o jej podniesieniu o 140 zł, 
względem wcześniej obowiązują-
cej kwoty 9.710 zł. 

Sekretarz gminy Andrzej Czar-
nota powiedział nam że radni zde-
cydują, czy wójt otrzyma maksy-
malną wysokość wynagrodzenia, 
czyli 17.420, czy też minimalną 
dopuszczalną (80% maksymal-
nej) – czyli13 936. Do tego do-
liczyć jeszcze należy dodatek za 
wysługę lat w  wysokości 20%, 
który może wynieść 2.050 zł przy 
maksymalnej wysokości wyna-
grodzenia.

Gmina Bielawy
Wysokość wynagrodzenia wój-

ta gminy Bielawy Sylwestra Ku-
bińskiego została ustalona 21 
grudnia 2018 roku – a więc na po-
czątku obecnej kadencji. Poszcze-
gólne składniki zostały określone 
w następującej wysokości: wyna-
grodzenie zasadnicze 4.700 zł, do-
datek funkcyjny 1.900 zł, dodatek 
specjalny 2.640 zł, stażowy – 940 
zł. Razem jest to 8.479 zł.

Jak nam powiedziała sekretarz 
gminy Stanisława Błaszczyk, na 
sesji Rady Gminy Bielawy, pla-
nowanej na 15 grudnia planowane 
jest podjęcie nowej uchwały na te-
mat wynagrodzenia wójta. Radni 
będą sprawę omawiać najpierw na 
komisjach stałych, które obrado-
wać będą od 6 grudnia. 

Diety radnych ustalone zosta-
ły również na początku kadencji 

w wysokości 200 zł za każde po-
siedzenie komisji lub udział w se-
sji, z  wyjątkiem wiceprzewodni-
czącego Rady Gminy, którego 
dieta za udział w sesji wynosi 250 
zł. Przewodniczący Rady Gminy 
ma miesięczny ryczałt w wysoko-
ści 1.375 zł. 

W chwili obecnej nie jest przy-
gotowywana uchwała dotyczą-
ca podniesienia diet radnych, ale 
mogą oni wyjść z taką inicjatywą.

Gmina Chąśno  
– nie można było  
dać mniej
W gminie Chąśno zarobki 

wójta Dariusza Reczulskiego zo-
stały ustalone na minimalnym 
poziomie dopuszczalnym przez 
nowe zapisy ustawowe: 8200 zł 
zasadniczego, 13.936 zł uwzględ-
niając dodatki funkcyjny i  spe-
cjalny, a  z dodatkiem stażowym 
15.576 zł.

Od 2018 roku zarobki wójta 
wynosiły 4.700 zł wynagrodzenia 
zasadniczego, z dodatkami funk-
cyjnym i specjalnym 9240 zł, a ze 
stażowym 10.180 zł. Przed ob-
niżką z  2018 roku było to 5900 
zł wynagrodzenia zasadniczego, 
9250 zł ze specjalnym i funkcyj-
nym, a  10.430 zł z  uwzględnie-
niem stażowego.

Gmina Domaniewice - 
pensja jeszcze  
nie ustalona
W gminie Domaniewice obec-

na pensja wójta Pawła Kwiatkow-
skiego wynosi 10 tysięcy 180 zło-
tych brutto. Nowa kwota zostanie 
ustalona na sesji rady gminy 7 
grudnia.

Gmina Kiernozia  
– wzrost pensji  
o 7 tysięcy
W gminie Kiernozia podczas 

sesji rady 25 listopada ustalono 
nową pensję dla wójt Beaty Mia-
zek. Podwyżka została zaakcep-
towana niemalże jednogłośnie, 
z jedynie jednym głosem wstrzy-
mującym. Nowa pensja będzie 
wynosić aż 17 tysięcy 523 złote. 
W skład jej wchodzi wynagrodze-
nie zasadnicze 9 tysięcy 225 zło-
tych, dodatek funkcyjny 2 tysią-
ce 835 złote, specjalny – 3 tysiące 
618 złotych, a stażowe – 1 tysiąc 
845 złote. Przed podwyżką pensja 
wynosiła 10 tysięcy 180 złotych, 
w  co wchodziło wynagrodzenie 
zasadnicze 4 tysiące 700 złotych, 
dodatek funkcyjny 1 tysiąc 900 
złotych, dodatek specjalny 2 tysią-
ce 640 złotych i dodatek stażowy 
940 złotych.

Gmina Kocierzew 
Południowy 
– na minimalnej 
dopuszczalnej stawce
Także Rada Gminy Kocierzew 

Płd. na sesji 24 listopada przyjęła 

uchwałę zwiększającą wynagro-
dzenie wójt Agnieszki Wojdy. Na 
tej samej sesji podniesione zostały 
również diety radnych i sołtysów.

Radni uchwalili wynagrodze-
nie wójta na minimalnym do-
puszczalnym poziomie. Będą się 
na nie składały następujące skład-
niki: wynagrodzenie zasadnicze 
w  wysokości 8 200 zł, dodatek 
funkcyjny w wysokości 2 520 zł 
i dodatek specjalny w wysokości 
30% łącznie wynagrodzenia za-
sadniczego i dodatku funkcyjne-
go – 3216 zł. Do tej kwoty należy 
doliczyć dodatek stażowy w wy-
sokości 1 640 zł.

Łączna kwota wynagrodzenia 
będzie zatem wynosiła 15 576 zł 
brutto.

Poprzednia uchwała regulująca 
zarobki wójta była przyjmowana 
w 2018 r. Ustalono wówczas wy-
nagrodzenie w wysokości 8 448 
zł brutto (do tej kwoty należy do-
liczyć dodatek stażowy – 940 zł). 
Łączna suma wynagrodzenia wy-
nosiła zatem 9 388 zł brutto. 

Na tej samej sesji przyjęto rów-
nież uchwały zwiększające diety 
radnych i sołtysów, które nie były 
zmieniane od 2016 roku. 

Dietę radnego uchwalono 
w  wysokości 250 zł za udział 
w  posiedzeniach rady i  komi-
sji, zaś poprzednio było to 150 
zł. Z kolei miesięczny ryczałt dla 
przewodniczącego Rady Gminy 
Kocierzew Płd., którym jest obec-
nie Marek Borkowski, zwiększo-
no z 850 zł na 1 200 zł. 

Natomiast dietę sołtysa uchwa-
lono w wysokości 180 zł za udział 
w  sesji, zaś poprzednio było to 
110 zł.

Gmina Łowicz  
– więcej  
niż minimalne
Nowa stawka wynagrodzenia 

zasadniczego wójta gminy Ło-
wicz Andrzeja Barylskiego to 
10.000 zł miesięcznie wynagro-
dzenia zasadniczego, a  z dodat-
kiem funkcyjnym i  specjalnym 
– 16.276 zł, a  po uwzględnie-
niu dodatku stażowego – 18.276 
zł. Minimalna granica wynagro-
dzenia bez dodatku stażowego to 
w  przypadku gminy: 13.936 zł 
(8200 zł zasadniczego).

Do tej pory wójt zarabiał mie-
sięcznie 4.700 zł wynagrodze-
nia zasadniczego, a z dodatkiem 
funkcyjnym i  specjalnym 9240, 
ze stażowym 10.180 zł. Przed ob-
niżką z 2018 roku było to 5800 za-
sadniczego, a 10.100 zł z dodat-
kami funkcyjnym i specjalnym.tm

Wynagrodzenie  
wójta gminy Nieborów  
– w grudniu
Wynagrodzenie wójta gmi-

ny Nieborów Jarosława Papu-
gi będzie tematem ostatniej sesji 
w tym roku Rady Gminy Niebo-

rów, która zaplanowana jest na 28 
grudnia. Przewodniczący Rady 
Krzysztof Osóbka powiedział 
nam, że wstępnie nad tematem 
już rozmawiano. Wśród radnych 
krążyła opinia, aby wójtowi pod-
nieść wynagrodzenie korzysta-
jąc z  maksymalnych dostępnych 
progów jego składowych. Sam 
wójt jednak oponował i wskazał, 
aby korzystać z progów minimal-
nych. Powoływał się przy tym, że 
pełni pierwszą kadencję i byłoby 
to nie w porządku wobec innych 
wójtów, którzy mają bogatsze do-
świadczenie w tym zakresie.

Pierwotnie wynagrodzenie 
wójta zostało ustalone przez rad-
nych na sesji 21 listopada 2018 
roku, po objęciu przez niego 
urzędu, na 9.630 zł, składało się 
na nie wynagrodzenie zasadni-
cze – 4.600 zł, dodatek funkcyj-
ny – 1.900 zł, dodatek specjalny 
w wysokości 34% (łącznie wyna-
grodzenia zasadniczego i dodatku 
funkcyjnego) – 2.210 zł, dodatek 
za wieloletnią pracę w wysokości 
20% wynagrodzenia zasadnicze-
go – 920,00 zł.

Od 2019 roku dyskutowa-
no w  radzie o  podniesieniu mu 
tego wynagrodzenia, argumen-
tem była jego aktywność na spra-
wowanym urzędzie. Możliwości 
były niewielkie, chodziło bowiem 
o około 500 zł. W 2020 roku, jak 
wyjaśnia przewodniczący Osób-
ka, pomysł upadł, też za namową 
wójta, który przekonywał, iż krok 
taki w obliczu problemów zwią-
zanych z  pandemią byłby nie-
właściwy. Ostatecznie jednak po-
wrócił wiosną tego roku i  radni 
w czerwcu tego roku zdecydowali 
o podwyżce dla wójta na 10.180 
zł. Składało się na nie wynagro-
dzenie zasadnicze – 4.700 zł, do-
datek funkcyjny – 1.900 zł, do-
datek specjalny (podniesiono go 
do wysokości 40% wyn. zasad-
niczego i  dodatku funkcyjnego) 
– 2.640,00 zł, dodatek za wielolet-
nią pracę – 940,00 zł. 

Na grudniowej sesji radni usta-
lą wynagrodzenie wójta, które 
będzie mieściło się w przedziale 
ustalonych progów dla gminy do 
15 tys. mieszkańców. Przewodni-
czący Osóbka zaznaczył, że jest 
daleki, aby wyrokować, jaka de-
cyzja zapadnie na sesji. Ale waż-
ny będzie też głos wójta, który już 
mówił, że nie chce, aby wynagro-
dzenie oparło się o maksymalne 
składowe.

Skarbnik gminy Anna Kwiat-
kowska-Gajda podała nam, że 
maksymalne wynagrodzenie 
może wynieść 17.420 zł, na co 
składać będzie się wynagrodze-
nie zasadnicze – 10.250 zł, doda-
tek funkcyjny – 3.150 zł, dodatek 
specjalny (30% wyn. zas. + dod. 
funk.) – 4.020 zł. Do kwoty wy-
nagrodzenia należałoby doliczyć 
jeszcze dodatek stażowy w wyso-
kości 20% wynagrodzenia zasad-
niczego, czyli 2.050 zł. Czyli wójt 
mógłby zarabiać 19.470 zł. 

Natomiast minimalnie wyna-
grodzenie, jakie mógłby otrzy-
mywać, wyniosłoby 13.936 zł, 
czyli 80% maksymalnego wyna-
grodzenia (17.420 zł). Do tej kwo-
ty należy jednak doliczyć dodatek 
stażowy w wysokości wspomnia-
nych wyżej 20% wynagrodze-
nia zasadniczego, najniższa war-
tość tego dodatku jest ustalona na 
1.514 zł.  str. 15
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Przewodniczący 
Rady Powiatu Marek 
Jędrzejczak przyznał, 
że sprawa jest trudna dla 
wszystkich ze względu 
na skalę podwyżki, jaka 
została samorządowi 
narzucona ustawowo. 
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Punkt zapalny
Społeczeństwo | Wulgaryzmy

Niestosowność czy już część współczesnej 
kultury?
Jest uczennicą szkoły średniej. Interesuje się 
sportem, modą, a jej marzeniem są podróże. 
Przykłada się do szkolnych obowiązków i ma 
wielu przyjaciół. Ale bez wulgaryzmów nie 
wyobraża sobie codziennej komunikacji. Takich 
dziewczyn przybywa wokół nas.

Wulgaryzmy. Coraz częściej 
można je dostrzec w  wypowie-
dziach osób w  różnym wieku, 
zarówno kobiet, jak i mężczyzn. 
Nierzadko stanowią one element 
otoczenia publicznego, pojawia-
jąc się na ścianach budynków 
w formie nielegalnych grafik, na-
klejek i plakatów. Werbalne nie-
stosowności spotyka się również 
we współczesnej literaturze, fil-
mie, a przede wszystkim w prze-
strzeni internetowej: na forach 
internetowych i  wśród treści pu-
blikowanych w mediach społecz-
nościowych. Czy rzeczywiście 
akceptujemy lub nawet nie do-
strzegamy wulgarnego stylu wy-
powiedzi swoich i osób z własne-
go otoczenia?

Rodzice? Znajomi? 
Szef? A może wszyscy?
Obserwując radosną i  tłumnie 

przebijającą się przez blokowiska 
młodzież można odczuć ich mło-
dzieńczą frywolność i beztroskę. 
Rozweselone twarze, energiczna 
gestykulacja i  lekkie ruchy spra-
wiają, że obserwator z fascynacją 
podąża wzrokiem za grupą, zasta-

nawiając się nad tematem ich roz-
mów i powodem do radości.

Atmosfera przyjemnej tajem-
nicy przemija wraz ze zmniejsza-
jącym się dystansem dzielącym 
przechodniów od obserwatora. 
Tematem rozmowy jest szkol-
na dyskoteka i wygłupy jednego 
z  chłopców. Choć opowiadana 
przez nastolatków historia może 
wywoływać uśmiech na ustach 
postronnego słuchacza, tak spo-

sób jej wygłaszania budzi niepo-
kój i nasuwa myśl nawołującą do 
reakcji. A tymczasem zachowanie 
młodzieży zostaje zignorowane.

Chwilę później, zza jedne-
go z  budynków wychodzi star-
szy człowiek. Mężczyzna trzy-
ma w  drżącej dłoni pęk kluczy 

i podąża wolnym krokiem przed 
siebie, zatrzymując się co kilka 
metrów w celu zaczerpnięcia głę-
bokiego oddechu i  odpoczynku. 

W  pewnej chwili nerwowo pry-
cha pod nosem i energicznie roz-
gląda się, jakby szukał sprawcy 
swego niezadowolenia. Zaczyna 
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Wulgaryzmy słyszymy – i widzimy – wszędzie wokół nas.

REKLAMA

– W moim rodzinnym 
domu nigdy nikt nie 
używał wulgaryzmów. 
Traktowane były one 
jako coś wstydliwego 
i nieodpowiedniego, 
skrajnie 
niegrzecznego. 
Młodsze pokolenia nie 
mają takich oporów…
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Łowicz | Stanowisko Rady Miejskiej

Poparcie dla mundurowych 
Rada Miejska w Łowiczu jed-

nogłośnie wyraziła 25 listopa-
da swoje wsparcie dla polskich 
służb mundurowych strzegących 
naszej wschodniej granicy z Bia-
łorusią. Propozycję zajęcia stano-
wiska w tej sprawie złożył radny 
Krzysztof Igielski w imieniu ca-
łego klubu PiS i Niezależni.

W stanowisku podkreślony zo-
stał też obowiązek humanitarne-
go traktowania wszystkich osób, 
które znalazły się w  tragicznej 

sytuacji z powodu wojny hybry-
dowej na granicy. Łowiccy radni 
jednoznacznie potępiają proceder 
wykorzystywania ludzi jako „ży-
wych tarcz” w celu destabilizacji 
sytuacji na granicy Polski, Unii 
Europejskiej i NATO.

Oczywiście przyjęcie stano-
wiska nie pociąga za sobą dalej 
idących skutków, należy je trak-
tować jak akt o charakterze inten-
cyjnym.

Tomasz Matusiak

mówić. Przeklina. Znowu nikt nie 
posprzątał po swoim czworonoż-
nym pupilu.

W moim rodzinnym domu ni-
gdy nikt nie używał wulgary-
zmów. Traktowane były one jako 
coś wstydliwego i  nieodpowied-
niego, skrajnie niegrzecznego. Na-
wet w chwilach dużego wzburze-
nia mój ojciec wolał zdusić gniew 
w  sobie. Robił wtedy poważną 
minę i patrzył się w jeden punkt, 
jakby chciał w samotności zgasić 
wewnętrzną złość i niezadowole-
nie. Nigdy nie przeszłoby mi przez 
myśl, aby użyć wulgarnych słów 
do rówieśników, nauczycieli czy 
sprzedawców w  sklepie. Młod-
sze pokolenia nie mają takich opo-
rów… – mówi emerytowana na-
uczycielka szkoły podstawowej.

Zgodnie z  wynikami badań 
przeprowadzonych przez Cen-
trum Badania Opinii Społecznej 
w  październiku 2013 roku, aż 
91% Polaków posiada przekona-
nie, iż stosowanie wulgaryzmów 
jest nieprzyzwoite, szkodliwe 
i  sprzeczne z  normami społecz-
nymi. Częściej przeklinają męż-
czyźni niż kobiety, a także osoby 
młodsze niż starsze. Ponadto, nie-
mal we wszystkich grupach wie-
kowych zmniejszył się w  ciągu 
ostatnich sześciu lat odsetek osób 
niestosujących w ogóle wulgary-
zmów w codziennej komunikacji. 
A zatem, czy proces wulgaryzacji 
języka stanowi powszechny pro-
blem? Kto stosuje najwięcej wul-
garyzmów?

– Chyba nie znam osoby, która 
nie używałaby wulgaryzmów. No, 
może poza dziećmi, one jeszcze 
nie mają na to społecznego przy-
zwolenia. W pracy, w autobusie, 
w sklepie… nieważne czy kobie-
ta, czy mężczyzna, każdy czasem 
zabluzga – mówi pani Klaudia, 
matka trójki dzieci.

– Teraz bluźnią wszyscy. Cięż-
ko jest mi wyobrazić sobie dzień 
bez tego. To mi czasem pomaga. 
Moi rodzice i znajomi, ludzie spo-
tkani w sklepie, praktycznie każ-
dy bluźni – mówi licealistka.

– Moim zdaniem nie ma regu-
ły. Każdy od czasu do czasu lubi 
„porzucać mięsem”. Uważam, że 
to niedobrze, ale jest jak jest… 
[…] Im wyższe stanowisko i bar-
dziej stresująca praca, tym więcej 
tego… – mówi pan Władysław.

Zdaniem mieszkańców, któ-
rych pytaliśmy na ulicach, wul-
garne słowa i wyrażenia stanowią 
powszechny element werbalnych 
kontaktów interpersonalnych oraz 
występują niezależnie od wieku, 
płci, wykształcenia, statusu spo-
łecznego czy pełnionego zawodu.

Co w domu, to zostaje 
w domu…
„Nie stosuję wulgaryzmów, 

a jeśli już, to tylko w domu”, tak 
brzmiało najczęściej wypowia-
dane zdanie przez mieszkańców 
Żychlina, których pytaliśmy o  tę 
kwestię. Wydawać się może, iż 
przekonanie, aby to sfera publicz-
na była wolna od niestosowności, 
zaś prywatna je kumulowała, jest 
powszechne. Przestrzeń domo-
wa jest najczęściej utożsamiana 
z  bezpiecznym azylem. To wła-
śnie tam człowiek spędza czas 
z rodziną i relaksuje się po cięż-
kim dniu w pracy. Poczucie kom-
fortu i bezpieczeństwa sprawia, że 
w domu ludzie nie muszą ukry-
wać swoich emocji i naturalnego 
dla siebie stylu bycia.

Taki sposób myślenia sprzyja 
relaksowi w  domowym zaciszu, 
ale równocześnie upowszechnia 
nienormatywne zachowania i daje 
złudne przekonanie, iż wydarze-
nia rozgrywające się w sferze pry-
watnej nie mają wpływu na życie 
publiczne i przemiany społeczne.

– Pracując z  dziećmi widzia-
łam jak wiele pozytywnych, ale 
i  negatywnych zachowań wyno-
szą one z domu. Niestety byłam 
świadkiem ich rozmów z wyko-
rzystaniem wulgarnych epitetów, 
ale nigdy nie zostawiałam takich 
zachowań bez reakcji. Trzeba re-
agować i uczyć szacunku do języ-
ka – opowiada emerytowana na-
uczycielka.

Język, jakim ludzie posługu-
ją się w  kontaktach prywatnych, 
jest tak samo istotny, jak tre-
ści publiczne. Podobnie jak inne 
czynniki wychowawcze – styl 
i  forma wypowiedzi – kształtu-
ją tożsamość młodego człowie-
ka oraz uczą go funkcjonowania 
w  społeczeństwie. Wulgaryzacja 
języka w  kontaktach nieformal-
nych wpływa na sposób jego po-
strzegania, a  także narusza jego 
wartość kulturową. Niestety, wul-
garne wyrażenia bardzo rzadko 
podlegają reakcji otoczenia. Cza-
sem barierą jest strach lub wstyd, 
ale coraz częściej niedostrzeganie 
problemu.

Przyzwyczajenie, 
złość a może euforia? 
Dlaczego ludzie stosują 
wulgaryzmy?
– Ja nie używam wulgary-

zmów, ale z własnych obserwacji 
mogę powiedzieć, że najczęściej 
używają ich osoby zdenerwowa-
ne, wkurzone i poirytowane. […] 
Niedawno byłem świadkiem jak 
dwie młode dziewczyny ogląda-
jąc kosmetyki w  sklepie rzucały 

wulgaryzmami. Chyba podoba-
ły się im te rzeczy, bo to można 
było wywnioskować z ich rozmo-
wy. Więc pewnie u  podstaw ta-
kich słów leżą jakieś odczucia… 
– mówi mieszkaniec Żychlina.

Za pośrednictwem emocji czło-
wiek wyraża swój stosunek do 
otaczającej go rzeczywistości. 
Komunikuje w ten sposób innym 
osobom z otoczenia to jak się czu-
je i jak wygląda jego stosunek do 
konkretnych spraw. Niestety, to 
właśnie wtedy, w emocjach, wul-
garyzmy najczęściej przenikają do 
powszechnego użytku.

– W złości padają różne „wią-
zanki słów”. Dzięki temu to, co 
człowiek mówi, jest bardziej do-
sadne… – mówi pan Marcin.

Ludzie używają wielu nie-
uprzejmych zwrotów podczas du-
żego wzburzenia emocjonalnego: 
złości, smutku, rozczarowania, 
euforii czy radości. Ponadto sto-
sowanie wulgaryzmów nierzadko 
stanowi wyraz chęci wzmocnienia 
siły odziaływania wyrażenia, czę-
sto nacechowanego emocjonalnie.

– Jak widzę na przykład moją 
przyjaciółkę, umalowaną, ucze-
saną i fajnie ubraną, to nie mogę 
powiedzieć, że wygląda tylko „faj-
nie”. […] Jak powiem samo „faj-
nie” to nie będzie to komplement. 
Powinnam powiedzieć, że wyglą-
da „zaje****** fajnie”– mówi li-
cealistka.

Częściej wulgaryzmy są wyko-
rzystywane jednak w celach oka-
zania niechęci wobec innej osoby, 
obrażenia jej, niż w celu wyraże-
nia zadowolenia i sympatii.

– Wystarczy wyrazić swoją 
opinię, na przykład w kwestiach 
poglądów politycznych, a  już 
można zostać wyzwanym od naj-
gorszych… – mówi jeden z  na-
szych rozmówców.  – Ludzie nie 
wysłuchają do końca, a już obra-
żają.

Wulgaryzmy bardzo często są 
używane również jako swego ro-
dzaju kod językowy. Niestosow-
ne wyrażenia budują wówczas 
wspólnotę znaczeń i skrótów my-
ślowych. Tak używane wulga-

ryzmy pełnią rolę zwyczajnych 
elementów komunikacji między-
ludzkiej, stanowią akceptowalny 
element w przyjętym przez gru-
pę stylu komunikacji. W  takich 
okolicznościach wulgaryzmy nie 
do końca są odbieranie przez sto-
sujące je osoby jako forma nie-
stosowna. Można wówczas mó-
wić o  niedostrzeganiu tego typu 
nieobyczajnych słów i  zwrotów 
w komunikacji i  traktowaniu ich 
jak kolokwialnych „przecinków” 
w wypowiedzi.

A może nie ma 
problemu?
Wśród wielu osób dostrzegają-

cych problem stopniowego pogar-
szania się jakości języka polskiego 
podczas interakcji społecznych, 
znajdują się również tacy, którzy 
tego problemu nie dostrzegają lub 
go bagatelizują.

– Wulgaryzmy były, są i będą. 
Tak już jest – mówi pani Wiesła-
wa.

Zdaniem wielu językoznaw-
ców wulgaryzacja języka polskie-
go jest jednak bardzo poważnym 
problemem, ma realny wpływ 
na funkcjonowanie społeczeń-
stwa. Wulgaryzmy stanowią wy-
raz braku poszanowania do języ-
ka i kultury, ale również świadczą 
o lekceważącym stosunku do od-
biorców nadanych komunikatów. 
Ignorowanie i  bagatelizowanie 
tego zjawiska językowego wpły-
wa również na stabilność struktur 
społecznych, które współtworzą 
ład społeczny. Bez poszanowa-
nia norm społecznych i gloryfika-
cji elementów kultury może dojść 
do jej zaniku lub nieodwracalnych 
zmian znacząco wpływających na 
jakość życia człowieka.

Nie bój się reagować
Największym błędem jest igno-

rowanie problemu. Brak reakcji 
na wulgaryzmy pojawiające się 
w trakcie rozmowy z innymi oso-
bami bardzo często jest równo-
znaczny z tolerancją lub akcepta-
cją tego typu treści przez odbiorcę. 
Zwrócenie uwagi drugiej osobie 
będzie taktownym i bardzo warto-
ściowym działaniem.

Reakcja jest szczególnie istot-
na wobec dzieci, które w wyniku 
naśladownictwa powtarzają wul-
garyzmy i niegrzeczne wyrażenia 
zasłyszane z  otoczenia. Rozmo-
wa już od najmłodszych lat i brak 
przyzwolenia na tego typu zacho-
wanie spowoduje, że dziecko bę-
dzie w  sposób odpowiedzialny 
traktowało język i osoby ze swo-
jego otoczenia.

Malwina Lewandowska

REKLAMA

– Pracując z dziećmi 
widziałam jak wiele 
pozytywnych, ale 
i negatywnych 
zachowań wynoszą one 
z domu.

Drogi | Rozwiązanie budzi wątpliwości

Będzie asfalt pomiędzy 
Zabostowem a Bednarami?
Kilkakrotnie, na prośbę 
naszych czytelników 
pisaliśmy o fatalnym stanie 
drogi gruntowej pomiędzy 
Zabostowem Dużym 
a Bednarami, po której, 
wobec rozebrania mostu 
na Bzurze w Kompinie, 
wytyczono objazd. Pojawił 
się pomysł położenia na niej 
asfaltu, jednak nie wszyscy 
uznają go za sensowny.

Od sierpnia, gdy zamknięto 
most w  Kompinie, zły stan dro-
gi między Zabostowem Dużym 
a Bednarami powracał na naszych 
łamach. Mieszkańcy skarżyli 
się, że nawierzchnia, szczególnie 
po deszczach, ulegała degrada-
cji, pojawiały się na niej głębo-
kie dziury. Skarżono się także na 

luźne kamienie, mogące uszko-
dzić podwozie i karoserię. Po na-
szych interwencjach dokonywano 
poprawy nawierzchni, przez zasy-
pywanie dziur, jednak nie starcza-
ło to na długo.

Z inicjatywy starostwa w  Ło-
wiczu, które jest inwestorem bu-
dowy nowego mostu w Kompinie 
i które miało zająć się bieżącym 
utrzymaniem drogi, doszło do 
rozmów z wójtami gminy Łowicz 
Andrzejem Barylskim i  gminy 
Nieborów Jarosławem Papugą 
w sprawie trwałej poprawy jej na-
wierzchni. Zrodziła się inicjatywa, 
aby położyć na niej nawierzch-
nię asfaltową. Jest to o tyle proste, 
że droga na całej długości ma już 
wykonaną podbudowę z tłucznia. 
Powiat zadeklarował przekazanie 
na ten cel 100 tys. zł dotacji (45 
tys. dla gminy Nieborów i 55 tys. 
zł dla gminy Łowicz).   str. 14

Droga wymaga co pewien czas naprawy. Asfalt aż się prosi, ale...
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Aktualności
Oświadczenia majatkowe za 2020 rok | Gmina Domaniewice 

Majątki i dochody samorządowców w 2020 roku
Kontynuujemy publikację oświadczeń majątkowych 
samorządowców z naszego terenu, tym razem kolej 
na gminę Domaniewice. Przypominamy, że są one 
przygotowane przez nas na podstawie dokumentów, jakie 
osoby publiczne ustawowo są zobowiązane składać co rok. 
Poniższe przedstawiają stan na koniec 2020 roku.

 � Paweł Kwiatkowski – wójt 
gminy, zgromadził środki pie-
niężne w  wysokości 150 tys. zł, 
w tym 30 tysięcy na Funduszu In-
westycyjnym. Posiadał dom o po-
wierzchni 180 m² oraz był współ-
właścicielem mieszkania o  pow. 
66 m², jak również gospodar-
stwa sadowniczego o  pow. 2,30 
ha, z  którego osiągnął dochód 
w  wysokości 12 tys. zł. Posia-
dał także garaż i las o pow. 0,82 
ha. W  związku z  zatrudnieniem 
w  Urzędzie Miejskim uzyskał 
wynagrodzenie w wysokości 145 
tys. zł brutto. Z innych źródeł 4,2 
tys. zł. Posiadał samochody marki 
Volkswagen Transporter z  2004 
roku i Fiat Bravo z 2008 r. oraz 
ciągnik rolniczy z 1984 r.

 � Marlena Różycka-Żak – 
zastępca wójta, sekretarz gmi-
ny, na  koniec roku miała zgro-
madzone 78,6 tys. zł (małżeńska 
wspólność majątkowa). Uzyskała 
dochód ze stosunku pracy w wy-
sokości 103 tys. zł oraz z  umo-
wy zlecenia w wysokości 35 tys. 
zł. Była współwłaścicielem samo-
chodu BMW X5 z 2007 roku.

 � Grzegorz Grzelak (pierwsze 
oświadczenie w  związku z  za-
trudnieniem) – skarbnik, zgroma-
dził w 2020 roku 15 tys. zł (mał-
żeńska wspólność majątkowa). 
Był współwłaścicielem domu 

o powierzchni 129 m² oraz miesz-
kania o pow. 42 m², jak również 
dwóch działek o  pow. 1149 m² 
(zabudowana wspomnianym do-
mem) i 750 m² (zabudowana do-
mem o  pow. 160 m²). Z  tytu-
łu zatrudnienia uzyskał dochód 
w wysokości 39 tys. zł. Miał kre-
dyt hipoteczny na zakup mieszka-
nia w wysokości 140 tys. zł (pozo-
stało do spłaty, na dzień 3.05.2021 
r., 47 tys. zł) i  kredy hipoteczny 
na  budowę domu w  wysokości 
350 tys. zł (pozostało do spłaty, 
na dzień 3.05.2021 r., 334 tys. zł).

 � Bartłomiej Jurga – prze-
wodniczący radny. Zgromadził 
10 tys. zł. Prowadził jednooso-
bową działalność gospodarczą 
– AGROBART. Z  tego tytułu 
osiągnął dochód w wysokości 49 
tys. zł. Z  tytułu pełnienia funk-
cji przewodniczącego i  radnego 
osiągnął 15,6 tys. zł. Miał samo-
chód marki Opel Insignia z 2012 
r. i  Volkswagen Passat z  2015 
r., jak również ciągnik rolniczy 
z  2007 r., agregat uprawo-siew-
ny z  2008 r., kultywator dłuto-
wy MANDA z  2020 r., a  tak-
że bronę talerzową Agro Masz 
z siewnikiem poplonów z 2018 r. 
Miał zobowiązania pożyczkowe 
w związku z pożyczką leasingo-
wą na zakup ciągnika, brony tale-
rzowej oraz samochodu.

 � Paulina Jabłońska – radna. 
Zgromadziła 5,2 tys. zł. Wspólnie 
z mężem była właścicielem domu 
o  pow. 108 m² i  działki o  pow. 
0,36 ha – posiadała las i działkę 
o pow. 0,21 ha, na której stoi ten 
dom, a także garaż o pow. 60 m². 
Z  tytułu bycia radną uzyskała 3 
tys. zł. Miała samochód osobowy 
Mazda 5 z 2006 r. (wspólność ma-
jątkowa małżeńska).

 � Sławomir Karcz – radny. 
Z  tytułu bycia radnym uzyskał 
dietę w wysokości 3,6 tys. zł, z ty-
tułu zatrudnienia 10 tys. zł, z eme-
rytury 9 tys. zł, z zasiłku chorobo-
wego 26 tys. zł.

 � Ireneusz Kuciński – radny. 
Zgromadził 27 tys. zł (wspólność 
majątkowa małżeńska). Wyka-
zał posiadanie domu (w formie 
współwłasności) o pow. 110 m², 
a  także gospodarstwa rolnego 
o pow. 5,09 ha, z którego osią-
gnął dochód w wysokości 10 tys. 
zł. Ponadto uzyskał dochód z die-
ty radnego w wysokości 3 tys. zł, 
a z tytułu zatrudnienia 74 tys. zł. 
Posiadał ciągnik z 1978 r. i miał 
zaciągnięty kredyt na fotowolta-
ikę w wysokości 36 tys. zł.

 � Anna Loba – radna. Na ko-
niec ubiegłego roku zgromadzi-
ła 35 tys. zł (wspólność małżeń-
ska). Była współwłaścicielem 
domu o pow. 250 m² oraz dział-
ki, na  której stoi dom o  pow. 
0,062 ha, jak również garaż 
o pow. 20 m². Nie uzyskała do-
chodu ze stosunku pracy, gdyż 
była bezrobotna. Uzyskała dietę 
w wysokości 3,6 tys. zł. Posia-
dała samochód marki Ford Kuga 
z 2010 r.

 � Dorota Lusztak – radna. 
Zgromadziła środki pieniężne 
w wysokości 107 tys. zł (małżeń-
ska wspólność). Wskazała posia-
danie domu o pow. 100 m² oraz 
gospodarstwa rolnego o  pow. 
6,4673 ha o wartości 130 tys. zł. 
Z prowadzenia gospodarstwa uzy-
skała dochód w wysokości 20 tys. 
zł. Z tytułu bycia radną uzyskała 
3 tys. zł, a z zatrudnienia 37 tys. 
zł brutto. 14,2 tys. zł tys. zł. Posia-
dała samochody marki Kia Ceed 
z 2014 i Mitsubishi ASX z 2013 
oraz traktor rolniczy marki UR-
SUS.

 � Grzegorz Marczak – radny. 
Zgromadził środki w  wysokości 
40 tys. zł. Wykazał posiadanie – 
wraz z małżonką – domu o pow. 
120 m² i mieszkania o pow. 44 m², 
jak również dwóch działek o pow. 
60 m². Prowadził działalność go-
spodarczą, z której miał dochód 
126 tys. zł, jako radny uzyskał die-
tę 3 tys. zł, a jako emeryt 59,7 tys. 
zł. Wspólnie z małżonką posiada 
dwa samochody.

 � Małgorzata Ogonowska 
– radna. Zgromadziła 80 tys. zł 
(wspólność majątkowa małżeń-
ska). Oświadczyła, że ma garaż 
o pow. 15 m². Ze stosunku pracy 
osiągnęła dochód w wysokości 82 
tys. zł. Otrzymała też dietę w wy-
sokości 3,6 tys. zł. Była współ-
właścicielką samochodu marki 
Mercedes Benz z roku 2006. Nie 
miała zobowiązań pieniężnych 
powyżej 10 tys. zł.

 � Małgorzata Pawlata – rad-
na. Wykazała, że była współwła-
ścicielem domu o  pow. 131 m² 
oraz właścicielem mieszkania 

o pow. 26 m². Była też współwła-
ścicielem gospodarstwa rolnego 
o pow. 5 ha. Z tytułu zatrudnienia 
osiągnęła dochód wynoszący 78 
tys. zł. Jej dieta radnej wyniosła fi-
nalnie 3,8 tys. zł. Była właściciel-
ką samochodu marki Mercedes 
Benz z 2009 r. Miała zaciągnięty 
kredyt gotówkowy, do spłaty zo-
stało jej 9 tys. zł.

 � Jan Spychała – radny, rol-
nik. W  roku 2020 zgromadził 
147 tys. zł (wspólność majątko-
wa małżeńska). Był współwłaści-
cielem domu o pow. 185 m², jak 
również gospodarstwa rolnego 
o pow. 17,58 ha. Z tytułu posia-
dania gospodarki uzyskał dochód 
w wysokości 57 tys. zł. Poza tym 
był właścicielem jeszcze innego 
gospodarstwa, o  pow. 13,54 ha, 
z  którego prowadzenia osiągnął 
dochód równy 5,2 zł. Jego die-
ta radnego wyniosła 3,6 tys. zł. 
Otrzymał też dopłaty AR i  MR 
w wysokości 38 tys. zł. Posiadał 
maszyny rolnicze takie jak ciągnik 
Zetor z 1990 roku, ciągnik Fendt 
z 1998, kombajn Bizon z 1990 r., 
rozrzutnik z 1999 r., prasę zwija-
jącą z 2004 r., koparko-ładowarkę 
z 1992 r., jak również dwa samo-
chody osobowe z 2007 i 1998 r.o-
raz Stara z 1996 r.

 � Marcin Rolewski – radny. 
Z tytułu zatrudnienia osiągnął do-
chód w wysokości 26 tys. zł. Jego 
dieta radnego wyniosła 3,3 tys. zł.

 � Arkadiusz Stajuda – rad-
ny. Był współwłaścicielem domu 
o  pow. 240 m² i  mieszkania 
o pow. 90 m² oraz działki, na któ-
rej stał wspomniany do o pow. 0,8 
ha. Z tytułu zatrudnienia osiągnął 

dochód w  wysokości 88 tys. zł. 
Jako radny uzyskał 3,9 tys. zł die-
ty. Posiadał samochód marki Hon-
da Jazz z 2012 roku i samochód 
marki Mercedes Benz z  2008 
roku. Miał zaciągnięty kredyt 
na  zakup samochodu. Pozostało 
mu do spłaty 2,7 tys. zł.

 � Michał Szafraniec – rad-
ny. Na koniec roku 2020 miał 
zgromadzone 20,9 tys. zł, posia-
dał dom o pow. 168 m² oraz go-
spodarstwo rolne o pow. 1,85 ha, 
a także działkę rekreacyjną o pow. 
0,07 ha. Z umowy o pracę uzy-
skał dochód w wysokości 70 tys. 
zł. Jego dieta radnego osiągnęła 
kwotę 2,1 tys. zł. Osiągnął też do-
chód z zasiłku chorobowego – 1,4 
tys. Był właścicielem Forda Focu-
sa z 2013 r.

 � Wiesława Wojda – radna. 
Była współwłaścicielką domu 
o  pow. 120 m² i  gospodarstwa 
rolnego o  pow. 23,50 ha. Posia-
dała udział w  spółce handlowej 
OSM Łowicz. Z tego tytułu osią-
gnęła dochód w wysokości 26 tys. 
zł. Uzyskała też dochód ze świad-
czenia KRUS – 15,9 tys. zł i diety 
radnej – 3 tys. zł. Była właściciel-
ką Toyoty Avensis z 2007 r.

 � Sławomir Ziarnik – radny. 
Zgromadził 10 tys. zł. Prowadził 
działalność gospodarczą – mobil-
ny serwis opon, z której osiągnął 
dochód w  wysokości 25 tys. zł. 
Z tytułu zatrudnienia – 64 tys. zł, 
a z diety radnego – 3,9 tys. zł. Był 
właścicielem samochodów mar-
ki Volkswagen Sharan i Reanault 
Master, jak również ciągnika rol-
niczego z 2000 roku.

Sebastian Michalak

REKLAMA
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Łowicz | Wszyscy są dobrej myśli, co nie znaczy, że nie mają obaw

Czy studniówki są zagrożone?
– Młodzież nie dopuszcza nawet takiej myśli, że studniówka mogłaby się 
nie odbyć. Przygotowania idą pełna parą: uczniowie przychodzą 
co tydzień na próby poloneza, prowadzą ze mną rozmowy o innych sprawach 
organizacyjnych – mówi Agnieszka Ruta-Kucińska, dyrektor II Liceum 
Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Łowiczu.

Dyrektorka „Kopernika” ma 
nadzieję, że bal się odbędzie 
w ustalonym już terminie i miej-
scu. A  ten wyznaczono na  22 
stycznia 2022 roku w  sali ban-
kietowej „Mediolan” w Strzelce-
wie. Na tę datę czekają trzy klasy 
maturzystów, w  których jest 90 
uczniów, ale też ich rodzice, wy-
chowawcy i nauczyciele.

Dyrektor podkreśla, że to, 
czy studniówka się odbędzie, 
zależy od  wielu czynników – 
głównie związanych z  sytuacją 
epidemiczną – czy nie wyda-
ny zostanie zakaz organizowa-
nia imprez lub liczba osób, któ-
re mogą w niej uczestniczyć, nie 
zostanie ograniczona tak bardzo 
(np. do 50 osób – przyp. red.), że 
nie będzie możliwe zorganizowa-
nie studniówki, bo ona nie będzie 
miała sensu. Nie można przecież 
selekcjonować, kto może w  niej 
uczestniczyć, a kto nie. Ona musi 
się odbyć dla wszystkich chętnych, 
albo wcale.

Wprawdzie nie wszyscy 
uczniowie zadeklarowali, że 
chcą uczestniczyć w  studniów-
ce, ale też wśród tych, którzy chcą 
przyjść, mogą zdarzyć się osoby, 
które tra� ą do izolacji lub na kwa-
rantannę. O to również się obawia.

Już przed rokiem przekonała 
się, że plan alternatywny – zor-
ganizowanie balu maturalnego 
w czerwcu, nie ma sensu. W po-
przednim roku szkolnym były ta-
kie przymiarki, ale potem okaza-
ło się, że młodzież ma już inne 
nastawienie do  wspólnej zaba-
wy gdy egzaminy maturalne ma 

za sobą. Nie czują się już zwią-
zani ze szkołą i zaczynają reali-
zować nowe życiowe plany. Sama 
studniówka to dla nich coś waż-
nego, symbolicznego, bo to im-
preza w karnawale, na około 100 
dni przez maturą, po której wie-
dzą, że trzeba się zmobilizować 
do nauki. 

Dorota Dziekanowska, dyrek-
tor I  LO im. Józefa Chełmoń-
skiego, również ma nadzieję, że 
studniówka tegorocznych matu-
rzystów się odbędzie. Raczej nie 
zakłada, że ponownie zapadną 
decyzje o zakazie organizowania 
tego typu imprez. Na pozytywne 
informacje na  temat studniów-
ki czeka setka uczniów z trzech 
kas trzecich. Impreza zaplano-
wana jest 15 stycznia w Dworze 
Soplicowo w Woli Gosławskiej. 
– Spokojnie na  to patrzę. Mam 
nadzieję, że rząd nie zdecydu-
je się wszystkiego pozamykać – 
mówi dyrektor. 

– Nie jestem spokojny o stud-
niówkę, bo jak mogę być, pa-

miętając to, co działo się przed 
rokiem i  widząc co obecnie się 
dzieje – mówi z  kolei Dariusz 
Żywicki, dyrektor Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych nr 1. Z dy-
rektorem rozmawialiśmy krót-
ko w poniedziałek, 22 listopada, 
właśnie w momencie, gdy dostał 
informację, że trzy klasy muszą 
zostać wysłane na zdalne naucza-
nie. Trudno było więc, aby epato-
wał optymizmem. W szkole przy 
ul. Podrzecznej jest 35 maturzy-
stów, data studniówki została wy-
znaczona na 29 stycznia, miejsce 
– restauracja Szkiełka w  Parku 
Błonie w Łowiczu. 

Dlaczego studniówka 
jest ważna
Dyrektor pijarskiego LO 

w Łowiczu Przemysław Jabłoń-
ski przyznał, że ma ma pewien 
niepokój związany z tym, że boi 
się czy epidemia nie pokrzyżu-
je planów zorganizowania stud-
niówki, biorąc pod uwagę to, 
co działo się w minionym roku 

szkolnym, gdy nawet uczniów 
nie było w  szkole. – Czekamy 
cierpliwie i z nadzieją na decyzje 
zewnętrzne, ponieważ od nich je-
steśmy uzależnieni – deklaruje 
Przemysław Jabłoński.

Czeka też 63 maturzystów 
i  cała społeczność szkolna, bo 
studniówka w  pijarskim LO 
wygląda inaczej niż w  pozosta-
łych szkołach – przede wszyst-
kim organizowana jest w murach 
szkoły, ale do udziału w niej za-
praszana jest też delegacja młod-
szych uczniów szkoły i szerokie 
grono nauczycieli. Planowana 
jest na 15 stycznia.  

Dyrektor pijarskiego LO, py-
tany przez nas o  to, czy ten bal 
jest ważny, przyznaje, że jak naj-
bardziej. Wątek ten przewija się 
we  wszystkich wspomnieniach 
absolwentów, którzy wspomi-
nając go zwracają uwagę na  in-
tegrację podczas przygotowań 
do studniówki, np. przy dekoro-
waniu sali. Ich zaangażowanie 
jest wynagrodzone w ten wyjąt-
kowy wieczór – gdy widzą efekt 
swojej wspólnej pracy i  mogą 
być z niego dumni albo cieszyć 
się nim. 

– Nam bardzo na  tym zale-
ży, aby oni czuli, że robią coś dla 
siebie od początku do końca, bo 
efekt tego jest zupełnie inny niż 
by był gdyby szli bawić się do re-
stauracji – dodaje dyrektor.

Gastronomia też 
na te imprezy czeka
A jednak większość maturzy-

stów bawi się na  studniówkach 
poza szkołą. Imprezy te nie są 
bez znaczenia dla gastronomii. 
Katarzyna Kośmider, właści-
cielka m.in. restauracji Szkiełka 
w Łowiczu i Biała Dama w Nie-
borowie, powiedziała nam, że 
przed epidemią w działalności tej 
występowała pewna cykliczność. 
Sezon rozpoczynał się od  stud-

niówek, potem w karnawale były 
wesela, wiosną – I komunie św., 
latem i jesienią wesela, połowin-
ki i inne tego typu imprezy, a se-
zon kończył się balem sylwe-
strowym. Raczej sezon imprez 
jednego rodzaju nie kolidował 
z innymi. Teraz ten kalendarz się 
zachwiał i trudno jest cokolwiek 
planować z  dłuższym wyprze-
dzeniem. Jej zdaniem ostatecz-
ne decyzje co do studniówek za-
padać będą na  przełomie roku 
2021 i 2022. 

 – Miejmy nadzieję, że te im-
prezy się odbędą – powiedzia-
ła nam restauratorka, nie ukra-
wając, że z  punktu widzenia 
jej działalności to są ważne zle-
cenia. Ona również wspomi-
na o tym, że w ubiegłym roku, 
choć były planowane, to się nie 
odbyły. I podobnie jak dyrektor-
ka II LO przypomina, że plan 
zorganizowania bali matural-
nych w  zamian za  studniów-
ki nie powiódł się, ponieważ po 
maturze nikomu z organizatorów 
szczególnie już na tym nie zale-
żało. 

Jak będzie tym razem ze stud-
niówkami w styczniu? – Obser-
wujemy to, co się dzieje. Na ra-
zie nie są planowane obostrzenia. 

Jeśli nic się nie zmieni, obowią-
zują nas dotychczasowe przepi-
sy: w imprezie może brać udział 
150 osób plus osoby, które są za-
szczepione – przypomina Kata-
rzyna Kośmider. Podkreśla, że 
tak ona, jak i  inne osoby pro-
wadzące tego typu działalność 
na  naszym terenie, dostosowuje 
się do przepisów. Nie sądzi, aby 
ktoś chciał narażać się na  kon-
sekwencje prawne i organizował 
studniówki gdyby obowiązywał 
zakaz. 

Sylwestrowe 
dylematy
Nasza rozmówczyni wspomi-

na również o tym, że inaczej niż 
przed epidemią wygląda rezer-
wacja przedświątecznych spo-
tkań � rmowych – jest ich mniej 
niż kiedyś – oraz przygotowania 
do Sylwestra – zwykle o tej po-
rze roku lista gości była zamknię-
ta, a ewentualne zmiany na niej 
– sporadyczne. Teraz każdy cze-
ka z decyzją do ostatniej chwili 
i wiele osób jeszcze nie zapłaci-
ło zaliczek. Katarzyna Kośmi-
der wyznaczyła na to czas do 10 
grudnia, ponieważ musi wcze-
śniej wszystko zaplanować: za-
mówić zespół, zorganizować 
pracowników, zrobić zaopatrze-
nie etc. Nie może czekać z decy-
zją do 24 grudnia – a tak chcie-
liby niektórzy klienci, bo tydzień 
na  przygotowania (w tym dwa 
dni Bożego Narodzenia) to było-
by za mało. 

Katarzyna Kośmider planuje 
zorganizowanie balu sylwestro-
wego na Szkiełkach, a jeśli chęt-
nych będzie więcej – to również 
w Białej Damie.

Marianna Sierota, która wraz 
synem Bogusławem prowadzi 
trzy sale bankietowe, powiedzia-
ła nam, że nastawiają się na zor-
ganizowanie kilku studniówek: 
maturzystów z Blichu – 15 stycz-
nia, II LO – 22 stycznia i Liceum 
Ekonomicznego ze Skierniewic 
– 6 lutego. Wszystkie zaplano-
wano w „Mediolanie” w Strzel-
cewie, ponieważ to największa 
z sal, jakimi dysponują i najbar-
dziej nowoczesna, z dużym tere-
nem wokół.

– Zapowiadają się dość duże 
studniówki, ale martwimy się 
o  zachorowania – mówi restau-
ratorka. Pytana o to, ile studnió-
wek współorganizowała przed 
epidemią, mówi, że w 2020 roku 
odbyły się cztery – dwóch szkół 
z Łowicza i dwóch ze Skiernie-
wic – obie w „Mediolanie”. Tutaj 
również planuje zorganizowanie 
w tym roku balu sylwestrowego, 
podaje te same liczby co Katarzy-
na Kośmider – 150 osób, nie li-
cząc zaczepionych. Ma nadzieję, 
że epidemia nie pokrzyżuje tych 
planów.  

To zdjęcie wykonaliśmy na studniówce ZS nr 1 w Bratoszewicach 
11 stycznia 2020 roku. 
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Trochę wspomnień przedcovidowych. Skupieni maturzyści II LO 
w Łowiczu podczas ostatniej próby poloneza. Ich studniówka odbyła się 
11 stycznia 2020 roku. 
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GŁOWNO I BRATOSZEWICE: UCZĄ SIĘ I CZEKAJĄ NA TEN DZIEŃ
O studniówki zapytaliśmy 
również w szkołach w Głownie 
i Bratoszewicach. Okazuje się, 
że w dwóch z czterech szkół 
ponadpodstawowych na tym 
terenie studniówek na pewno 
nie będzie. Co z pozostałymi?
W Publicznym Katolickim 
Liceum Ogólnokształcące im. 
Jana Pawła II w Głownie w tym 
roku nie ma klas maturalnych, 
więc nie będzie studniówki. Nie 
będzie jej również w Zespole 
Szkół nr 1 w Głownie, czyli 
dawnym „Cebertowiczu”, 
ponieważ naukę w szkle 
kończą tylko dwie małe klasy, 
w których większość uczniów 
to panowie, więc trudno byłoby 
dla nich zorganizować bal. 
Studniówki w tej szkole nie 
odbywają się już od dłuższego 
czasu.
Inaczej wygląda to w Zespole 
Szkół nr 1 Bratoszewicach, 
gdzie tradycja organizowania 
studniówek jest kultywowana, 
pomimo że w dwóch klasach 
maturalnych jest 34 uczniów. 
Są to uczniowie Technikum 
Logistycznego, Technikum 

Żywienia. Technikum 
Mechatronicznego oraz 
Technikum Mechanizacji 
Rolnictwa i Agrotechniki.  
Studniówka zaplanowana jest 
29 stycznia w Willi Impresja 
przy ul. S. Wyspiańskiego 
w Głownie. – Wszyscy 
liczymy na to, że epidemia 
nie pokrzyżuje tych planów 
i studniówka się odbędzie 
– mówi dyrektor szkoły 
w Bratoszewicach Beata 
Jachurska, dodając, że 
uczniowie już ćwiczą poloneza 
podczas prób, które odbywają 
w szkole, w sali gimnastycznej.
W rozmowie z nami dyrektor 
podkreśla, że studniówka 
to nie tylko piękna tradycja 
szkoły, ale też bardzo ważne 
wydarzenie dla młodych ludzi, 
którzy kończą naukę na tym 
poziomie. Wspomnienia z tego 
wydarzenia są dla nich bardzo 
istotne. – Niech mają trochę 
przyjemności w tym momencie 
kiedy kończą szkołę. Za nimi 
trudny czas zdalnej nauki, 
która trwała półtora roku – 
dodaje.

Uczniowie technikum 
w okresie studniówkowym 
są w trakcie zdawania 
egzaminów kwalifi kacyjnych, 
które są rozłożone na styczeń 
i luty, więc ten czas też dla 
nich jest intensywny. W nim 
nie ma czasu na dłuższą 
przerwę. W przeciwieństwie 
do uczniów liceów, od grudnia 
2020 do czerwca 2021 
mieli oni w szkole zajęcia – 
z przedmiotów zawodowych. 
Zwykle było to raz w tygodniu, 
około 6 godzin. To jednak był 
cenny czas, gdy mogli mieć 
kontakt osobisty ze sobą oraz 
nauczycielem. 
– Mieli utrudnione 
przygotowania, ale bądźmy 
dobrej myśli. Obecnie 
wszystkie klasy są w szkole 
i frekwencja jest dość dobra 
– mówi dyrektor Beata 
Jachurska. 
Studniówka maturzystów I LO 
w Głownie, jak się nieofi cjalnie 
dowiedzieliśmy, zaplanowana 
jest 11 lutego – tuż przed 
feriami. Czy się odbędzie – 
czas pokaże. mwk

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

REKLAMA

Czekamy cierpliwie 
i z nadzieją 
na decyzje 
zewnętrzne, 
ponieważ od nich 
jesteśmy uzależnieni 
– deklaruje 
Przemysław 
Jabłoński.
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Drogi | Rozwiązanie budzi wątpliwości

Będzie asfalt pomiędzy Zabostowem a Bednarami?
dokończenie ze str. 11
Kalkulacje wykonane przez 

Zarząd Dróg Powiatowych mó-
wią, że wydatki na inwestycję po 
stronie gminy Łowicz wyniosą 
145 tys. zł, po stronie gminy Nie-
borów 129 tys. zł.

W Nieborowie  
na tak
Na sesji Rady Gminy Niebo-

rów 29 listopada wójt gminy Ja-
rosław Papuga zaproponował 
w  zmianach budżetu zabezpie-
czenie 150 tys zł na budowę na-
wierzchni na należącym do gminy 
odcinku wspomnianej drogi – od 
mostu na Bzurze w Bednarach na 
długości 670 m. Propozycja zosta-
ła przyjęta i radni zagłosowali za 
zmianami w budżecie.

Wójt, odpowiadając na pyta-
nie wiceprzewodniczącego Rady 
Henryka Bakalarskiego wyjaśnił, 
że na drodze zostanie ułożona jed-
na warstwa nawierzchni bitumicz-
nej, droga będzie miała szerokość 
2,5 m, czyli nie będzie spełniać 

standardów, które mówią o szero-
kości 4 m. Dlatego też przewidzia-
no na niej zatoki do wymijania się 
pojazdów.

Wójt zaznaczył, że położenie 
jednej warstwy bitumicznej ozna-
cza, że droga będzie przeznaczo-
na wyłącznie dla ruchu lokalne-
go, samochodów osobowych. 
– Mamy zdjęcia na których jest 
jadąca tą drogą 40-tonowa cięża-
rówka, na szczęście nie wjechała 
ona na most, trudno powiedzieć 
co by wówczas się z nim stało – 
powiedział Jarosław Papuga. Do-
dał też, że starostwo zadeklaro-
wało, że na wjeździe na drogę 
zainstalowane będą bramki oraz 
boczne ograniczniki, które unie-
możliwią wjazd samochodu cię-
żarowego. Uznano, że znaki stoją-
ce na drodze i ograniczające tonaż 
to za mało.

Opóźnienie  
w budowie mostu
Wicestarosta Piotr Malczyk 

powiedział nam, że rozwiąza-

nie jakie zaproponowano sa-
morządowcom, to wyjście na-
przeciwko oczekiwaniom 
mieszkańców, którzy korzysta-
ją, często codziennie, z tej drogi 
dojeżdżając do pracy lub wożąc 
dzieci do szkół. 

Warto przypomnieć, że wy-
konawca mostu w  Kompinie, 
po rozebraniu drewnianej kon-
strukcji, przerwał prace, a staro-
stwo wobec braku porozumienia 
w sprawie ich dalszego realizo-
wania zgodnie z projektem, roz-
wiązało z  nim umowę. Wobec 
powyższego powiat, w piątek 26 
listopada ogłosił nowy przetarg 
na budowę mostu. 

Procedura jednak potrwa po-
nad miesiąc, a  pierwsze pra-
ce ruszą najszybciej w  stycz-
niu. Nowy most ma być gotowy 
do końca sierpnia. Wicestaro-
sta Malczyk powiedział nam, że 
według projektantów budowa 
powinna potrwać około 6 mie-
sięcy, więc termin ten jest jak 
najbardziej realny.

W Łowiczu  
z dużą rezerwą
Na sesji Rady Gminy Łowicz 

temat budowy nawierzchni na 
drodze wywołał dyskusję i poka-
zał, że nie do końca radni są prze-
konani co do sensu tej inwestycji. 
Po stronie gminy jest budowa na-
wierzchni na przeszło 880 m.

Przewodniczący Rady Maciej 
Malangiewicz powiedział nam, że 
wątpliwości pojawiły się w uwa-
gach podnoszonych przez radne-
go z Zabostowa Dużego Marcina 
Marczaka, który mówił, że droga 
powstanie na podmokłym grun-
cie w sąsiedztwie Bzury, co może 
grozić jej zapadaniem się. Na sesji 
padło też stwierdzenie, że z drogi 
tej częściej korzystają mieszkańcy 
gminy Nieborów, a więc Kompi-
ny i Patok a nie gminy Łowicz.

Przewodniczący Malangie-
wicz natomiast ma wyraźne wąt-
pliwości, czy wydawać pieniądze 
na drogę o szerokości 2,5 m, czy-
li nienormatywną, na której samo-
chody nie będą mogły się wymi-

nąć a  budowa mijanek niewiele 
da. Tym bardziej, że asfalt na tej 
drodze będzie zaproszeniem do 
korzystania z  niej także dla kie-
rowców spoza rejonu – co ozna-
cza wzmożony ruch.

Krytycznie też podchodzi, po-
dobnie jak radny Marczak, do 
pomysłu budowy na wjeździe na 
nią bramek ograniczających wy-
sokość pojazdów oraz ogranicz-
ników szerokości. – To fatalny 
pomysł, jakby nie uwzględniają-
cy tego, że droga ta stanowi do-
jazd do pól i  łąk dla rolników. 
Pod taką bramownicą nie zmie-
ści się kombajn, także nie każdy 
ciągnik – mówi. Dodaje, że pozo-
staje kwestia zabezpieczenia spły-
wu wody w kierunku rzeki, część 
drogi znajduje się w  dole. Jego 
zdaniem propozycja budowy ro-
wów odwadniających sprawi, że 
szerokość jezdni zostanie jesz-
cze bardziej ograniczona i nie po-
zwoli wyminąć się samochodom, 
chcącym skorzystać z  pobocza. 
– Tę drogę można traktować jako 
ścieżkę rowerową, a nie drogę dla 
samochodów – ocenił.

Radni gminy Łowicz zdecy-
dowali więc ostatecznie, w  wy-

niku tej dyskusji, o zabezpiecze-
niu 120 tys. zł w  budżecie, ale 
ujęto je w ogólnym dziale „drogi 
gminne”, nie wskazując konkret-
nego przeznaczenia. – Będziemy 
się zastanawiać jeszcze nad reali-
zacją tej drogi – powiedział nam 
przewodniczący RG Łowicz. 
Natomiast radny Marczak z Za-
bostowa zapowiedział zwołanie 
w sprawie budowy drogi zebra-
nia wiejskiego i  przeprowadze-
nia konsultacji z mieszkańcami.

To niezdecydowanie może 
dziwić gminę Nieborów, bowiem 
podmokły teren, a więc i poten-
cjalny kłopot, jest na odcinku na 
jej terenie – a nie w gminie Ło-
wicz. Wójt Papuga deklaruje, 
że droga na tym odcinku zosta-
nie podniesiona i ustabilizowana 
przez dowiezienie większej ilości 
tłucznia. Oprócz tego na sesji wy-
raźnie zaznaczył, że chodzi o do-
raźną poprawę stanu tego traktu, 
bo po oddaniu mostu w Kompi-
nie droga będzie tylko marginalnie 
wykorzystywana przez kierow-
ców. Bardziej będzie pełnić funk-
cję ścieżki rowerowej i drogi do-
jazdowej do pól. 

Tomasz Bartos

REKLAMA
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Łowicz | Klub Seniora

Cały czas działają prężnie
Łowicki klub seniora 
„Radość” cały czas działa 
prężnie. W ostatnim 
czasie odbyło się aż pięć 
dużych wydarzeń  
dla członków klubu. 

W czwartek 18 listopada 
uczestnicy mieli zorganizowa-
ne szkolenie z  ziołolecznictwa 
prowadzone przez Irminę Bełz. 
Prowadząca opowiedziała o  za-
letach, wadach, sposobach i dłu-
gości stosowania ziół oraz o prze-
ciwwskazaniach do stosowania. 
Cykl spotkań na temat ziołolecz-
nictwa będzie kontynuowany, po-
nieważ zioła muszą stosowane być 
umiejętnie. Pani Irmina każdego 
uczestnika obdarowała paczusz-
ką ziół oraz broszurami informa-
cyjnymi.

W środę 24 listopada dla 
uczestników zorganizowano za-

bawę andrzejkową, która odby-
ła się w godzinach 15:30-20:30 
w Zaciszu. Było aż 50 osób. Za-
bawę odwiedził burmistrz Ło-
wicza Krzysztof Jan Kaliński, 
a  grał muzyk Szymon Mońka. 
Był obiad, ciasta, kawa i herba-
ta. Wszyscy uczestnicy świetnie 
się bawili, każdemu brakowało 
w minionych miesiącach takich 
zabaw.

W piątek 26 listopada nato-
miast, w  ZSP nr 1 w  Łowiczu 
zorganizowano uroczystości dla 
Niepodległej z udziałem senio-
rów klubu i  uczniów szkoły. 
Uroczystości przeplatane były 
wykładem historycznym pro-
wadzonym przez Zbigniewa Za-
gajewskiego. Wystąpił zespół 
śpiewaczy klubu seniora, grupa 
Uśmiech seniora oraz młodzież 
ze szkoły.  Całość została zakoń-
czona „Rotą”. Obecnych było 
około 100 osób.

W poniedziałek 29 listopa-
da seniorzy z klubu mieli wykła-
dy z Teresą Zabost z fundacji Si-
łaczka pt. „Ile chleba w chlebie”. 
Uczestnicy dowiedzieli się co 
w chlebie się znajduje, jakie chle-
by się wybiera, czym chleby się 
od siebie różnią. Powiedziano też 
o chemii w chlebie oraz o piecze-
niu domowego chleba na zakwa-
sie. Obecnych było na wydarzeniu 
30 osób. 

We wtorek 30 listopada nato-
miast odbył się w siedzibie klubu 
seniora wieczór koncertowo-ludo-
wy z elementami folkloru łowic-
kiego. Wszyscy uczestnicy byli 
w łowickich koszulkach i śpiewa-
li łowickie przyśpiewki. Wystą-
pił też duet uczestników Jadwiga 
Sfarnowska i Tadeusz Karda. Za-
śpiewała też Zofia Gala, a do du-
etu z Tadeuszem Kardą dołączył 
Włodzimierz Gala.  az

Gmina Chąśno | Strażacka zgoda

Życzenia, aby wszystkie 
straże się zachowały
Ireneusz Sołtysiak 
ponownie został wybrany 
na stanowisko prezesa 
Zarządu Oddziału 
Gminnego Związku 
Ochotniczych Straży 
Pożarnych RP w Chąśnie. 
W pracy wspierać go będą 
wiceprezesi Piotr Malczyk 
oraz Mariusz Woźniak.

W skład zarządu, wybranego 
jednogłośnie, podczas gminnego 
zjazdu sprawozdawczo-wybor-
czego, który odbył się 27 listopada 
w Chąśnie Drugim, weszli ponad-
to: Jarosław Kołaczek – sekre-
tarz, Robert Sobieszek – skarbnik, 
Witold Tarkowski –  komendant, 
Witold Dutkiewicz – zastępca 
komendanta oraz Irena Kolos –  
kronikarz. 

Członkami Komisji Rewizyj-
nej zostali: Sebastian Dęgus –  
przewodniczący, Tomasz Jane-
czek–  sekretarz i  Łukasz Dzik 
–  członek. Wszystkie głosowa-
nia przeprowadzono jednogło-
śnie. Gościli na nim również po-
seł na Sejm RP Paweł Bejda, wójt 
gminy Chąśno Dariusz Reczulski, 
Tomasz Ledzion z Komendy Po-
wiatowej PSP w  Łowiczu, pre-
zes Zarządu Powiatowego Związ-
ku OSP w Łowiczu Jacek Chudy 
oraz prezes Zarządu Gminnego 
Związku OSP w Kiernozi Janusz 
Wasilewski.

W zebraniu wzięło w  nim 
udział 32 delegatów, reprezentu-
jących 11 jednostek OSP działa-
jących na terenie gminy Chąśno.

Na wstępie Ireneusz Sołtysiak 
przedstawił sprawozdanie z dzia-
łalności straży na terenie gminy 
Chąśno. Wymieniał wyposaże-
nie każdej z jednostek, źródła fi-
nansowania, liczbę interwencji, 
jakie miały w  ostatnich latach. 
Mówił o  jubileuszach, jakie zo-
stały zorganizowane w tej kaden-
cji: 90-lecie jednostki OSP Prze-
mysłów (w 2018 roku), 100-lecie 
OSP Goleńsko (w 2018 roku) 
i  90-lecie OSP Skowroda Pół-
nocna (2019 roku). 

Przypomniał, że na terenie 
gminy jest tylko jedna jednostka 
w Krajowym Systemie Ratowni-
czo-Gaśniczym – w Karsznicach 
Dużych, ale od 2018 roku czynio-
ne są starania, aby do systemu we-
szła również jednostka z Przemy-
słowa. 

Na koniec dziękował straża-
kom – ochotnikom za pełnioną 
służbę, paniom z  miejscowych 
Kół Gospodyń Wiejskich za do-
brą współpracę, Państwowej Stra-
ży Pożarnej – za współpracę i zro-
zumienie. –  Ja wiem, że macie 
w PSP dużo pracy z ochotniczy-
mi strażami, ale ochotnicy się 
wam odwdzięczają, gdy zajdzie 
taka potrzeba. Jesteśmy jedną 
wielką strażacką rodziną – mówił 
Ireneusz Sołtysiak na koniec i zo-
stał za to nagrodzony brawami. 

Zarząd Oddziału Gminnego 
OSP w Chąśnie otrzymał jedno-
głośnie absolutorium – co wyda-
wało się formalnością. Formalno-
ścią były też wybory, po których 
wzruszony prezes zabrał głos.

– Znacie mnie, staram się wy-
konywać obowiązki, które do 
mnie należą, może nawet więcej, 
bo taka jest moja rola. Obiecuję, 
że nadal będę to robić – mówił.

Po nim przemówienie wygłosi-
li zaproszeni goście. Janusz Wasi-
lewski dziękował za pomoc, jaką 
strażacy z gminy Chąśno okaza-
li mieszkańcom gminy Kiernozia 
po lipcowej nawałnicy, która naj-
bardziej dotknęła właśnie dotknę-
ła mieszkańców z gminy Kierno-
zia. Deklarował, że jeśli będzie 
taka potrzeba, straże z  gminy 
Kiernozia zawsze będą gotowe 
nieść pomoc mieszkańcom  gmi-
ny Chąśno.

Wójt Dariusz Reczulski dodał, 
że on życzy wszystkim jednost-
kom, jakie istnieją na terenie gmi-
ny, aby przetrwały i nadal działały, 
bo stanowią ważną tradycję. De-
klarował, że samorząd będzie się 
starał wspierać je na miarę swoich 
możliwości. 

Po części oficjalnej strażacy 
i  ich goście zasiedli do wspólnej 
biesiady mwk

Ireneusz Sołtysiak (pośrodku) dziękuje za zaufanie i ponowne 
wybranie go na stanowisko prezesa Zarządu Gminnego.

FO
T.

 M
IR

O
S

ŁA
W

A
 W

O
LS

K
A

-K
O

B
IE

R
EC

K
A

Gmina Nieborów | Zaproszenie

Rozświetlenie choinki
Gmina Nieborów po raz pierw-

szy zaprasza najmłodszych miesz-
kańców na wspólne zaakcentowa-
nie nadchodzących świąt Bożego 
Narodzenia przez rozświetlenie 
choinki przed Urzędem Gminy 
w Nieborowie

Gmina Nieborów po raz pierw-
szy zaprasza najmłodszych miesz-
kańców na wspólne zaakcentowa-
nie nadchodzących świąt Bożego 
Narodzenia przez rozświetlenie 
choinki przed Urzędem Gminy 
w Nieborowie. Wydarzenie zapla-

nowano na poniedziałek 6 grud-
nia. Rozpocznie się ono o godz. 
15.30, gdy zaczyna zmierzchać. 
W programie jest także wspólne 
kolędowanie z Zespołem Śpiewa-
czym Bednary a także słodkości, 
które wręczy Mikołaj. Dla dzie-
ci z gminnego żłobka w Dzierz-
gówku, gminnych przedszkoli 
oraz dzieci z  roczników 2015 - 
2018 zameldowanych na terenie 
gminy zapewniono paczki ze sło-
dyczami, które będzie można ode-
brać od godz. 15. do godz. 17.  tb

Samorząd lokalny | Sejm dopieścił rządzących w gminach

Wielkie podwyżki dla wójtów i burmistrzów
dokończenie ze str. 9

Należy pamiętać, że wójt bę-
dzie zmuszony odprowadzać od 
niego 32% podatku.tb

Gmina Sanniki
Podczas sesji w gminie Sanni-

ki 29 listopada uchwalono pod-
wyżkę wynagrodzenia burmistrza 
miasta i gminy Sanniki Gabriela 
Wieczorka.   

W  sprawie podwyżki 11 gło-
sów było za, a  2 głosy wstrzy-
mujące od Wiesława Nowickiego 
i Wojciecha Gładocha.

Teraz wynagrodzenie burmi-
strza będzie wynosić: wynagro-
dzenie zasadnicze – 9 tysięcy 300 
złotych, dodatek stażowy 1 tysiąc 
860 złotych, dodatek funkcyjny 3 
tysiące 150 złotych, dodatek spe-

cjalny 3 tysiące 735 złotych, co ra-
zem daje 18 tysięcy 45 złotych.

Podwyżka wynika ze zmian 
w  rozporządzeniu Rady Mini-
strów. Rozporządzenie podaje te-
raz widełki, pomiędzy którymi 
musi być płaca. Rada wypośrod-
kowała pensję i nie zdecydowała 
się na najniższą opcję, ale też nie 
na tą najwyższą. Zgodnie z rozpo-
rządzeniem maksymalna pensja 
burmistrza Sannik mogłaby wy-
nosić 19 tysięcy 470 złotych.

Pensja burmistrza przed pod-
wyżką wynosiła: wynagrodzenie 
zasadnicze 4 tysiące 700 złotych, 
dodatek funkcyjny 1 tysiąc 900 
złotych, dodatek specjalny 2 tysią-
ce 640 złotych i dodatek stażowy, 
co łącznie dawało 10 tysięcy 180 
złotych. Wzrost jest więc bardzo 
duży.  Radny Wojciech Gładoch 

wstrzymał się od głosu, ponieważ 
jego zdaniem podwyżka jest bar-
dzo duża i  uważa, że spokojnie 
można było zrobić mniejszą. Nie 
minimalną, ale mniejszą niż zosta-
ła ustalona. – Nie jest przeciwny, 
ale wolałem się wstrzymać od gło-
su – komentuje.

Gmina Zduny
Wynagrodzenie wójta gminy 

Zduny Krzysztofa Skowrońskiego 
ustalone zostało 17 sierpnia 2020 
roku (z mocą obowiązującą od 1 
lipca 2020 r.). Krzysztof Skowroń-
ski otrzymał wówczas podwyż-
kę wynagrodzenia zasadniczego 
o  400 zł i  dodatku funkcyjnego 
o 200 zł, co skutkowało też wzro-
stem dodatku specjalnego, obli-
czanym na podstawie tych dwóch 
pierwszych składników o 312 zł – 

ten początkowo miał ustalony jako 
30% wynagrodzenia zasadnicze-
go i dodatku funkcyjnego, w dru-
giej uchwale – 32%.

Na początku kadencji wójt za-
rabiał 8.660 zł w tym: wynagro-
dzenie zasadnicze wynosi 4.300 
zł, dodatek funkcyjny – 1.700 zł, 
wspomniany dodatek specjalny – 
1.800 zł, wysługa lat (20% wyna-
grodzenia zasadniczego) – 860 zł. 
Obecnie uchwała wymienia wy-
nagrodzenie zasadnicze w wyso-
kości 4.700 zł, dodatek funkcyj-
ny – 1.900 zł i specjalny – 2.112 
zł. Nie jest wymieniona wysługa 
lat, która wynosi 20% czyli 940 zł. 
Razem jest to 9.652 zł.

Diety radnych ustalone są 
w  formie miesięcznego ryczał-
tu. Przewodniczący Rady Gminy 
otrzymuje go w wysokości 1.200 
zł, pozostali radni – 450 zł. Diety 
są obniżane o 20% za nieobecność 
na każdym posiedzeniu komisji 
lub na sesji.    aa, az, mwk, tb, tm, wal

REKLAMA

Członkowie łowickiego klubu seniora „Radość” w ostatnim czasie 
mieli pięć dużych wydarzeń. 
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Yoyo | Kolejne mistrzostwo!

Kacper Pałatyński po raz 4. 
został Mistrzem Polski
Kacper Pałatyński, 
tegoroczny maturzysta 
z Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych 
Nr 4 w Łowiczu, po raz 
4. z rzędu obronił tytuł 
Mistrza Polski w yoyo. 
Młody łowiczanin 
potwierdził doskonałą 
formę na krajowych 
mistrzostwach, które zostały 
rozegrane w sobotę 27 
listopada w Klubie Firlej  
we Wrocławiu.

W tegorocznych Mistrzostwach 
Polski w  yoyo wystartowało  
17 zawodników, zaś do ścisłego fi-
nału zakwalifikowało się 9 z nich. 
W pokazie finałowym Kacper za-
prezentował 3-miunutową dyna-
miczną kombinację tricków do 
muzyki w stylu dubstep. W roz-
mowie Kacper z nami przyznaje, 
że nie do końca był zadowolony ze 
swojego występu. Na samym po-
czątku popełnił kilka błędów, jed-
nak szybko się zmobilizował i po-
kazał mistrzowski poziom.

Młodego łowiczanina zasko-
czył fakt, że z  każdymi kolejny-
mi mistrzostwami towarzyszy mu 
coraz większa trema przed wystę-
pem. Sądzi, że jest to spowodowa-
ne presją związaną z tym, że jako 
mistrz stoi przed trudnym zada-
niem obrony tytułu.

Uczeń Ekonomika ma na kon-
cie sporą ilość sukcesów w  ma-
chaniu yoyo, które od dziecka jest 
jego pasją. Sięgał już m.in. po Mi-
strzostwo Polski i  Europy, a  na-

wet wystartował w Mistrzostwach 
Świata rozgrywanych w Stanach 
Zjednoczonych.

W ubiegłym roku Kacper wraz 
z pięcioma kolegami wystartował 
z nowym projektem „Skillcorp”, 
który ma na celu promowanie 
yoyo i innych sportów niszowych. 
Należą do nich balisongi (noże 
motylkowe) oraz kendamy, któ-
re przypominają młoteczek z pił-
ką do podrzucania. Jak się okazu-

je, w Polsce są duże społeczności 
osób, które się nimi pasjonują.

Dlatego też tegoroczne Mi-
strzostwa Polski w  yoyo przero-
dziły się w  Olimpiadę Zajawek, 
którą poszerzono o  dwie wspo-
mniane dyscypliny. Każda kate-
goria została rozegrana osobno, na 
oddzielnej scenie i zakończyła się 
wyłonieniem Mistrza Polski. Co 
ciekawe, były to pierwsze w Pol-
sce mistrzostwa dla zawodników, 

którzy wykonują tricki przy uży-
ciu balisongów.

Kacper Pałatyński ocenia za-
wody jako bardzo udane. – Myślę, 
że przewinęło się przez nie około 
300 osób: zawodników i publicz-
ności – relacjonuje. Chciałby, aby 
przyszłoroczna Olimpiada Zaja-
wek przybrała jeszcze większy 
rozmach i  przerodziła się w  tar-
gi dla miłośników sportów niszo-
wych. aa

Łowicz | Przedświąteczne oczekiwanie

To będzie już 13. edycja świecenia w ogrodzie 
przy ulicy Małszyce
Niektórzy mieszkańcy 
Łowicza nie potrafią już 
wyobrazić sobie Świąt 
Bożego Narodzenia bez 
wizyty w rozświetlonym 
ogrodzie państwa 
Tadeusiaków przy ul. 
Małszyce w Łowiczu. Dla 
wielu rodzin spacer po nim 
stał się już niemal wigilijną 
tradycją. Mamy rewelacyjną 
wiadomość: w tym roku 
świąteczna tradycja również 
zostanie podtrzymana.

Właściciel posesji, Dariusz Ta-
deusiak, powiedział nam, że bę-
dzie robił wszystko, aby w  tym 
roku przed świętami przygotować 
świąteczne dekoracje. – Będzie to 
wymagało dużo pracy i prąd jest 
coraz droższy, ale chyba już nie 
mogę nie świecić – stwierdza.

Świąteczne dekoracje w  swo-
im ogrodzie przygotuje już po raz 
13. – Ludzie też się do tego przy-
zwyczaili – zauważa.

W tym roku dekoracje mają być 
gotowe na niedzielę 19 grudnia. 
Począwszy od tego dnia, w godz. 
16.00-20.00 będzie można space-

rować po ogrodzie i poczuć ma-
gię świąt.

Świąteczne „miasteczko” przy 
ul. Małszyce będzie można od-
wiedzać do Święta Trzech Kró-
li, czyli do 6 stycznia. Zwiedza-
nie jest darmowe. Pan Dariusz 

chciałby jednak kontynuować po-
mysł, który zapoczątkował spon-
tanicznie w ubiegłym roku. Dla-
tego zwraca się z apelem do osób 
przychodzących oglądać ilumina-
cje o  dobrowolne przynoszenie 
na jego działkę karmy dla zwie-

rząt, która zostanie przekazana 
na rzecz Schroniska dla Zwierząt 
w Łowiczu.

W ubiegłym roku akcja spotka-
ła się z bardzo dużym odzewem. 
Zebrano ponad 500 kg karmy dla 
zwierząt ze schroniska. aa

Łowicz | Szlachetna Paczka blisko finału

Jeszcze kilka rodzin czeka 
na darczyńców
– Zostało jeszcze 
kilka rodzin, którym 
chcielibyśmy pomóc. 
W tym roku bardzo szybko 
zgłaszali się darczyńcy – 
powiedziała nam Sylwia 
Plichta, wolontariuszka 
Szlachetnej Paczki ze sztabu 
w Łowiczu. Pierwszego 
dnia, gdy baza rodzin 
została udostępniona  
(13 listopada), aż 10 z nich 
znalazło darczyńców.

W chwili zamykania tego nu-
meru NŁ w bazie rodzin zakwali-
fikowanych do pomocy były dwie 
z naszego powiatu – ponieważ ło-
wicki sztab działa nie tylko na te-
renie miasta, ale również na tere-
nie całego powiatu. 60-letni pan 
Krzysztof z żoną o rok od niego 
starszą potrzebują węgla na opał, 
farby do malowania ścian oraz 
trwałej żywności. Mają poważ-
ne problemy ze zdrowiem, któ-
re zaczęły się w momencie, gdy 
z  miasta przeprowadzili się na 
wieś, ich dochody są bardzo ni-
skie.

Żywność, środki czystości 
i  łóżko to potrzeby 50-letniego 
pana Jana, który utrzymuje się  
z renty i pomocy społecznej. Ma 
bardzo poważne problemy ze 
zdrowiem i  jest nosicielem wi-

rusa HIV. Czuje się bardzo sa-
motny. 

Ale w tych dniach w bazie ro-
dzin pojawić się mogą opisy jesz-
cze maksymalnie 5 osób i wolon-
tariuszom bardzo zależy, aby nie 
zostały one bez pomocy. Dlatego 
proszą osoby, które mogą pomóc, 
aby włączyły się do akcji.

A tych ludzi jest już sporo. 
W  łowickim sztabie działa 20 
wolontariuszy, darczyńców jest 
jeszcze więcej. 41 rodzin ma 
już przygotowywaną Szlachetną 
Paczkę. Stowarzyszenie Wiosna, 
które jest organizatorem akcji ob-
liczyło, że podczas poprzedniej 
edycji pomoc dla jednej rodziny 
organizowało średnio grono 24 
darczyńców – są to zwykle grupy 
przyjaciół, współpracowników, 
rodziny. Łatwo wytłumaczyć, 
dlaczego tak liczne. Wartość ta-
kiej paczki wynosiła średnio 
3.640 zł. Można ją przygotować 
z pomocą sponsorów albo złożyć 
się i kupić potrzebne artykuły.

Finał akcji nazywany Weeken-
dem Cudów zaplanowany jest na 
11-12 grudnia. Magazyn, do któ-
rego paczki będą dowożone przez 
darczyńców, a  stamtąd wożone 
przez wolontariuszy, z  pomocą 
strażaków i innych instytucji, któ-
re akcję wspierają, urządzony bę-
dzie w budynku Urzędu Miejskie-
go w Al. Sienkiewicza 62 (dawne 
Gimnazjum nr 1).  mwk

Gmina Zduny | Dla dzieci

Radość w Dzień misia
25 listopada obchodzony był 

Światowy Dzień Pluszowego 
Misia. W  Bibliotece Publicznej 
w Zdunach trwał on dwa dni. 

W  czwartek odbyła się część 
pierwsza, a „Miś Czytuś” odwie-
dził trzy przedszkola w  gminie 
Zduny: Bąków Górny, Nowe Zdu-
ny oraz  Złaków Borowy. Dzie-
ci poznały Misia Czytusia, oraz 

chętnie opowiadały mu o ulubio-
nych książkach i pokazywały mu 
swoje prace związane z  misiem 
i jego świętem. Miś Czytuś wrę-
czył dzieciom słodkie upominki.

Drugiego dnia dzieci z  klas 
0 i  1 spotkały się w  bibliotece 
na urodzinach Misia Czytusia. 
Wspaniałą pamiątką, na lata, są 
wspólne zdjęcia z Misiem. az

Wolontariuszka Nina Szczeciak (pierwsza z prawej) z darczyńcami, 
grudzień 2021 rok.
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Mistrz Polski w yoyo Kacper Pałatyński i wicemistrz Jakub Pląder. 
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Tak prezentował się ogród państwa Tadeusiaków w ubiegłym roku. 
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Dzień Misia w przedszkolu Nowe Zduny. 
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Łowicz | Folkstar ma 12 lat i dynamicznie się rozwija

Folkstar ożywia: nowy sklep na Starym Rynku
Wczoraj, tj. 1 grudnia, w kamienicy pod numerem 10 
na Starym Rynku w Łowiczu oficjalnie otwarty został 
nowy sklep Folkstaru, choć faktycznie działa już  
od poniedziałku 29 listopada. Sklep sąsiaduje 
z kantorem wymiany walut i ma z nim wspólne 
wejście. Jednocześnie zlikwidowany został sklep  
przy ul. Stanisławskiego, w Galerii Łowickiej – 
pierwszy sklep Folkstaru, który powstał tam 12 lat 
temu, na początku działalności Folkstaru.

W tej lokalizacji Folkstar sąsia-
duje z Cepelią. Czy to dobrze dla 
obu firm? Marta Wróbel, właści-
cielka Folkstaru, uważa, że  sko-
rzystać mogą na tym oba sklepy, 
ponieważ Cepelia ma duży asor-
tyment rękodzieła, którego w  jej 
firmie nie ma, jak np. wyroby 
z mosiądzu czy ręcznie tkane ki-
limy. Skupienie sklepów z  po-
dobnym asortymentem sprawdza 
się, czego dowodzi funkcjonowa-
nie galerii handlowych. Wybiera-
jąc się w takie miejsce klient ma 
świadomość, że w  jednej z  pla-
cówek może znaleźć to, co chce 
nabyć.   

– Nowa lokalizacja pozwo-
li nam być bardziej widocznymi 
w Łowiczu. Sklep w nowej lokali-
zacji będzie też bardziej dostępny 
dla turystów oraz osób odwiedza-
jących Łowicz. Nad konceptem 
i wyglądem sklepu pracowaliśmy 
nieustannie 12 lat. Chcemy, żeby 
ten łowicki nowy sklep na stałe 
wpisał się w panoramę Łowicza 
oraz był jedną z jego wizytówek 
– deklaruje Marta Wróbel.

Dodać warto, że placówka ma 
nietypowe jak na Łowicz, długie 
godzony otwarcia: od poniedział-
ku do soboty czynna będzie od 
godz. 9 do 19, w niedziele – od 
10 do 16.

Otwarcie nowego sklepu zbie-
ga się z  kilkoma innymi wyda-
rzeniami w  działalności łowic-
kiej firmy. Folkstar stworzył wzór, 
który rozpoznawalny jest nie tyl-
ko w Polsce. – Przez 12 lat naszej 
pracy przyczyniliśmy się znaczą-
co do zmiany postrzegania folk-
loru w  Polsce, od zaścianka, po 

wiodący trend. Otworzyliśmy 10 
sklepów w  najbardziej prestiżo-
wych lokalizacjach w Polsce: So-
pot ul. Monte Cassino, Poznań 
ul. Półwiejska, Toruń ul. Szero-
ka, Bydgoszcz ul. Mostowa, Łódź 
ul. Piotrkowska, Warszawa Cen-
trum, Wrocław ul. Dominikańska, 
Kraków ul. Grodzka i Gliwice ul. 
Zwycięstwa.

Nowe logo na urodziny
12. urodziny firma obchodziła 

w listopadzie. W tym też miesią-
cu zaczęła używać nowego logo, 
a w sprzedaży pojawiły się czap-
ki nim sygnowane. – W  historii 
każdej firmy przychodzi moment, 
gdzie logo potrzebuje odświeże-
nia, a  my, jako nieco dojrzalsza 
już firma, spojrzeliśmy na nasz 
znak w bardziej dojrzały sposób. 
Nad pomysłem pracowaliśmy nie-
mal dwa lata i tak spod ręki nasze-
go dyrektora artystycznego Jac-
ka Rutkowskiego wyszedł nowy 
znak – wyjaśnia pani Marta. Logo 
nawiązuje do łowickich wycina-
nek – wszystkie jego litery zosta-
ły stworzone tą samą techniką – tj 
wycięte z czarnego papieru – jak 
zapewnia Folkstar – nożycami do 
strzyżenia owiec.

Razem z  nowym logo Jacek 
Rutkowski wraz z zespołem stwo-
rzył zestaw czcionek, które będą 
używane na wyłączność przez 
Folkstar. Litery powstały dokład-
nie w  ten sam sposób – zostały 
najpierw wycięte z  papieru no-
życami, a  następnie przełożone 
do specjalistycznych programów 
tworzących czcionki, które potem 
można wykorzystywać cyfrowo.

Walka o prawa 
autorskie
Przez minione lata działalności 

Folkstar stworzył jeden z najbar-
dziej rozpoznawalnych wzorów. 
Wszystko zaczęło się od inspiracji 
wycinankami łowickimi. Na prze-
strzeni kolejnych powstały wzo-
ry inspirowane folklorem innych 
regionów Polski, a są to: Kaszu-
by, Kurpie, Podhale, Opole, Kuja-
wy, Kraków – jednocześnie żaden 
z nich nie stał się tak pożądany jak 
łowicki.

Sukces wzoru zaprojektowa-
nego przez Jacka Rutkowskie-
go ma też ciemną stronę meda-
lu. – Jesteśmy prawdopodobnie 
najczęściej kopiowaną firmą 
w  Polsce. Nasze prawa autor-
skie są naruszane przez setki ma-
łych producentów i twórców, ale 
także przez duże i  znaczące fir-
my, np. przez kluczowych pro-
ducentów w  swoich branżach, 
duże sieci marketów czy znanego 
operatora pocztowego – ubolewa 
właścicielka.

– Przez lata nie wiedzieliśmy 
jak o tym problemie rozmawiać 
z  klientami, fanami czy dzien-
nikarzami. Pytano nas o to wie-
lokrotnie, jednak dyskusja na te-
maty prawne nie wpisywała się 

nigdy w nasz wizerunek. Niesie-
my zupełnie inny przekaz: czystej 
radości, wypływającej z  polskie-
go folkloru i tradycji. I tak chce-
my wyglądać w oczach klientów, 
zostawiając trudne tematy na za-
pleczu. Jednak gdy w  połowie 
tego roku bardzo znana marka 
wypuściła serię produktów wy-
korzystujących wzory Folkstaru, 
właścicielka – przypomnijmy: Ło-
wiczanka Roku 2019 – postano-
wiła zareagować.

Bajka o wzorze 
łowickim
Dział marketingu wyszedł 

z pomysłem, by historię wycina-
nek łowickich, a  także powsta-
nia wzoru łowickiego w Folkstar, 
przedstawić w  formie krótkiej, 
zabawnej, animowanej bajki. Po-
ruszono tam również problem 
przywłaszczania praw autorskich. 
Scenariusz i  tekst stworzyli pra-
cownicy Folkstaru: Monika Ro-
róg, Krzysztof Gajda i Krzysztof 
Kret. Muzykę do animacji, in-
spirowaną łowicką muzyką ludo-
wą, skomponował Krzysztof Ba-
ranowski – dyrektor artystyczny 
Teatru Polskiego w  Szczecinie. 
W  rolę lektora wcielił się znany 
aktor Piotr Fronczewski. Afekt 

tej współpracy obejrzeć można na 
YouTube i Facebooku Folkstaru.

– Bajka została bardzo dobrze 
odebrana. W  gronie naszych fa-
nów na Facebooku spotkaliśmy 
się z dużym zrozumieniem, a jed-
nocześnie została ciepło przyjęta, 
a nasz problem został zrozumiany, 
bez żadnych złych emocji – pod-
kreśla Folkstar. Cel został więc 
osiągnięty,  

Piosenka  
na Boże Narodzenie
Twórcze działania nie skończy-

ły się na bajce. Kolejny projekt 
zrealizowany został we współpra-
cy z Regionalnym Zespołem Pie-
śni i Tańca Boczki Chełmońskie. 
Nagrana została bożonarodze-
niowa piosenka, która pojawi się 
w świątecznych spotach reklamo-
wych oraz animacjach. W  Folk-
starze powstał tekst do ludowej 
melodii, a członkowie zespołu za-
śpiewali to tak, że „aż nóżka sama 
chodzi”. Wkrótce nagranie to do-
stępne będzie w social mediach.

Franczyza  
i nabór pracowników
W tym roku firma opracowa-

ła program franczyzowy. Dzię-
ki niemu w  różnych miejscach 

w Polsce będą mogły powstawać 
sklepy firmowe, które będą pro-
wadzone przez innych przedsię-
biorców.

Rozwój firmy sprawia, że po-
trzebuje ona coraz to nowych spe-
cjalistów. Wkrótce ogłoszony zo-
stanie nabór na około 15 nowych 
stanowisk. – Na tak małym ryn-
ku pracy jak Łowicz, spodziewa-
my się, że zatrudnienie specjali-
stów zajmie nam wiele miesięcy. 
Będzie kilka bardzo atrakcyjnych 
stanowisk w  działach powstawa-
nia produktów, marketingu i  e-
-commerce.

Folkstar będzie zachęcać uta-
lentowane osoby z  Łowicza, by 
dołączyły do zespołu. Planowane 
jest również uruchomienie pro-
gramu stażów dla absolwentów 
łowickich szkół średnich.  

Muzeum Guzików 
zaprasza 12 grudnia 
na godz. 12.12
Razem ze sklepem na Stary 

Rynek przenosi się Muzeum Gu-
zików Jacka Rutkowskiego. Do-
tychczas jego stała ekspozycja 
mieściła się w  witrynie sąsiadu-
jącej ze sklepem Folkstaru. Tym 
razem zyska więcej miejsca, lecz 
nadal będzie sąsiadować z  Folk-
starem. Otwarcie Muzeum Guzi-
ków przewidziane jest na Dzień 
Guzika – 12 grudnia o godzinie 
12.12. Będzie to otwarta uroczy-
stość. opr.mwk

Wzór łowicki Folkstaru powstał jako pierwszy i choć nie jest jedyny, to żaden inny nie jest tak popularny. 
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Na kilka dni przed otwarciem 
sklepu było w nim już wszystko 
przygotowana na przyjście 
klientów.
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OSiR | To nie było zwykle odtworzenie muralu

Co nowego Tyber malował w Łowiczu?
Marcin Tybuś „Tyber” 
znany artysta street artu 
wykonał w ubiegłym 
tygodniu kolejny mural 
w Łowiczu. Różni się on 
znacznie od tych, które 
już u nas wykonał.

Murali Tybera jest w  mieście 
kilka – na administracyjnym bu-
dynku Syntexu, na ścianie bu-
dynku „C” ratusza – od strony 
przy parkingu na ul. Starorzecze, 
na przepompowniach ścieków 
w  parku Błonie i  przy Agrosie 
oraz na dziedzińcu ŁOK.

Tym razem artysta dostał zlece-
nie od władz miasta na odtworze-
nie modernistycznego malunku, 
jaki istniał na wolno stojącym pa-
wilonie Ośrodka Sportu i Rekre-
acji przy ul. Jana Pawła II. Budy-
nek przeszedł modernizację, która 
kosztowała 543.944 zł. Przy pro-
wadzeniu tak szeroko zakrojonych 
prac trudne byłoby zachowanie 
modernistycznego malunku sym-

bolicznie przestawiającego spor-
towców.

Powstała więc idea, aby malu-
nek odtworzyć i skierowano py-
tanie do Marcina Tybera, czy by 
się tego nie podjął. Ten zapropo-
nował kilka koncepcji. 

W przyjętej do realizacji ma-
lunek jest rozbudowany i  za-

chowana jest modernistyczna 
stylistyka. Powstał mural przed-
stawiający postaci lekkoatletów, 
którzy uprawiają: skok w  dal, 
skok wzwyż, pchnięcie kulą, rzut 
młotem, rzut oszczepem, itp. 

Tyber przyznaje, że nie wszyst-
kie te dyscypliny są uprawiane na 
stadionie OSiR, ale teoretycznie 

większość mogłaby być uprawia-
na.

– Wydaje mi się, że warto było 
to zachować, zrobić rekonstrukcję 
i redesign, aby zachować ten kli-
mat i pozostawić to w formie, jaka 
tu była wcześniej. Podszedłem do 
tego jako projektant, który projek-
tuje przestrzeń w danym miejscu, 
a  nie jako twórca, który swoim 
stylem wykonuje swoje autorskie 
dzieło. Czasami warto zrezygno-
wać ze swoich autorskich pro-
jektów, jeżeli miejsce do tego nie 
przystaje.    

Pracę rozpoczął w piątek 26 li-
stopada, ale warunki atmosferycz-
ne bardzo mu nie sprzyjały. Było 
tak zimno, że pierwszego dnia 
musiał zrobić przerwę, aby farba 
wyschła i możliwe było położenie 
kolejnej warstwy. Drugiego dnia – 
27 listopada trzeba było sprowa-
dzić nagrzewnicę, aby ścianę su-
szyć, ponieważ po opadach śniegu 
w nocy z piątku na sobotę, wil-
gotność powietrza jeszcze wzro-
sła. Pracę udało się skończyć.  

Mural powstał na ścianie o wy-
miarach  7x3,5 m. Tyber zrobił na 
niej skalę w  sposób tradycyjny, 
a  potem szkic, który wypełniał 
kolorami.  mwk

Aura nie sprzyjała artyście. Niska temperatura i wysoka wilgotność 
sprawiały, że miał problem z nakładaniem kolejnych warstw farby. 
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RZUT OKIEM | ANDRZEJKI W „SŁONKU”

Około 40 młodych osób bawiło się 23 listopada na Balu 
Andrzejkowym w  świetlicy środowiskowej Słonko przy parafii 
Świętego Ducha. Byli to podopieczni placówki jak i zaproszeni 
uczniowie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Łowiczu, 
oprócz tego wolontariusze, opiekunowie i nauczyciele. Były wspólne 
tańce przy muzyce, konkursy i wróżby.   tb
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Okruchy życia
Łowicz | Pamięć po latach

Zdzisław Pągowski – Zasłużony  
dla Miasta Łowicza (1909-1976)
Malarz, grafik, rzeźbiarz, 
projektant i społecznik 
Zdzisław Pągowski 
(1909-1976) został 
pośmiertnie odznaczony 
tytułem Zasłużony 
dla Miasta Łowicza. 
Uroczysty akt nadania 
został odczytany przez 
burmistrza Krzysztofa 
Jana Kalińskiego  
25 listopada, na sesji sesji 
Rady Miejskiej, która 
odbywała się w kinie 
Fenix w Łowiczu.

Tytuł został nadany w obecno-
ści córki Zdzisława Pągowskiego 
– Marii oraz jego synów – Toma-
sza i Janusza.

– Dobrze się stało, że właśnie 
teraz Łowicz i  jego mieszkańcy 
zdecydowali o uczczeniu nasze-
go ojca poprzez odsłonięcie in-
stalacji przy baszcie oraz nadanie 
tytułu – mówił w imieniu rodzi-
ny Tomasz Pągowski, jeden z sy-
nów. – Tu się urodził i kształcił, 
stąd wyniósł umiłowanie piękna 
i  sztuki. A  tworzył w  Łowiczu 
już jako student w  przedwojen-
nej Polsce, jako dojrzały arty-
sta w czasie wojny i po wojnie, 
mimo wielu trudności. Opowia-
dał się za Polską, nie zrywał z jej 
narodową tradycją, nie odcinał 
się od chrześcijańskich korzeni. 
Tworzył wiele i sztuką swą dzie-
lił się z innymi.

Przypomnijmy, że Zdzisław 
Pągowski kształcił się w  Szko-
le Sztuk Pięknych im. W. Ger-
sona w  Warszawie. Naukę 
kontynuował w  Szkole Sztuk 
Zdobniczych i Malarstwa u prof. 
Szulca oraz w  ASP w  Łodzi. 
W  Łowiczu działał w  wielu 
stowarzyszeniach kulturalnych 
i społecznych. Był m.in. kierow-
nikiem artystycznym Spółdziel-

ni „Sztuka Łowicka”. Zajmował 
również stanowiska urzędnicze.

Potrafił być bardzo życzliwy 
dla młodych ludzi – szczególnie 
tych, którzy wykazywali zainte-
resowanie dziedzictwem histo-
rycznym i  kulturalnym miasta 
i  okolicy. Ewa Mrzygłód-Wali-
górska, absolwentka łowickiego 
LO im. J. Chełmońskiego z roku 
1972, wspomina sympatyczne 
zdarzenie związane z  jego oso-
bą. Otóż samorząd jej klasy, hu-
manistycznej, przygotowującej 
się do  matury, a  potem cieszą-
cej się jej wynikami, zamierzał 
ofiarować wychowawcy klasy, 
dziś już też nieżyjącemu Janowi 
Sieczkowskiemu, jakąś pamiątkę 
wspólnie przeżytych lat. Okazja 
była też wyjątkowa, profesor koń-
czył budowę swojego rodzinnego 
domu. Pomyślano o zamówieniu 

obrazu właśnie u Zdzisława Pą-
gowskiego.

Uczniowie chcieli, by to był 
obraz przedstawiający Nieborów 
lub Arkadię, jako że klasa często 
pracowała społecznie, przy gra-
bieniu liści w parku w Niebrowie, 
a do Arkadii, dwukrotnie z okazji 
Dnia Dziecka wybrali się z  wy-
chowawcą na  spacer, by pobie-
siadować, porozmawiać, pośmiać 
się i po 2 godzinach pieszo wrócić 
do  Łowicza. Zdzisław Pągowski 
dysponował takim obrazem, kla-
sa rozpoczęła zbiórkę pieniędzy 
na zakup.

Gdy delegacja udała się do ma-
larza, ten podał cenę – było oczy-
wiste, że to, co uzbierali, nie star-
czało na  duży obraz świątyni 
Diany. Zaczęli mówić, że będą 
kontynuować zbiórkę – ale Pą-
gowski przerwał, wręczył obraz, 

a torebkę z uczniowskimi złotów-
kami wziął, nie licząc ile tam jest. 
Po prostu obraz ofiarował. Wy-
chowawca klasy miał go w swo-
im mieszkaniu do  śmierci. Ar-
tysta pokazał też wtedy uczniom 
kolekcję swoich obrazów, pokazał 
pracownię malarską, a jego żona 
poczęstowała ich ciastem droż-
dżowym i kompotem.

Obraz wręczony podczas balu 
maturalnego, który uczniowie 
zorganizowali w  domu Wegne-
rów na  Nowym Rynku, spra-
wił profesorowi Sieczkowskiemu 
dużą radość. 

Zdzisław Pągowski był rów-
nież związany ze środowiskiem 
łowickiego PTTK, projektując 
m.in. znaczki imprez i plakaty. To 
właśnie obecny Zarząd Oddziału 
PTTK składał wniosek o jego po-
śmiertne uhonorowanie.  str. 25

W Łowickim Ośrodku Kultury, tuż po nadaniu tytułu Zdzisławowi Pągowskiemu, trójka jego dzieci – 
Janusz, Maria i Tomasz.

FO
T.

 T
O

M
A

S
Z 

M
AT

U
S

IA
K

ODESZLI OD NAS | 19.11. – 26.11.2021

  19 listopada: Natalia Rojek, 
l.81; Zofia Rutkowska, l.88; 
Andrzej Kapusta, l.70

  20 listopada: Wacława 
Gostyńska, l.75; Stanisław 
Górczyński, l.68; Adela Bojko, 
l.84; Krystyna Bazak, l.70.

  21 listopada:  
Józef Zieliński, l.88

  22 listopada: Aleksandra 
Bartos, l.85; Janina Plichta, 

l.75; Jan Ciesielski, l.79.
  23 listopada:  

Mieczysław Kołodziejski, l.81; 
Bolesław Pawłowski, l.67.

  24 listopada: 
Jerzy Dziędziela, l.84:  
Lucyna Napióra, l.82.

  25 listopada: Janina Szram, 
l.82; Konrad Siek, l.48.

  26 listopada:  
Danuta Brewińska, l.74.
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Łowicz | Spotkanie uczestników akcji „Zjedz obiad z seniorem”

Było pysznie i sympatycznie
17 listopada w restauracji Na Poddaszu w Łowiczu spotkali się 
uczestnicy społecznej akcji „Zjedz obiad z seniorem”, której dwie edycje 
przeprowadzone zostały w Łowiczu jeszcze przed epidemią.  
Choć akcja, firmowana przez Urząd Miejski, z powodu epidemii  
nie jest kontynuowana, to osoby te mają ze sobą wciąż kontakt,  
ponieważ powstały między nimi prawdziwe więzi.

W spotkaniu udział wzięło 
8 wolontariuszy i  10 seniorów. 
Sponsorem był radny miejski 
Lech Aniszewski wraz z żoną – 
którzy ofiarowali gotówkę – oraz 
właściciele restauracji Na Podda-
szu, którzy dołożyli coś od  sie-
bie. Restauracja ta była też jednym 
z  sponsorów akcji „Zjedz obiad 
z seniorem”.

Bardzo zaangażowane w orga-
nizację spotkania były też dwie 
Agnieszki – Agnieszka Kołaczek 
oraz Agnieszka Dymek-Holbój. 
Jacek Rybus, który był koordy-
natorem akcji z ramienia Urzędu 
Miejskiego, podkreśla, że dla tych 

pań nie ma rzeczy niemożliwych. 
Jak w  zaangażują się w  jakąś 
ideę, to na  całego. Dla każdego 
z uczestników spotkania przygo-
towały one małą niespodziankę – 
pięknie zapakowane jabłka, do za-
brania na wynos. 

Dobre słowo ma też o innych 
wolontariuszach – Lechu Ani-
szewskim, Ewie Rześnej-Kukie-
le, Małgorzacie Sikorze, Mirosła-
wie Czubak – dla nich wszystkich 
ta akcja była ważna. Z  ich ini-
cjatywy grono to już wcześniej 
się spotykało, bo złożyli się ze 
swoich pieniędzy, żeby zapłacić 
za obiad.

– Relacje między seniorami są 
genialne – podkreśla Jacek Rybus. 
Na ostatnim spotkaniu były roz-
mowy, recytowanie wierszy, opo-
wiadanie kawałów i  śpiewanie 
łowickich piosenek. – Miło spę-
dziliśmy ten czas i snuliśmy pla-
ny kolejnych spotkań, ponieważ 
nie chcemy tracić ze sobą kontak-
tu. Chcielibyśmy np. zabrać senio-
rów na zwiedzanie pałacu w Nie-
borowie – dodaje.

W rozmowie z  nami mówi, 
że akcja, od  początku planowa-
na jako społeczna, faktycznie taką 
się ona stała, ponieważ zgroma-
dziła fajną grupę ludzi o wielkim 

sercu. Szacuje, że w akcji wzięło 
udział około 25-30 osób, z czego 
połowa to wolontariusze, połowa 
– seniorzy.

Koordynator wspomina też, że 
całej akcji nie byłoby, gdyby nie 
łowiccy restauratorzy, którzy ją 
sponsorowali. Miasto bowiem za-
akceptowało pomysł ówczesnej 
radnej miejskiej Kariny Sędkow-
skiej-Staszewskiej i  zdecydowa-
ło się wdrożyć „Zjedz obiad z se-
niorem” – ale nie przeznaczyło 
na to żadnych pieniędzy. – Uczy-
liśmy się razem tego wszystkiego, 
bo choć pomysł nie był nowy, bo 
podobne akcje były w innych mia-
stach, to nie obyło się bez proble-
mów, bo początkowo niektórzy 
nie rozumieli na czym ma to po-
legać. A przecież nie chodziło tyl-
ko o zjedzenie obiadu, ale o spę-
dzenie czasu z osobami starszymi, 
zwykle samotnymi.

Akcja została przerwana ze 
względu na  epidemię, restaura-

cje przecież zostały zamknięte, 
a seniorzy mieli obawy, czy mogą 
bezpiecznie wychodzić z domów. 
Teraz nie próbowano jej konty-
nuować w  pierwotnej formie, 
ponieważ gastronomia bardzo 
ucierpiała podczas kolejnych lock-
downów, a sytuacja epidemiczna 
wciąż jest niepewna. 

Lech Aniszewski powiedział 
nam, że zgłosił się do akcji przed 
2 laty wraz z  żoną i  mieli pod 
opieką starsze małżeństwo, ale 
kobieta zmarła, mężczyzna zo-
stał sam. Poprzez te spotkania 
uświadomił sobie jak trudno jest 
żyć starszym osobom gdy są sa-
motne – bo często jest tak, że ich 
dzieci i wnuki stąd już wyjecha-
ły. Wcześniej wiedział przecież, 
że takie osoby żyją wśród nas, ale 
jego perspektywa patrzenia na ich 
problemy zmieniła się gdy za-
czął z nimi regularnie się spoty-
kać, a każde z tych spotkań trwało 
około 2-3 godzin.

Chciał więc zrobić dla nich 
więcej. Gdy wygrał grant 10 tys. 
zł z Grupy Ekoenergia na zieleń 
w mieście, to dostał też nagrodę 
indywidualną 450 zł. Od razu po-
stanowił przeznaczyć ją na  cele 
społeczne – kolację dla seniorów 
i wolontariuszy. Do tej kwoty do-
dał jeszcze tyle, ile było trzeba. 

W czasie trwania akcji było tak, 
że tak on, jak i inni wolontariusze, 
chcieli, aby z akcji mogło korzy-
stać więcej seniorów, dlatego wo-
lontariusze często deklarowali, że 
sami za swój obiad zapłacą, aby 
restauracje fundowały obiad tylko 
seniorom, bo to przecież z myślą 
o nich organizowana była akcja.

Patrząc perspektywicznie, 
Lech Aniszewski uważa, że ak-
cja mogłaby być kontynuowa-
na, ale dobrze byłoby, aby miasto 
wsparło ją finansowo i przezna-
czyło pewną kwotę – chociaż 
na obiady dla seniorów. Planuje 
w tej sprawie złożyć interpelację 
na  grudniowej sesji Rady Miej-
skiej. Byłoby bowiem niezręcz-
nie kolejny raz prosić właścicieli 
restauracji, żeby dali coś za  dar-
mo – bo to mogłoby ich zniechę-
cić do tej czy innych akcji społecz-
nych.  mwk

Lech Aniszewski wraz z seniorem, z którym spotykał się w ramach akcji. 
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W spotkaniu wzięło udział 8 wolontariuszy akcji „Zjedz obiad z seniorem” i 10 seniorów. 
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Mocarzewo | Darów przybywa!

Wciąż można wesprzeć świąteczną zbiórkę
To już ostatnie dni, aby wesprzeć drugą edycję świątecznej 
zbiórki darów dla Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych 
w Mocarzewie, którą organizuje Łowickie Stowarzyszenie 
„Razem Możemy Więcej”. W tym roku szczególnie 
potrzebny jest drobny sprzęt komputerowy, tj. klawiatury, 
myszki i monitory.

Paweł Kret powiedział nam, że 
ilość darów dostarczonych do sie-
dziby stowarzyszenia jest napraw-
dę imponująca. Można spodzie-
wać się, że będzie ich jeszcze 
więcej, ponieważ w  tegoroczną 
edycję akcji włączyły się również 
szkoły i przedszkola, które dowio-
zą zebrane przedmioty na  miej-

sce zbiórki pod koniec tygodnia. 
Wówczas okaże się, jak dużo ich 
jest.

Termin zakończona zbiórki 
upływa we wtorek, 30 listopada, 
ale stowarzyszenie będzie przyj-
mowało dary do  piątku włącz-
nie (3 grudnia). Należy je dostar-
czyć do  siedziby stowarzyszenia 

na  Starym Rynku w  Łowiczu, 
najlepiej po wcześniejszym umó-
wieniu się za pośrednictwem ma-
ila: rmwlowicz@wp.pl lub telefo-
nicznie: 880 622 422.

Siostry zmartwychwstanki pro-
wadzące ośrodek w Mocarzewie 
zgłosiły, że w  tym roku najbar-
dziej potrzebny jest sprzęt kom-
puterowy, tj. klawiatury, myszki 
i monitory.

W ramach akcji zbierana jest 
także żywność trwała (kasze, 
ryże, makarony, cukier, przypra-
wy, konserwy mięsne i  rybne, 
dania gotowe, przetwory mary-
nowane, dżemy, sosy, słodycze 

dla dzieci itp.) oraz artykuły che-
miczne (proszki i żele do prania, 
płyny myjące, mydła, szampony, 
pasty do zębów, chusteczki nawil-
żane itp.). Niezwykle potrzebne 
są także artykuły do pielęgnacji, 
których wykorzystuje się bardzo 
duże ilości. Stąd apel o dostarcza-
nie na zbiórkę prześcieradeł jed-
norazowego użytku/ochronnych 
oraz pieluch jednorazowego użyt-
ku typu pampers 5+ i  pielucho-
majtek.

Finał zbiórki i dystrybucja da-
rów do  ośrodka w  Mocarzewie 
planowane są na  najbliższą nie-
dzielę, 5 grudnia. aa

Tak wyglądał ubiegłoroczny finał Mikołajkowej Zbiórki dla Mocarzy  
z Mocarzewa. 

FO
T.

 A
R

C
H

IW
U

M
 P

A
W

ŁA
 K

R
E

TA



CZWARTEK  2 grudnia 2021 | NR 48 www.lowiczanin.info

Ogłoszenia

 PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ, UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27, SKLEP P. PACLER;  
BOLIMÓW, UL. FARNA 1 SKLEP „EWA”, P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KOCIERZEW PÓŁNOCNY: 
SKLEP „NA PÓŁNOCNYM” KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, 
SKLEP P. SIEWIERY; OSMOLIN: UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; UL. RYNEK 19, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI, UL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY 
CZARNEGO 12, SKLEP P. BIŃCZAK; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY AGATKA;  ZAWADY 67, SKLEP P. 
SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; GŁOWNO, UL. BIELAWSKA 3, SKLEP WIELOBRANŻOWY; DMOSIN 1: PIEKARNIA BOŻENA, KRZESZEWSKA; STRYKÓW: STARY RYNEK 1;  UL. CMENTARNA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN SKLEP „MAGDA”, UL. WŁ. JAGIEŁŁY; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. M. DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”;  
PODCZACHY 16, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY AGATKA; ŻYCHLIN, UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”
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samochodowe

kupno
��Kupię�każde�auto,�gotówka,�

najlepsze�ceny,�odbiór�natychmiastowy,�
sprawdź,�tel.�501‑032‑036.

��Kupię�każdy�samochód�cały�lub�
uszkodzony�bez�przeglądu,�bez�OC,�
tel.�793‑390‑074.

��Złomowanie�pojazdów‑�
każdy�zarejestrowany.�Odbiór.�
Zaświadczenia.�Rząśno�13.�99‑440�
Zduny,�tel.�602‑123‑360.

��Subiekt�Nieborów�Auto-
kasacja,�sprzedaż�części,�
tel.�(46)�838-55-41.

sprzedaż
��RENAULT�Clio,�1.5�diesel,�2006�rok,�

biały,�3‑drzwiowy,�tel.�692‑601‑689.

��FIAT�Panda,�1.1�benzyna,�2004�rok,�
212.000�km,�tel.�697‑435‑566.

��MAZDA�3,�tel.�601‑052‑050.

��FIAT�Panda,�1.1,�2007rok,�tel.�
606‑348‑077.

��OPEL�Astra�4,�1.7�diesel,�2004�rok,�
tel.�698‑189‑948.

��OPEL�Astra,�1,4�sedan�benzyna/
gaz,�1999�rok,�230000�km,�
1‑właściciel,�salon�Polska,�2�x�
AIRBAG,�3500�zł,�tel.�602‑855‑893.

��SEAT�Ibiza,�1.4,�2005rok,�tel.�
606‑348‑077.

��FIAT�Cinquecento,�2002�rok,�po�18,�
tel.�792‑951‑662.

��FIAT�Grande�Punto,�1.2�z�gazem,�
2009r.,�tel.�513‑375‑786.

��FIAT�seicento,�900,�2002r,�122000�
km,�tel.�602‑680‑766.

��NISSAN�Qashqai,�2013�rok,�stan�
bdb,�tel.�509‑323‑342.

��OPEL�Agila,�1.2�turbo�diesel,�2006�
rok,�tel.�792‑180‑011.

��OPEL�Astra�II,�1,2�benzyna,�1998�
rok,�tel.�516‑126‑025.

��OPEL�Corsa�C,�1.3,�2005�rok,�
160.000km�oraz�Opel�Corsa�1.3�
2006/2007r,�tel.�604‑706‑309.

��OPEL�Zafira,�1,8�benzyna/gaz,�
1999�rok,�stan�dobry,�tel.�667‑277‑321.

��PEUGEOT�307,�2.0�HDI,�2004�rok,�
hak,�tel.�508‑132‑773.

��PEUGEOT�508,�2,0,�2011�rok,�
22000�zł,�tel.�516‑199‑906.

��RENAULT�Clio,�2002�rok,�tel.�
504-074-180.

��RENAULT�Clio,�1.5�Diesel,�2009�
rok,�spalanie�4,7,�stan�bdb.,�tel.�
662‑162‑798.

��SEAT�Ibiza�III,�XII.2007,�96.000�km,�
tel.�508‑645‑425.

��SUZUKI�Alto,�1,0,�2009r,�117000�
km,�tel.�602‑680‑766.

��TOYOTA�Verso,�2.0�Diesel,�2012�
rok,�szary�metalik,�7‑osobowa,�tel.�
601‑509‑043.

��VW�Golf�V�Plus,�1,4�gaz,�2008r,�bogate�
wyposażenie,�w�rozliczeniu�mogę�
przyjąć�mniejszy,�tel.�604‑706‑309.

��VW�Passat,�6�skrzynia�diesel,�2007r,�
czarny�metalik,�bogate�wyposażenie,�
bezwypadkowy,�w�oryginale,�w�
rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy,�tel.�
513‑375‑786.

��FIAT�Marea,�tel.�725‑497‑327.

��Golf�IV,�1.6�16V,�2003r,�3.300zł,�tel.�
602‑584‑266.

��TOYOTA�Auris,�1.3,�2017r.,�
37.000km,�I�wł.,�salon�Polska,�tel.�
600‑944‑728.

inne
��Opony,�felgi�z�Niemiec,�hurtownia.�

Największy�skład�w�rejonie,�
klimatyzacja,�mechanika,�diagnostyka�
komputerowa,�dorabianie�kluczyków,�
Bratoszewice,�ul.�Łódzka�28,�www.
opony‑gaweda.pl,�tel.�(42)�719‑63‑08,�
tel.�505‑151‑701.

��Części�Scenic�II,�Astra�G,�Honda�
City,�tel.�693‑439‑431.

��Kupię�przyczepkę�samochodową�
lub�przyczepkę�campingową,�tel.�
793‑390‑074.

��Opony�zimowe�14�Fabia,�tel.�
661‑113‑607.

��Koplet�opon�zimowych�175/80/14,�
nowe,�tel.�509‑323‑342.

��Kupię�przyczepkę�samochodową,�
może�być�do�remontu,�tel.�
506‑355‑899.

motorowe

kupno
��Stare�motocykle,�motorowery,�tel.�

513‑185‑357.

sprzedaż
��Sprzedam�SUZUKI�Burgman�skuter�

400,�2005�rok,�przebieg�30000�km,�
tel.�795‑488‑850.

garaże

kupno
��Garaż�blaszany�3x5,�tel.�534‑258‑534.

nieruchomości

kupno
��Kupię�mieszkanie�w�Łowiczu,�tel.�

607‑343‑338.

��Przyjmę�ziemię�w�dzierżawę,�tel.�
693‑698‑295.

��Odkupię�mieszkanie�spółdzielcze�z�
zadłużeniem,�tel.�693‑032‑244.

��Kupię�grunty�rolne,�sad�w�gminie�
Głowno,�tel.�660‑217‑444.

sprzedaż
��Działka�5.600m2�Łowicz,�Górki‑

Łąkowa�(nr�geod.�5579/13),�media,�
40�zł/m2,�tel.�(46)�837‑54‑98.

��Działki�budowlane�Nieborów,�tel.�
607‑328‑032.

��Działka�budowlana�2150�mkw.,�
Mysłaków,�media,�tel.�665‑981‑200.

��Działka�budowlana�600�mkw.,�
Klickiego�42,�tel.�502‑163‑313.

��Sprzedam�dom�185�m2:�Łowicz,�ul.�
Szafirowa�20,�stan�surowy�zamknięty,�
tel.�607‑783‑907,�po�16:00.

��Sprzedam�lub�wynajmę�dom�oraz�
magazyn�chłodnię,�Strzelcew,�tel.�
603‑653‑001.

��Sprzedam�mieszkanie�48mkw.,�II�
pietro,�Bratkowice,�tel.�664‑991‑025.

��Dwie�działki�po�3.330�mkw.,�
Jasionna,�blisko�PKP,�PKS,�media�w�
drodze,�cena�jednej�działki�63000�zł,�
tel.�692‑349‑159.

��Sprzedam�łąkę�położoną�między�
Urzeczem�a�Chruślinem,�powierzchnia�
1,17ha,�tel.�668‑409‑727.

��Sprzedam�lub�wynajmę�mieszkanie�
39,5�mkw.,�centrum�Łowicza,�
tel.�(46)�838‑11‑42,�wieczorem.

��Sprzedam�mieszkanie�50�mkw.,�
I�piętro,�Łowicz,�Konopnickiej,�tel.�
607‑328‑028.

��Sprzedam�hektar�ziemi,�tel.�
601‑303‑852.

��Sprzedam�działkę�ok.�1ha�Łowicz�
(od�Warszawskiej�do�Poznańskiej),�tel.�
577‑149‑205.

��Działka�budowlano‑rekreacyjna�
Ziewanice‑Sopel,�11.500�mkw.,�
wodociąg,�prąd,�podzielona�na�4�
mniejsze,�cena�za�całość�30�zł/mkw.,�
pojedyńczej�35�zł/mkw.,�tel.�788‑
551‑990,�wieczorem.

��Sprzedam�pół�bliźniaka�w�stanie�
surowym�zamkniętym,�tel.�609‑
009‑558,�po�16.00.

��Mieszkanie�60�mkw.,�os.�
Broniewskiego,�tel.�507‑852‑140.

��Działka�budowlana�w�
Głownie�920�mkw.,�kanalizacja�
i�woda�w�pasie�drogowym,�tel.�
601-825-908.

��Sprzedam�mieszkania,�
pomieszczenia�gospodarcze,�Psary,�
tel.�514‑529‑618.

��Działka�budowlana,�Lisiewice�Duże,�
tel.�609‑541‑312.

��Sprzedam�mieszkanie�na�parterze�
48,17�mkw,�Łowicz,�os.�Starzyńskiego,�
tel.�511‑835‑103.

��Sprzedam�lub�wynajmę:�
wulkanizacja�z�budynkami,�
Napoleońska�6,�Łowicz,�tel.�
502‑163‑313.

wynajem
��Do�wynajęcia�mieszkanie�

Łowicz,�Dabrowskiego,�parter,�tel.�
694‑831‑014.

��Przyjmę�grunty�orne�w�dzierżawę,�
tel.�693‑944‑068.

��Wypuszczę�w�dzierżawę�łąki,�tel.�
791‑391‑697.

��Wynajmę�2‑pokojowe�mieszkanie�
os.�Starzyńskiego�dla�jednej�osoby�
pracującej,�niepalącej.�Umowa�najem�
okazjonalny.�1400�zł�+�media,�tel.�
505‑187‑576.

kupno�różne
��Kupię,�odbiorę�złom,�alternatory,�

rozruszniki,�silnki,�skrzynie,�kable,�
elektronikę,�aluminium,�miedź,�
atrakcyjne�ceny,�tel.�605‑695‑882.

��Kupię�orzechy�włoskie,�tel.�
608‑613‑658.

��Szukam�nowego�eternitu�
drobnofalistego,�tel.�502‑935‑910.

sprzedaż�różne
��Drewno�kominkowe,�opałowe�

(workowane).�Skrzynki�
uniwersalki,różne�wymiary,�klepki.�
Producent,�tel.�501‑658‑261.

��Sprzedam�przepusty�betonowe,�tel.�
696‑008‑528.

��Choinki�Bożonarodzeniwe,�tel.�
733-413-513.

��Oddam�drzewo�jabłonkowe�
w�zamian�za�wykarczowanie�
sadu,�okolice�Patoki,�Kozłów,�tel.�
664‑324‑016.

��Drewno�opałowe�sosna,�tel.�
505‑611‑435.

��Szlifierka�+do�cięcia�metalu�2w1;�
silnik�4�kW�z�przewodem�25m;�mufa�
na�siłę,�tel.�606‑212‑846.

��Betoniarkę�150,�tel.�795‑488‑850.

��Skrzynki�uniwersalki�i�1,�tel.�
662‑142‑726.
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��Sprzedam�pocięte�metrowe�kawałki�
świeżej�brzozy,�tel.�603‑728‑097.

��Parnik�elektryczny�100�litrowy,�
nieużywany,�tel.�609‑325‑990.

��Oddam�stare�drzewa�wraz�z�
korzeniami�z�sadu�za�uporządkowanie,�
tel.�605‑426‑231.

��Piec�c.o.,�dwukółka,�tel.�794‑706‑491.

��Kuchnia�węglowa�biała,�stan�bdb,�tel.�
792‑749‑319.

��Sprzedaż�choinek�świerkowych,�
Kompina�42,�tel.�697‑240‑268.

��Drewno�opałowe�olcha,�sosna,�tel.�
791‑391‑697.

��Piec�CO,�kuchnia�gazowa,�tel.�
693‑054‑784.

��Sprzedam�meblościankę,�tel.�
665‑502‑570.

��Schody�dębowe,�tel.�723‑778‑303.

��Oddam�gałęzie�z�wycinki�2ha�lasu,�
tel.�500‑265‑542.

��Telewizor�40�cali�sdb,�tel.�
733‑199‑530.

��Sprzedaż�choinek,�hurt,�detal,�
świerki�srebrne,�tel.�501‑742‑650.

��Sprzedam�choinki�
bożonarodzeniowe,�Bednary,�tel.�
535‑666‑375.

praca
dam�pracę

��Zatrudnię�do�pizzerii�w�Łowiczu�
kierowcę,�praca�na�stałe�bądź�
weekendowo,�tel.�885‑353‑500,�
504‑859‑387.

��Zatrudnię�tynkarza,wysokie�
zarobki,�tel.�695‑843‑743.

��Zatrudnię�hydraulika,�pomoc�
hydraulika,�tel.�691‑991‑000.

��Przyjmę�do�pizzerii�barmankę�oraz�
pomoc�kuchenną,�praca�w�Łowiczu,�
tel.�504‑859‑387,�885‑353‑500.

��Do�ochrony�z�orzeczeniem�o�
niepełnosprawności,�umowa�o�pracę,�
tel.�533‑325‑452.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�
na�trasach�międzynarodowych.�
Każdy�weekend�w�domu,�tel.�
601‑720‑805.

��Zatrudnimy�instalatorów�
wentylacji�i�klimatyzacji,�możliwość�
przyuczenia,�tel.�692‑370‑612.

��Zatrudnię�szwaczki,�dzianina,�
praca�cały�rok,�jedna�zmiana,�tel.�
518‑203‑421.

��Zatrudnię�pracowników�
ogólnobudowlanych,�tel.�783‑997‑688.

��Szwaczki�zatrudnię,�jedna�
zmiana,�stała�praca�w�Głownie,�tel.�
602‑457‑089.

��Biuro�rachunkowe�w�Łowiczu�
zatrudni�księgową,�emeryta�lub�
rencistę�na�kilka�dni�w�miesiącu,�mail:�
biurogrosik.1@gmail.com,�tel.�(46)�837‑
42‑46,�tel.�605‑578‑502.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�z�
doświadczeniem�w�ruchu�krajowym�
(naczepa‑chłodnia).�Dobre�zarobki,�
wolne�weekendy,�tel.�668‑946‑210.

��Kierownik�GOPS�w�Kiernozi�
zatrudni�pracownika�socjalnego,�
tel.�(24)�277‑91‑03.

��Zatrudnię�do�dociepleń,�
tygodniowe�rozliczenia,�tel.�
500‑583‑446.

��Pracowników�do�wykończenia�
pomieszczeń,�tel.�600‑575‑945.

��Zatrudnię�stolarza,�pomocnika�
stolarza�do�prostych�konstrukcji�
drewnianych,�tel.�607‑701‑177.

��Zatrudnię�pracowników�do�
prac�budowlanych�z�Głowna,�tel.�
601‑321‑914.

��Zatrudnimy�kelnerkę�na�
popołudnia�lub�weekendy,�tel.�
604‑394‑133.

��Zatrudnię�fryzjera�do�nowo�
otwartego�salonu,�tel.�507‑081‑037.

��Zatrudnię�pomoc�mechanika�
maszyn�rolniczych,�mile�widziana�
umiejętność�malowania,�mycia,�tel.�
608‑420‑169,�692‑601‑689.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�B�w�ruchu�
międzynarodowym,�system�tras�2/1,�
tel.�534‑704‑764.

��Zatrudnię�w�gospodarstwie�rolnym�
(bydło�mleczne),�gmina�Zduny,�tel.�
507‑454‑232.

��Zatrudnię�osobę�na�stanowisko�
kadrowo‑płacowe,�tel.�606‑824‑699.

��Zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowych�z�okolic�Głowna,�
Strykowa�i�Bratoszewic,�8‑godzinny�
tryb�pracy,�pełny�etat,�tel.�695‑441‑172.

��Zatrudnię�panią�do�pracy�w�szklarni�
Bratoszewice,�tel.�660‑100‑727.

��Zatrudnię�ekspedientki�do�pracy�w�
sklepie�spożywczym�na�pełny�etat�lub�
pół�etatu�i�na�staż,�tel.�512‑088‑422.

��Zatrudnię�pracowników�
ogólnobudowlanych,�tel.�721‑136‑023.

��Hurtownia�budowlana�
w�Strykowie�zatrudni�na�
stanowisko�sprzedawcy.�Dobre�
wynagrodzenie,�tel.�601‑153‑348.

��Zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowych�lub�współpracy,�tel.�
509‑299‑676.

��Zatrudnię�do�zbioru�jabłek,�
Bednary,�tel.�692‑882‑448.

��Zlecę�proste�przeszycia�
podkoszulek�i�kaleson�
chałupnikom�i�zespołom�
chałupników,�daję�przędze�i�nici�do�
szycia,�Głowno,�tel.�784‑508‑050.

��Ślusarz�‑�spawacz�migomat,�złota�
rączka�‑�na�stałe,�dorywczo,�tel.�
501‑930‑953.

remontowo‑
budowlane
usługi

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�
667‑837‑817.

��Tynki�maszynowe,�tel.�730‑679‑727.

��Ogrodzenia�‑�montaż,�panele,�siatka,�
itp.,�tel.�606‑303‑471.

��Układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�nagrobków,�tel.�667‑189‑380.

��Wykonwyanie�pokryć�dachowych�i�
konstrukcji,�tel.�609‑846‑316.

��Tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki,�solidnie,�tel.�
501‑931‑961.

��Usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�668‑591‑725.

��Malowanie,�tel.�514‑347‑542.

��Bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�bramy,�montaż�ogrodzeń,�
tel.�506‑771‑822.

��Tynki�maszynowe,�wysoka�jakość,�
darmowa�wycena,�tel.�695‑843‑743.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609‑135‑411.

��Tynki�tradycyjne,�tel.�795‑015‑274.

��Tynki,�tel.�575‑661‑940.

��Stolarstwo,�drzwi,�schody,�tel.�
663‑777‑006.

��Remonty,�tel.�663‑987‑289.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�Tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�607‑612‑176.

��Docieplanie�budynków,�gładzie,�
malowanie,�płyty�k/g,�panele�
podłogowe�i�ścienne,�glazura,�terakota,�
tel.�607‑343‑338.

��Malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�zabudowa�karton/gips,�
płytki,�tel.�790‑294‑337.

��Ocieplenia�budynków,�tel.�
739‑021‑981.

��Remonty�wykończenia�od�A‑Z,�tel.�
739‑021‑981.

��Krycie�dachów,�drobne�przebudowy,�
tel.�788‑154‑202.

��Kominy�z�klinkieru,�podbitki�
dachowe,�tel.�788‑154‑202.

��Panele�podłogowe,�montaż,�tel.�
788‑154‑202.

��Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/K,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�535‑466‑501.

��Wykończenia�wnętrz,�adaptacja�
poddaszy,�płyty�K/G,�malowanie,�
panele�podłogowe,�itp,�tel.�
513‑985‑412.

��Remonty�mieszkań,�tel.�532‑115‑111.

��Płytki,�remonty�mieszkań,�tel.�
666‑152‑315.

��Docieplenia�budynków,�
murowanie,�tel.�513‑985‑412.

��Wylewki�agregatem�mixokret,�tel.�
513‑985‑412.

��Malowanie,�gładź,�glazura,�tel.�
668‑026‑851.

��Wykończenia�wnętrz,�tel.�
607‑168‑196.

��Rozbiórki�i�wyburzenia�budynków�
kompleksowo�od�A�do�Z,�tel.�
665‑412‑890.

��Stawianie�garaży,�przybudówek,�
wykończenia,�dachy,�tel.�500‑265‑542.

��Malowanie�mieszkań,�adaptacja�
poddaszy,�tel.�693‑208‑999.

sprzedaż
��Dachy,�rynny,�akcesoria,�tel.�

513‑019‑010.

��Blachy�Ruukki,�tel.�513‑019‑010.

��Blachy�Bud‑Mat,�tel.�513‑019‑010.

��Blachy�Pruszyński,�tel.�513‑019‑010.

��Płyta�warstwowa�(PIR),�tel.�
513‑019‑010.

usługi�
instalacyjne

��Hydraulika�kompleksowo,�tel.�
601‑818‑310.

��Usługi�hydrauliczne:�kompleksowo.�
Przeciski�podziemne,�przyłącza�
wod.‑kan.,�usługi�koparko‑ładowarką,�
oczyszczalnie�przydomowe,�również�
jako�podwykonawca,�tel.�601‑379‑355.

��Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�tel.�
506‑891‑289.

��Vertal:�żaluzje�poziome,�pionowe,�
rolety�materiałowe,�rzymskie,�siatki�
przeciw�owadom.�Produkcja,�montaż,�
tel.�602‑736‑692.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
535‑466‑501.

��Montaż�anten�satelitarnych�
i�naziemnych.�Gmina�Zduny�i�
okolice,�tel.�889‑148‑039.

�� Instalacje�elektryczne:�nowe,�
przeróbki,�remonty,�awarie,�tel.�
605‑239‑340.

��Usługi�elektryczne,�tel.�509‑838‑364.

usługi�inne
��Wycinka�drzew,�usługi�

podnośnikami�koszowymi�
27‑metrowymi,�tel.�668‑591‑725.

��Rozdrabnianie�gałęzi,�wycinka�
drzew,�zakrzaczeń,�koszenie�traw�i�
prace�ogrodnicze,�tel.�667‑732‑751.

��Wycinka�drzew,�tel.�
696‑008‑528.

��Cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�
782‑718‑483.

��Wynajmę�salę�do�60�osób�na�
imprezy�okolicznościowe�(kuchnia,�
toaleta,�zastawa),�tel.�605‑695‑882.

��Wynajmę�nagłośnienie�i�
oświetlenie�estradowe,�tel.�
605‑695‑882.

��Komputerowe�przepisywanie�tekstów�
/�rękopisów,�skanowanie�zdjęć,�
transkrypcja�nagrań�i�inne.�Kontakt:�
pisanie@op.pl,�tel.�794‑060‑711.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609‑135‑411.

��Odnawianie�wanien,�tel.�
600‑979‑826.

��Naprawa�telewizorów,�Łowicz�
Topolowa�19,�tel.�(46)�837‑70‑20,�tel.�
728‑227‑030.

matrymonialne
��Poznam�miłą�kobietę,�sms,�tel.�

606‑735‑889.

��Samotna�niezależna�Pani�lat�50�
pozna�wolnego�Pana�od�50�do�60�
lat,�który�nie�szuka�przygód,�tel.�
889‑129‑902.
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nauka
��Język�angielski,�niemiecki,�tel.�

782‑613‑909.

��Angielski,�matematyka,�tel.�
607‑440‑582.

��Prace�licencjackie,�magisterskie�
‑�pomoc�redakcyjna�i�korekta,�
przepisywanie�tekstów�/�rękopisów,�
skanowanie�zdjęć,�transkrypcja�
nagrań.�Kontakt:�pisanie@op.pl,�tel.�
794‑060‑711.

��Matematyka,�tel.�601‑303‑279.

��Matematyka,�angielski,�tel.�
515‑459‑141.

rolnicze – kupno
płody rolne

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�783‑112‑512.

��Skup�zboża,�auto�samozaładowcze,�
tel.�607‑202‑732.

��Kupię�zboże,�tel.�508‑471‑814.

��Kupię�zboże,�tel.�604‑634‑249.

��Zboże�kupię,�tel.�693‑157‑117.

��Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�
970�zł,�pszenżyto�970�zł,�pszenica�
1110�zł,�żyto�900�zł,�owies�720�zł�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
Soboty,�tel.�505‑406‑917.

��Skup�zboża�paszowego,�odbiór,�tel.�
726‑721‑037.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�
668‑478‑617.

��Kupię�jęczmień�paszowy,�tel.�
693‑253‑063.

hodowlane
��Kupię�byczki,�jałówki�do�dalszego�

chowu,�tel.�515‑121‑410.

maszyny
��Kupię�C‑328,�C‑330,�C‑360,�C‑355,�

C‑380,�MTZ,�MF‑255,�T‑25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�
502‑939‑200.

��Kupię�przyczepę,�tel.�662‑240‑085.

��Kupię�kopaczkę,�owijarkę,�
sadzarkę,�globogryzarkę,�talerzówkę,�
ładowcz�Trol,�siewnik,�rozsiewacz,�tel.�
515‑710‑848.

��Kupię�przyczepę�wywrotkę,�tel.�
605‑084‑979.

��Kupię�Tura�do�C‑360,�tel.�
792‑896‑162.

inne
 �Wezmę w dzierżawę grunty 

rolne, tel. 733‑413‑513.

rolnicze ‑ 
sprzedaż
płody rolne

��Ziemniaki�jadalne,�Sierżniki,�tel.�
605‑128‑019.

��Nasiona�bobu�Bachus,�1�rok�po�
centrali,�tel.�604‑291‑850.

��Sprzedam�wysłotki,�tel.�
665‑103‑042.

��Siano,�tel.�605‑266‑154.

��Sprzedam�otręby�jęczmienne,�tel.�
668‑478‑617.

��Ziemniaki�jadalne�Lili,�Belmonda,�
Tajfun,�worki�15kg,�tel.�733‑413‑513.

��Ziemniaki�na�paszę,�tel.�
502‑498‑184.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�
możliwość�transportu,�tel.�
605‑657‑256.

��Nasiona�bobu,�tel.�576‑848‑274.

��Sprzedam�nasiona�bobu,�tel.�
693‑698‑295.

��Sprzedam�słomę,�tel.�793‑015‑744.

��Słoma�ze�stodoły,�sianokiszonka,�
tel.�785‑122‑857.

��Prosięta,�tel.�666‑058‑417.

��Baloty�siana,�tel.�880‑454‑989.

��Sprzedam�baloty�sianokiszonki,�tel.�
608‑691‑072.

��Sprzedam�bób,�tel.�782‑583‑272.

��Pszenica,�mieszanka,�tel.�
788‑278‑657.

��Siano�kostka,�tel.�512‑179‑465.

��Sprzedam�jęczmień�2�tony,�tel.�
607‑748‑468.

��Sadzeniaki�Ignacy,�duże�ilości,�tel.�
795‑629‑994.

��Pszenżyto,�pszenica,�tel.�
669‑419‑342.

��Sprzedam�łubin�słodki,�
szerokolistny,�żółty,�tel.�502‑436‑234.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�
664‑713‑851.

hodowlane
��Sprzedam�jałówkę�cielną�Simental,�

wycielenie�5.12,�tel.�501‑291‑914.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�664‑196‑280.

��Sprzedam�jałówkę�z�cielakiem,�tel.�
732‑416‑266.

��Sprzedam�duże�prosięta�mięsne,�tel.�
607‑150‑316.

��Cielaki�żarłaki,�tel.�518‑647‑407.

��Jałówki�do�zacielenia,�tel.�
518‑647‑407.

��Sprzedam�dwie�jałówki�roczne,�tel.�
517‑669‑648.

��Sprzedam�jałówkę,�tel.�504‑667‑151.

��Sprzedam�jałówka�na�wycieleniu,�
grudzień,�tel.�663‑491‑133.

��Sprzedam�byczki,�tel.�667‑248‑227.

��Jałówki�hodowlane�cielne,�likwidacja�
stada,�tel.�604‑432‑909.

��Prosiaki,�tel.�517‑912‑224.

��Ogierek�10�miesięcy,�żróbka�6�
miesięcy,�tel.�721‑302‑440.

��Sprzedam�jałówkę�MF�14�
miesięczną�do�zacielenia,�tel.�
697‑054‑250.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�782‑718‑904.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
tel.�692‑912‑891.

��Prosięta,�tel.�600‑180‑773.

��Sprzedam�jałówki�wysokocielne�
Simental,�tel.�503‑562‑330.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�736‑985‑177.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
Dąbkowice�Dolne,�tel.�783‑066‑397.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�782‑583‑272.

��Prosięta�10szt,�waga�ok.�30kg,�
150zł/szt,�tel.�723‑958‑499.

��Gęsi�z�wolnego�wychowu,�
5‑miesięczne,�tel.�605‑695‑882.

��Sprzedaż�kur�rocznych,�tel.�
518‑407‑446.

��Sprzedam�2�byczki,�tel.�792‑858‑895.

��Jałówka�wysokocielna�biało‑
czerwona,�obora�pod�oceną,�tel.�
609‑423‑118.

��Sprzedam�3�jałówki�cielne�i�krowę�
pierwiostkę,�likwidacja�stada,�tel.�
513‑423‑387.

��Jałówka�cielna,�tel.�795‑629‑994.

��Pięć�małych�byczków,�jedna�
jałoszka,�tel.�725‑440‑981.

��Jałoszka,�tel.�604‑245‑140.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
531‑264‑414.

��Jałówka�cielna,�cielaki�roczne,�
półroczne�jałoszki,�byczki,�tel.�
663‑972‑056.

��Sprzedam�byczki,�tel.�511‑611‑296.

��Sprzedam�krowy�mleczne�+�
jałówki�wysokocielne�20�sztuk,�tel.�
795‑088‑317.

��Cielak,�byczek,�tel.�663‑491‑197.

��Sprzedam�byczka�czarno‑białego,�
tel.�505‑319‑895.

��Sprzedam�cielaka�byczka�mięsnego,�
tel.�603‑753‑990.

maszyny
��Kupię�kombajn�(Bolko,�Anna,�

Karlik),�sadzarkę,�troll,�rozrzutnik,�
kopaczkę,�prasę�kostkującą,�inne,�tel.�
511‑713‑596.

��Łuparka�do�drewna,�tel.�
513‑666‑808.

��Sprzedam�basen�1000l,�300l,�
opryskiwacz�350l,�tel.�695‑130‑433.

��Sprzedam�schładzalnik�do�mleka�
1100�l,�tel.�608‑712‑627.

��Pług�zagonowy�i�obrotowy�na�
resorze�Kverneland,�rozsiewacz�
nawozu�Amazone,�przyczepa�18t�
3‑stronny�wywrot,�tel.�663‑931‑810.

��Talerzówka�duża,�rozrzutnik�
Fortschritt,�tel.�665‑103‑042.

��Siewnik�Hassia�2,5m,�pług�
3‑skibowy�Huard,�rozsiewacz�800kg�
Rotina,�agregat�uprawowo‑siewny�
3,6m,�tel.�886‑135‑119.

��Sprzedam�gałęziarkę�stacjonarną�
5,5KW,�warmianka�2�przerobiona�do�
mięty,�tel.�532‑874‑075.

��Sprzedam�rozrzutnik�2‑osiowy�na�
resorach,�stan�bdb,�tel.�502‑140‑481.

��Pług�obrotowy�4‑skibowy,�tel.�
733‑413‑513.

��Pług�obrotowy�Krone�3+1,�tel.�
669‑084‑727.

��Przyczepa�samozbierająca�Krone�
(noże,�rotor);�przyczepa�Autosan�D‑43,�
tel.�600‑523‑438.

��Siewnik,�talerzówka,�tel.�
509‑853‑384.

��Dłużyca�do�siana,�rozrzutnik�
2‑osiowy,�talerzówka,�tel.�791‑785‑230.

��Siewnik�Poznaniak�2,7�m,�tel.�
693‑088‑990.

��Bizon�Z‑56,�cyklop,�Ursus�
U‑902,�prasa�Z‑224,�beczka�2000l,�
rozrzutnik�obornika,�przyczepa�8t,�tel.�
512‑179‑465.

��Sprzedam�maszyny�rolnicze,�tel.�
889‑910‑334.

��Prasa�Claas�Roland�46,�pług�
4‑skibowy�obrotowy�Kverneland�
na�resorze,�agregat�uprawowy�3,2,�
rozrzutnik�obornika�6‑tonowy,�cyklop,�
owijarka,�tel.�667‑069‑481.

��Pług�2‑skibowy,�dojarka,�tel.�
665‑778‑444.

��Brony�3,�beczka�1.200�litrów�
aluminiowa,�tel.�604‑245‑140.

��Rozsiewacz�Rauch,�tel.�
692‑387‑028.

��Zgrabiarka�karuzelowa�4,20m�
szerokości,�tel.�600‑822‑089.

��Kupię�rozrzutnik,�przyczepę,�może�
być�do�remontu,�C‑360,�C‑328,�C‑330,�
tel.�506‑355‑899.

��Pług�2‑skibowy�grudziądzki,�
kultywator�13,�śrutownik�walcowy,�
Mauzer�1.000�litrów,�tel.�605‑762‑800.

��Sprzedam�tanio�pług�3‑skibowy�
Unia�Tur�na�wysokiej�słupicy,�ciągnik�z�
turem�3‑sekcyjnym,�ciągnik�C‑360,�tel.�
609‑562‑159.

��Sprzedam�2�duże�przekładnie�
kątowe�do�redlera�lub�wyciągu�
obornika,�tel.�510‑236‑954.

inne
��Sprzedam�oponę�10‑28,�tel.�

780‑113‑319.

 �Obornik bydlęcy z dowozem, tel. 
726‑121‑861.

��Obornik�kurzy,�tel.�692‑882‑448.

��Basen�do�mleka�1.400l�AlfaLaval,�
tel.�600‑822‑089.

rolnicze ‑ usługi
��Białkowanie�obór,�tel.��

518‑168‑598.

��Zrobię�bramy�do�stodoły,�
garażu,�obory�oraz�ogrodzenia,�tel.�
505‑928‑735.

��Piaskowanie�maszyn�rolniczych,�
ogrodzeń,�przyczep,�felg,�tel.�
724‑144‑176.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609‑135‑411.

zwierzęta

kupno
��Pies�duży�wilczur�potrzebny,�sms,�

tel.�606‑735‑889.

sprzedaż
��Szczeniaki�owczarka�niemieckiego,�

11�tygodni,�zaszczepione,�
odrobaczone,�tel.�663‑428‑181.

��Szczenięta�owczaka�niemieckigo,�
tel.�514‑414‑294.

��Pekińczyki,�tel.�604‑436‑938.

��Owczarek�niemiecki�krótkowłosy,�
Kiernozia,�tel.�517‑567‑535.

��Owczarek�niemiecki�roczny�i�
szczenięta,�tel.�518‑767‑883.

��Sprzedam�szczeniaka�owczarka�
niemieckiego�‑�suczka,�tel.�
608‑431‑759.

��Hodowla�owczarka�niemieckiego,�
szczenięta,�tel.�660‑854‑640.

��Szczeniaki�owczarka�niemieckiego,�
tel.�691‑355‑728.

��Sprzedam�gołębie�pawliki,�tel.�
661‑907‑680.

��Oddam�mieszańce�owczarki�
podhalańskie,�tel.�661‑907‑680.
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apteki
 �Dyżury nocne w Głownie: 
czwartek, 2 grudnia:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
piątek, 3 grudnia:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
sobota, 4 grudnia: 
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
niedziela, 5 grudnia: 
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
poniedziałek, 6 grudnia:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
wtorek, 7 grudnia:  
Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
środa, 8 grudnia:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
 �Dyżury w Strykowie:  
niedziela, w godz. 9–14.00: pl. Łukasiń-
skiego 15, tel. 42 719-80-85
 �Pozostałe apteki w Strykowie:
ul. Kolejowa 11, tel. 42 719-83-20
ul. Targowa 16, tel. 42 719-86-89
ul. Kolejowa 33, tel. 42 719-81-48
 �Bratoszewice, tel. 42 719-65-25
 �Popów Głowieński 35,  
tel. 42 719-57-57

dyżury przychodni
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92
 �Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 �Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 �Punkt Informacyjno-Konsultacyjny ds. 
Przeciwdziałania Przemocy  
i dla Osób w Kryzysie – Stryków,  
ul. Tadeusza Kościuszki 31;  
czynny: pon. i śr. w godz. 16-18

ważne telefony
 �Wojewódzki Telefon Wsparcia  
dla Seniorów 42 20 819 99 w ramach 
pomocy osobom starszym w okresie 
pandemii Covid-19
 �Policja 997 alarmowy,  
w Głownie 47 842 54 11;  
w Strykowie: 42-719-80-07; 
w Zgierzu: 47 842-52-00
 �Straż pożarna: telefon alarmowy: 998,  
w Głownie 42-719-10-08,  

w Strykowie 42-719-82-95
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne 
w Głownie 42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10,  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 �Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 � Informacja PKS 42-631-97-06
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Nieodpłatna pomoc prawna  
– 785-050-293;  
punkt w Głownie 665-530-294;  
punkt w Zgierzu 665-530-518.
 �Nieodpłatna pomoc prawna  
w Strykowie: tel. 65-529-866;  
Punkt Informacyjno-Konsultacyjnym  
ds. Przeciwdziałania Przemocy i dla 
Osób w Kryzysie ul. Tadeusza Kościuszki 
31, czynny: pon., śr. w godz. 16.00-18.00.
 �Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
887 658 459.

msze św. w niedziele
 �Parafia św. Jakuba w Głownie: 7.00, 
9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 �Parafia św. Maksymiliana w Głow-
nie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie: 
7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 �Parafia w Dmosinie:  
7:30, 10, 12, 18:00
 �Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

muzea i wystawy
 �Muzeum Żołnierza Polskiego  
– ekspozycja umundurowania  
i ekwipunku żołnierzy z I i II wojny  
światowej; Dmosin 2a, tel. 504-327-183.
 �Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank&DM – wystawy indywidualne  
i zbiorowe; Głowno, ul. Młynarska 5/13,  
I piętro budynku Banku Spółdzielczego.
 �„Milczenie” – wystawa foto-grafik  
Marcina Jędrzaka, zorganizowana  
w ramach 8. Festiwalu Grafiki  
Artystycznej GRAFIKALIA 2021  
czynna od 22 listopada do 31 grudnia, 
MOK w Głownie, wstęp wolny.

koncerty
 �Sobota, 4 grudnia:
godz. 10.00 – II Przegląd Kolęd  

i Pastorałek „Hej kolęda, kolęda...”  
– Dom Kultury w Niesułkowie.

inne
 �Niedziela, 5 grudnia: 
godz. 18.00 – cykl prelekcji o literaturze: 
„Nieznane oblicza znanych pisarzy” – 
spotkanie poświęcone życiu i twórczości 
Władysława Stanisława Reymonta; sala 
konferencyjna Ośrodka Upowszechnia-
nia Kultury w Bronisławowie. 
 �Poniedziałek, 6 grudnia:
godz. 16.30 – spotkanie mikołajkowe 
w OUKiB w Bronisławowie, 
zapisy telefoniczne: (42) 719-15-11  
do piątku, 3 grudnia do godz. 12.00.
 �Środa, 8 grudnia:
godz. 9.00-16.00 – bezpłatne badania 
mammograficzne. Panie w wieku od 50 
do 69 lat w ramach programu NFZ. Re-
jestracja tel. 58 325 76 02. Stryków przy 
Urzędzie Miejskim, ul. Kościuszki 27.
 �Czwartek, 9 grudnia:
godz. 13.30 – „Anioły Bożego 
Narodzenia z masy porcelanowej” 
– świąteczne warsztaty plastyczne dla 
dorosłych; Dom Kultury w Niesułkowie; 
obowiązują zapisy: tel. 505-964-846.

NOTOWANIA Z TARGOWISKA
– ceny z dnia 30.11.2021 r.

OFERTY PRACY
z dnia 1.12.2021 r.

POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU:
 � Pomocniczy robotnik w przemyśle przetwórczym
 � Pozostali robotnicy wykonujący prace proste 

w przemyśle
 � Asystentka stomatologiczna
 � Robotnik gospodarczy
 � Pomoc kuchenna
 � Sprzedawca
 � Śruciarz/monter
 � Pracownik produkcji
 � Handlowiec
 � Technik prac biurowych 
 � Ekspedient pocztowy 
 � Operator maszyn
 � Pomocniczy robotnik
 � Kierownik pociągu roboczego
 � Pomocniczy robotnik budowlany
 � Sprzedawca w stacji paliw
 � Technik prac biurowych
 � Pracownik ochrony
 � Konfekcjonowanie wskazanych produktów  

oraz pomocnicze prace produkcyjne
 � Operator maszyn introligatorskich
 � Szwaczka maszynowa
 � Operator maszyn przędzalniczych
 � Kierowca-ładowacz
 � Ładowacz
 � Kasjer-sprzedawca
 � Technik prac biurowych

POWIATOWY URZĄD PRACY W ZGIERZU:
 � Pomoc kucharza
 � Kucharz
 � Magazynier
 � Sortowanie przesyłek
 � Kierowca samochodu osobowego
 � Robotnik magazynowy/czynności magazynowe
 � Robotnik magazynowy
 � Konserwator obiektu
 � Robotnik magazynowy
 � Koordynator zakładów
 � Pracownik biurowy
 � Pracownik produkcyjny
 � Kierowca autobusu w środowiskowym domu 

samopomocy
 � Magazynier
 � Specjalista ds. Logistyki 
 � Pakowacz ręczny
 � Stażysta ds. Administracji 
 � Stażysta ds. Obsługi klienta 
 � Opiekun w żłobku
 � Sprzątacz pojazdów – obsługa klienta
 � Młodszy operator linii pakujących
 � Kasjer-sprzedawca
 � Rekruter
 � Pracownik pakowania leków
 � Młodszy monter
 � Magazynier
 � Portier
 � Palacz kotłów wodne,paliwa stałe
 � Pracownik pomocniczy

POWIATOWY URZĄD PRACY W KUTNIE:
 � Księgowy/wa
 � Magazynier
 � Pracownik produkcji
 � Nauczyciel przedszkola
 � Asystent nauczyciela przedszkola
 � Magazynier z obsługą wózka widłowego
 � Pracownik biurowy
 � Pracownik działu badawczo- rozwojowego,
 � Operator maszyn do produkcji folii i recyklingu
 � Pracownik prac prostych
 � Robotnik magazynowy
 � Asystent projektanta
 � Przedstawiciel handlowy

ROLNIK SPRZEDAJE 
– ceny z dnia 30.11.2021 r.

Żywiec wieprzowy:
 � Domaniewice: 3,80 zł/kg+VAT
 � Różyce: 3,80 zł/kg+VAT
 � Kiernozia: 3,80 zł/kg + VAT
 � Karnków: 4,20 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
 � Domaniewice: jałówki 11,00 zł/kg+VAT,  

krowy 6,00 zł/kg+VAT, byki 11,00 zł/kg+VAT
 � Różyce: jałówki 11,00 zł/kg+VAT,  

krowy 6,00 zł/kg+VAT, byki 11,00 zł/kg+VAT
 � Skowroda Płd.: jałówki 11,00 zł/kg+VAT,  

krowy 7,50 zł/kg+VAT, byki 12,00 zł/kg+VAT

ŁOWICZ I OKOLICE

ważne telefony
 � Infolinia ws. szczepień przeciw 
COVID-19 – ogólnopolska 989;  
dla mieszkańców woj. łódzkiego  
42 664-10-53, kom. 539-672294
 � Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  
czynna całą dobę – 800 190 590
 �Teleplatforma Pierwszego Kontaktu 
800 137 200 (nr bezpłatny) czynny  
poza godzinami pracy poradni Podstawo-
wej Opieki Zdrowotnej.
 � Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
 �Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 �Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach  
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343
 �Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
42 2055515
 �Informacja PKS 609-846-204
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy; 
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 �Policja 997 alarmowy; 
KPP w Łowiczu 47 843-25-00; 
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pogotowie energ. 991, 46-830-15-00
 �PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 �Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33, 609-135-423
 �Zgłoszenia awarii ŁSM: 46 837-65-10

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  
ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-
56-12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– 
czynna: w dni robocze 18.00-8.00, sobo-
ty, niedziele i święta przez 24 godziny.

apteki
 �Łowicz:
ul. Stanisławskiego 27, tel. 46 8302202,  
ul. Zduńska 45/47, 885-707-041,  
ul. Bolimowska 21, 46-837-82-67,  
ul. Tuszewska 45, 46-837-77-23,  
ul. Stanisławskiego 2, 736-697-594,  
ul. Starzyńskiego 10/12, 736-697-595,  
ul. Bratkowice 2b, 46-837-09-20,  
ul. Tkaczew 9, 46-837-69-40,  
ul. Kurkowa 3a, 46830-21-57,  
ul. Warszawska 4, 46-830-30-20, 
pl. Nowy Rynek 11, 46-815-32-25,  
ul. Ułańska 12, 46-837-51-39,  
ul. Gen. Sikorskiego 1a, 46-837-42-64,  
ul. Zduńska 38, 46-837-13-16,  
ul. 3 Maja 6, 46-837-31-11,  
ul. 3 Maja 13, 46-880-80-10,  
ul. Bonifraterska 2, 46-837-45-55.
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76

 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  
tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  
tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66
 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-
87-86 ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedz. i święta
 �Kościół pw. św. Ducha:  
7.00, 8.30, 10.00, 12.00, 18.00
 �Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 �Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00, 
20.00 (wakacje)
 �Kościół ojców pijarów:  8.00, 9.30, 
11.00, 12.30, 16.00. 
 �Kościół sióstr bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 �Kaplica seminaryjna: 10.00

basen w Łowiczu
 �Pływalnia kryta OSiR, ul. Kaliska 5, tel. 

46 837 32 94, czynna: poniedziałek- piątek: 
8.00-22.00, sobota-niedziela: 10.00-20.00.

muzea i wystawy
 �Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7, 
czynne od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; w poniedziałki nieczynne.  
Bilety: normalny 15 zł, ulgowy 10 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 
40 zł, na wystawy czasowe 5 zł; wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe - wtorek.  
Wystawy stałe:  
• Sztuka Baroku;  
• Historia miasta i regionu;  
• Etnografia Księstwa Łowickiego;  
• Izba Pamięci Łowickich Żydów.  
Wystawy czasowe:
• „Pierwszy mecz” – historia biało-
-czerwonych 1921-2021 – wystawa 
w 100. rocznicę rozegrania pierwszego 
meczu przez reprezentację Polski w piłce 
nożnej. Wystawa ukazuje dzieje naszej 
kadry, prezentuje liczne przedmioty 
związane z piłką nożną. 
 �Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
do 31 marca 2022 roku czynny tylko  
z zewnątrz (obowiązuje bilet spacerowy  
5 zł). Wstęp bezpłatny: piątek.
 �Skansen w Maurzycach – do 31 marca 
2022 roku nieczynny
 �Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. kom. 691 979 262;
 �Muzeum Guzików w Łowiczu  
– ekspozycja ozdobnych i zwyczajnych 
guzików z całego świata; czynna pon.–pt. 
w godz. 10–19, sob. 9–15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
 �Ruiny zamku prymasowskiego 
w Łowiczu – zwiedzanie: rezerwacje te-
lefoniczne: 605 767 555; wstęp 15–25 zł:
 �Muzeum Ludowe Rodziny  
Brzozowskich w Sromowie – czynne 
od 1 marca do 30 listopada, dni 

powszednie w godz. 9.00-17.00: niedz. 
i święta 12.00-17.00; Sromów 11, tel. 46 
838 44 72.
 �Pałac w Nieborowie – czynny codzien-
nie w godzinach od 10.00 do 15.30; 
bilety: 20 zł normalny, 15 zł ulgowy, 1 
zł dzieci i młodzież (ucząca się, 7–26 
lat); poniedziałek dzień bezpłatny (za 
wyjątkiem dni świątecznych i długich 
weekendów).
 �Ogrody w Nieborowie i Arkadii  
– czynne codziennie w godz. 10.00–
16.00. Bilety: 16 zł normalny, 10 zł 
ulgowy, 1 zł dzieci i młodzież ucząca się.
 �Pałac w Sannikach – czynny od ponie-
działku do piątku w godz. 8.00–15.00; 
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 6 zł.
 �Park w Sannikach – czynny codziennie 
w godz. 8.00–17.00; wstęp wolny.  
• „Malowanie bez farb” – plenerowa 
wystawa fotografii autorstwa Jerzego 
Wernika, czynna do 31 grudnia.
 �Pałac i stadnina koni w Walewicach 
– w kompleksie warte obejrzenia są 
m.in. Apartament Napoleoński, kaplica 
pałacowa i zabytkowe wnętrza, a także 
poznać historię hodowli koni rasy półkrwi 
angloarabskiej – zwiedzanie wyłącznie 
po wcześniejszej rezerwacji  
tel. 693 422 684.
 �Park w Walewicach – czynny codzien-
nie, wstęp wolny.
 �„Błogosławiony Prymas Polski Kar-
dynał Stefan Wyszyński” – plenerowa 
wystawa Łódzkiego Domu Kultury przy 
budynku Starostwa Powiatowego w Ło-
wiczu, ul. Stanisławskiego 30. Wystawę 
można oglądać do 7 grudnia.

koncerty
 �Sobota, 4 grudnia:
godz. 17.00 – koncert świąteczny  
„Sokolniccy – filmowo, operowo  
i świątecznie”: Agnieszka i Wojciech 
Sokolniccy – śpiew, prof. Andrzej Tatarski 
– akompaniament. Europejskie Centrum 
Artystyczne im. Fryderyka Chopina  
w Sannikach; bilety na koncert:
https://biletyecasanniki.hostingasp.pl/
 �Piątek, 17 grudnia: 
godz. 18.00 – „Epitafium dla Łowicza” 
– koncert będzie wspomnieniem nieży-
jących muzyków, którzy na przestrzeni 
lat tworzyli łowicką scenę rockową i nie 
tylko; sala kina Fenix w Łowiczu.

kino Fenix 
Łowicz, ul. Podrzeczna 20

 �Czwartek, 2 grudnia:
godz. 16.30 – Rodzina Adamsów 2– 
animacja / familijny prod. Kanada / USA 
/ Wielka Brytania, reżyseria: Greg Tiernan 
/ Conrad Vernon, czas: 1 godz. 33 min.
godz. 17.00 / sala II – Wszystko zostaje 
w rodzinie – dramat prod. Włochy,
reż. Daniele Luchetti, czas: 1 godz. 40 
min.
godz. 18.45 – Dziewczyny z Dubaju® 
– dramat / erotyczny / sensacyjny prod. 
Polska, reż. Maria Sadowska,  
czas: 2 godz. 26 min. 
godz. 19.00 / sala II – Bo we mnie jest 
sex– biograficzny / dramat prod. Polska,
reżyseria: Anders Thomas Jensen,  
czas: 1 godz. 45 min.

 �Piątek, 3 grudnia:
godz. 16.45 – Pszczółka Maja.  
Mały wielki skarb – animacja prod. 
Australia / Niemcy, reż. Noel Cleary, czas: 
1 godz. 28 min.
godz. 17.00 / sala II – Aline.Głos miło-
ści – biograficzny / dramat prod. Francja 
/ Kanada, reż. Valérie Lemercier, czas: 2 
godz. 03 min.
godz. 18.45 – Dziewczyny z Dubaju®
godz. 19.15 / sala II  – Kurier francuski 
z Liberty – dramat / komedia / romans 
prod. Niemcy / USA, reż. Wes Anderson, 
czas: 1 godz. 48 min.
 �Sobota, 4 grudnia:
godz. 17.00 / sala II – Aline.Głos 
miłości 
godz. 17.15 – Pszczółka Maja. Mały 
wielki skarb 
godz. 19.00 – Dziewczyny z Dubaju®
godz. 19.15 / sala II – Kurier francuski 
z Liberty 
 �Niedziela, 5 grudnia:
godz. 17.00 / sala II – Aline.Głos 
miłości 
godz. 17.00 – Pszczółka Maja.  
Mały wielki skarb 
godz. 18.45 – Dziewczyny z Dubaju®
godz. 19.15 / sala II – Kurier francuski 
z Liberty 
 �Poniedziałek – czwartek, 6-9 grudnia:
godz. 16.45 – Pszczółka Maja.  
Mały wielki skarb 
godz. 17.00 / sala II – Aline.Głos 
miłości 
godz. 18.45 – Dziewczyny z Dubaju®
godz. 19.15 / sala II  – Kurier francuski 
z Liberty

Mikołajki w kinie Fenix: 
Łowicz, ul. Podrzeczna 20

 �Sobota, 4 grudnia:
godz. 12:30 – Gwiazdka Klary Muu 
– animacja, prod. Norwegia, reż. Will 
Ashurst, czas: 68 min.
godz. 14:00 – Mikołaj w każdym z nas 
2 – familijny, prod. Norwegia, reż. Andrea 
Eckerbom, czas: 71 min.
godz. 15:30 – Jak ocalić smoka – 
familijny / fantasy prod. Norwegia/
Holandia/Czechy reż. Katarina Launing, 
czas: 82 min.
 �Niedziela, 5 grudnia:
godz. 12:30 – Jak ocalić smoka 
godz. 14:00 – Gwiazdka Klary Muu
godz. 15:30 – Mikołaj w każdym z 
nas 2 
Do każdego biletu (cena 12 zł) dołączo-
na zostanie słodka niespodzianka

inne
 �Sobota, 4 grudnia:
godz. 10.00-16.00 – Wokalne Konfronta-
cje – II Regionalny Festiwal Piosenki 
Polskiej Zduny ’2021 – przesłuchania 
konkursowe, sala widowiskowa Domu 
Kultury w Zdunach.
godz. 12.00-18.00 – Świąteczny 
Ryneczek – stoiska ze świątecznymi 
prezentami, rękodziełem i zdrową żywno-
ścią; Restauracja Powroty.
godz. 17.00 –„Niebo złote Ci otwo-
rzę…” – wieczór słowno-muzyczny 
dedykowany Krzysztofowi Kamilowi 

Baczyńskimu; interpretację wierszy  
i piosenek do utworów poety zaprezen-
tują aktorzy Teatru Jaracza z Łodzi przy 
akompaniamencie kwartetu smyczkowe-
go Filharmonii Łódzkiej; Pijarskie Szkoły 
Królowej Pokoju w Łowiczu, ul. Pijarska 2. 
Bezpłatne bilety do odebrania  
w Powiatowej Bibliotece Publicznej  
w Łowiczu.
godz. 18.15 – „Barwy światła – barwy 
ciszy Katedry Notre Dame w Paryżu” 
– wernisaż wystawy fotograficznej Emilii 
Wandy Małkowskiej; Europejskie Cen-
trum Artystyczne im. Fryderyka Chopina 
w Sannikach.
 �Niedziela, 5 grudnia:
godz. 10.00, 11.30 i 13.00 – Rodzinne 
Warsztaty Bożonarodzeniowe – pod-
czas warsztatów uczestnicy przygotują 
ozdoby choinkowe inspirowane łowicką 
sztuką ludową (zajęcia w małych gru-
pach); Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 
5/7; obowiązują zapisy, tel. 46 837 39 28 
wew. 36. Wstęp 15 zł/os.
godz. 10.00-19.00 – Bolimowski 
Jarmark Bożonarodzeniowy –stoiska 
ze świątecznymi prezentami, rękodziełem 
i smakołykami; sala i plac przed budyn-
kiem GOK Bolimów.
godz. 15.00 –  „Pierwszy mecz” – hi-
storia biało-czerwonych 1921-2021 
– wernisaż wystawy w 100. rocznicę 
rozegrania pierwszego meczu przez 
reprezentację Polski w piłce nożnej. 
Wejściówki na wydarzenie do odbioru w 
łowickim Muzeum.
godz. 15.00 – Wokalne Konfrontacje 
– II Regionalny Festiwal Piosenki 
Polskiej Zduny ’2021 – rozstrzygnię-
cie konkursu i koncert galowy, sala 
widowiskowa Domu Kultury w Zdunach, 
wstęp wolny. 
godz. 17.00 – Łowickie Róże – uroczy-
ste wręczenie nagród, które przyznaje 
powiat łowicki; Muzeum w Łowiczu.
 �Poniedziałek, 6 grudnia:
godz. 15.30 – oficjalne zapalenie  
choinki na placu przy Urzędzie Gminy  
w Nieborowie oraz wspólne 
kolędowanie z Zespołem 
Śpiewaczym Bednary; dla 
najmłodszych mieszkańców gminy 
Nieborów słodkie upominki od Mikołaja.
godz. 17.00 – Spotkania autorskie  
z Robertem Małeckim; Piwnica Mu-
zeum w Łowiczu (wejście od ul. 3 Maja). 
Wstęp wolny.
godz. 17.00-19.00 – Spotkanie  
z Mikołajem w GOK Domaniewice – 
animacje, konkursy. Obowiązują zapisy: 
46 838-35-13 lub 505-324-168
 �Czwartek, 9 grudnia:
godz. 11.00 – Projekt edukacyjny  
X Muza. Edycja XIV. Literatura i 
ekran – „Piknik pod wiszącą skałą”– 
spotkanie prowadzi filmoznawca 
Grzegorz Pieńkowski; Kino Fenix  
w Łowiczu, ul. Podrzeczna 20.
 �Niedziela, 12 grudnia:
godz. 10.00-14.00 – Kiermasz 
Świąteczny w Zespole Szkół i Placówek 
Oświatowych Województwa Łódzkiego  
w Łowiczu, ul. Ułańska 2.
godz. 12.12 – otwarcie Muzeum Guzi-
ków pod nowym adresem,  
Stary Rynek nr 10. Wstęp wolny.

GŁOWNO, STRYKÓW I OKOLICE

apteki
 �Kutno, ul. Mickiewicza 5, tel. 24 2547939 
– apteka całodobowa
 �Plecka Dąbrowa 15, tel. 24 277 93 08
 �Oporów 24 383 15 19
 �Żychlin:  ul. Konwaliowa, tel. 24 3512100
ul. Łąkowa 3a, tel. 24 2851994
ul. Narutowicza 71/1, tel. 4 2851046
ul. Narutowicza 72, tel. 24 2854352
ul. Narutowicza 20, tel. 24 7224130

ważne telefony
 �Policja: w Żychlinie 47 842-25-14, 
w Pacynie 47 70-53-271, 
w Sannikach 47 7053-275
 �Straż pożarna: 998 alarmowy,  
OSP w Żychlinie 24 285-12-10,  
OSP w Pacynie 604-349-406,  
OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 �Nieodpłatna pomoc prawna  
– umawianie wizyt 537 449 098
 �Punkt Nieodpłatnej Pomocy  
Prawnej i Nieodpłatnego Poradnic-
twa Obywatelskiego w Gostyninie 

– 539 522 155
 �Nieodpłatne konsultacje i porady: 
Urząd Gminy Pacyna, ul. Wyzwolenia 7, 
tel. 537 620 032. Dodatkowe informacje 
pod numerem telefonu: 24 2858045
 �Zakład Energetyki Cieplnej w Kutnie 
24 285-11-52
 �Zgłaszanie awarii wodociągowych  
w Żychlinie: 24 285 13 59
 �Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Sanepid w Kutnie 24 355 71 00

dyżury
 �Ośrodek w Oporowie 24 383 15 00
 �Ośrodki zdrowia w Żychlinie:  
NZOZ Almamed 24 285-10-86,  
24 285-10-90; NZOZ Promed  
24 285-48-44, 24 285-29-20;  
LuxMedica 24 231 91 00
 �Ośrodek Zdrowia w Dobrzelinie 
(NZOZ Promed) 24 285-10-08
 �Rodzinny Klub Abstynenta „Przystań 
Życia” w Żychlinie – 695-054-433

 �Grupa AA „Nowa Droga” w Żychlinie 
– 695-054-433

msze św. w niedz. i święta
 �Żychlin: 7.00, 9.00, 10.30, 11.15, 12, 18.
 �Śleszyn 9.00, 11.00
 �Luszyn 9.00, 11.30
 �Plecka Dąbrowa 9.00, 11.30
 �Suserz 8.00, 10.00, 12.00
 �Trębki: 8.00, 9.30, 11.30
 �Bedlno: 9.00, 11.30
 �Pacyna: 8.30, 10.00, 12.00
 �Oporów: 8.30, 10.00, 11.30

urzędy i instytucje
 �Urząd Gminy w Żychlinie 24 351-20-33; 
24 351-20-32; USC 24 351 20 18
 �Żychliński Dom Kultury  
24 351-20-57
 �Zakład Gospodarki Mieszkaniowej 
w Żychlinie: 24 351 20 92
 �Samorządowy Zakład Budżetowy  
w Żychlinie: 24 351 20 90, SUW 24 285 
13 59, Oczyszczalnia 24 285 12 35

 �Urząd Gminy Bedlno 24 282-14-20,  
24 282-17-70, 24 282-17-71;  
Urząd Stanu Cywilnego 24 282 17 86
 �Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie  
24 282 10 36, 24 282-17-87
 �Gminny Ośrodek Pomocy  
Społecznej w Bedlnie:  
kierownik 24 282-17-64, 24 282-17-84,  
świadczenia rodzinne 24 282-17-65, 
pracownicy socjalni 24 282-17-85
 �Spółka Wodna w Bedlnie  
24 282-17-63
 �Urząd Gminy Pacyna 24 285-80-54,  
24 285 80 64; USC 512 174 193.
 �Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Pacynie 24 285 80 60
 �Urząd Gminy Oporów 24 383-11-50
 �GOPS w Oporowie 24 383-11-53
 �SKR Oporów – 24 383 14 95
 �Starostwo w Kutnie 24-355-47-80
 �PCPR w Kutnie 537 449 098
 �PUP w Kutnie 24 355 70 50

muzea i wystawy
 �Zamek w Oporowie  
czynny od pon. do pt. w godz. 10.00-

16.00; Bilety: 11 zł, ulgowy 7 zł,  
w poniedziałki wstęp bezpłatny
 �Park przy zamku w Oporowie  
czynny codziennie w godzinach 
8.00–17.00; wstęp bezpłatny.

inne
 �Sobota, 11 grudnia:
godz. 11.00 – dzieci, godz. 13.00 – 
młodzież – warsztaty makramy,  
w programie: nauka podstawowego 
splotu, aniołek, laleczka, makatka, 
świecznik. ŻDK, zapisy tel. 24 351-20-57.
godz. 12.00 – gminny konkurs  
kolęd i pastorałek  
pt. „Kolędujemy wszyscy wraz”  
(zgłoszenia przyjmowane są  
do 7 grudnia); GOK w Bedlnie.
 �Wtorek, 14 grudnia:
godz. 17.00 – „Zwyczaje 
bożenarodzeniowe”– prelekcja  
Aldony Plucińskiej, oraz kiermasz 
ozdób bożonarodzeniowych;  
sala Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Pacynie; wstęp wolny  
dla mieszkańców gminy Pacyna.

ŻYCHLIN I OKOLICE

w Łowiczu w Głownie
brokuły szt. 5,00 3,50-,400
buraki czerwone kg 2,50 2,00-3,00
cebula kg 3,00 3,00
czosnek szt. 2,50-3,00 1,50-2,50
jabłka kg 1,00-2,50 3,00-3,50
jaja fermowe 15 szt. 10,00 9,00-11,00
jaja wiejskie 15 szt. 12,00 11,00-13,00
kalafior szt. 5,00-9,00 3,50-4,50
kapusta biała szt. 3,00-5,00 3,50-4,50
kapusta kiszona kg 5,00 -
kapusta pekińska kg 6,00 5,00
koperek pęczek 3,00 2,00
miód 0,9 litra 35,00 32
marchew kg 3,00 2,5-3,00
natka pietruszki pęczek 2,50 2,00
ogórki kiszone kg 8,00 -
ogórek zielony kg 10,00 9,50
papryka czerwona kg 8,00 9,50
papryka zielona kg 8,00 9,50
papryka żółta kg 8,00 9,50
pieczarki kg 10,00-12,00 -
pietruszka kg 6,00 4,50-5,00
pomidor malinowy kg 10,00 9,00
pomidor szklarniowy kg 10,00 7,90-8,50
por szt. 3,00 3,00
rzodkiewka pęczek 2,00 3,00
sałata szt. 3,00 3,00-3,50
seler szt. 5,00-6,00 2,50-3,00
szczypiorek pęczek - 2,00
włoszczyzna pęczek 5,00 4
ziemniaki kg 2,00 2,00
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Łowicz | Rocznica wybuchu Powstania Listopadowego

Uroczystości pod pomnikiem Zawiszy
27 listopada w parku  
w Al. Sienkiewicza 
w Łowiczu odbyły się 
uroczystości patriotyczne 
związane z rocznicą 
wybuchu Powstania 
Listopadowego oraz 
rocznicą śmierci Artura 
Zawiszy Czarnego.

Pod pomnikiem Artura Zawi-
szy Czarnego honorową wartę 
pełnili członkowie Stowarzysze-
nia Historycznego im. 10 Puł-
ku Piechoty w  Łowiczu. Przy-
pomniane zostały wydarzenia 
z  okresu powstania, jakie miały 
miejsce w  Łowiczu oraz postać 
urodzonego w  Sobocie Artura 
Zawiszy Czarnego.

Podczas uroczystości za-
brzmiała muzyka Fryderyka 
Chopina, a krótkie prelekcje wy-
głosili Katarzyna Sierska-Pię-
ta oraz Zdzisław Kryściak. Pro-
gram artystyczny przedstawili 
uczniowie Szkoły Podstawowej 
nr 7 im Jana Pawła II w Łowiczu. 

Był on poświęcony Arturowi Za-
wiszy, ale w szczególny sposób 
dedykowany również ś.p. Pio-
trowi Wysockiemu, przedwcze-
śnie zmarłemu, zaledwie kilka 
miesięcy temu, nauczycielowi 
historii z tej placówki. W kręgu 
jego zainteresowań pozostawa-
ło powstanie listopadowe i  nie-
jednokrotnie przyprowadzał on 
uczniów pod ten właśnie pomnik 
w  Al. Sienkiewicza. Uroczysto-
ści zorganizowane przez Urząd 

Miejski w Łowiczu, łowicki od-
dział PTTK oraz Szkołę Podsta-
wową nr 7 zakończyły się złoże-
niem kwiatów pod pomnikiem 
i zapaleniem zniczy.

Na koniec Katarzyna Kośmi-
der i  Krzysztof Gajda, właści-
ciele zamku w Sobocie i parku, 
który niedawno miał nadane imię 
Artura Zawiszy Czarnego, za-
prosili uczestników uroczystości 
na gorącą herbatę i  ciasto droż-
dżowe.  mwk

Pod pomnikiem Artura Zawiszy Czarnego wystąpili uczniowie Szkoły 
Podstawowej nr 7 w Łowiczu.
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Łowicz | Zaproszenie do muzeum

Kto dostanie Łowicką Różę
W najbliższą niedzielę, 5 grudnia o godz. 17 w łowickim 
muzeum odbędzie się uroczyste wręczenie nagród, 
które przyznaje powiat łowicki - będą to Łowickie Róże. 
Otrzymają ja cztery osoby bardzo dobrze znane w Łowiczu. 
Łączy ich jedno - kochają muzykę i folklor i są z tym 
związani na polu zawodowym lub  prywatnym.

W latach ubiegłym wręczenie 
nagród odbywało się na  impre-
zach masowych, które organizo-
wane były w skansenie w Mau-
rzycach - na Biesiadzie Łowickiej 
lub Dożynkach Powiatowych. Ka-
lendarz imprez powiat chce zmie-
nić, ale to nie uniemożliwiłoby 
wręczenia nagród w  skansenie 
w  uroczysty sposób tak bardzo, 
jak zrobiła to epidemia. Imprezy 
masowe nie są u nas organizowa-
ne od blisko 2 lat.

Dlatego powiat nie chciał dłu-
żej czekać z wręczeniem nagród, 
o przyznaniu których zapadła już 

decyzja w 2020 roku - a te są trzy. 
Jeden wniosek o  przyznanie na-
grody został też złożony w  tym 
roku i został on pozytywnie roz-
parzony. Dlatego nagrody będą 
cztery, a otrzymają je w dziedzi-
nie upowszechniania kultury - Ha-
lina Kostecka - związana z  Ze-
społem Pieśni i  Tańca „Kalina” 
z Domaniewic oraz Włodzimierz 
Gala - który należał do  Zespołu 
Śpiewaczego Ksinzoki, a jeszcze 
bardziej znany jest z dokumento-
wania w  postaci zdjęć i  filmów 
chyba wszystkiego, co ma zwią-
zek z  folklorem. W  dziedzinie 

twórczości artystycznej Łowicką 
Różę otrzyma Weronika Mońka-
-Chwała - skrzypaczka występują-
ca nie tylko w kapeli swojego bra-
ta Szymona Mońki. W dziedzinie 
ochrony dóbr kultury (za 2021 
rok) nagrodę otrzyma Zofia Gala, 
żona pana Włodzimierza, która 
dzieli jego pasję miłości do folk-
loru - zatem podczas uroczystości 
w muzeum każde z małżonków 
otrzyma swoją statuetkę.  

Jak się dowiedzieliśmy, dwie 
instytucje wnioskowały o  przy-
znanie Łowickiej Róży w  2020 
i  2012 roku - Centrum Kultury, 
Turystyki i  Promocji Ziemi Ło-
wickiej oraz Towarzystwo Dom 
Ludowy.

Co ciekawe już drugi rok z rzę-
du do starostwa nie wpłynął ani je-
den wniosek o przyznanie Nagro-
dy im. Władysława Grabskiego. 

Na uroczystym wręczeniu na-
gród wystąpi Zespół Pieśni i Tań-
ca Blichowiacy oraz Malwina 
Ciesielska. mwk

Łowicz | To będzie koncert pełen wspomnień

W hołdzie nieżyjącym muzykom 
Niezwykły i pełen 
wspomnień koncert 
odbędzie się w piątek 
17 grudnia o godzinie 
18.00 w sali kina Fenix 
w Łowiczu. „Epitafium dla 
Łowicza” będzie hołdem 
dla nieżyjących muzyków.

Inicjatorem koncertu jest Jacek 
Machnikowski, gitarzysta zespo-
łu Koniunktura. Jego organizację 
planował już w  ubiegłym roku, 
jednak plany te pokrzyżowała 
pandemia.

W związku z ograniczeniami, 
jakie obecnie panują, na widow-
ni będzie mogło zasiąść 100 osób. 
Zainteresowanie koncertem było 
na tyle duże, że nie ma już wol-
nych miejsc.

Wraz z muzykami Koniunktu-
ry wystąpią wokaliści: Angelika 
Kubica, Agata Adamas i Norbert 
Sztuk. Na scenie wystąpią także 
zaprzyjaźnieni z  zespołem The 
King’s Friends i Hi Hat z Głow-

na. Zaprezentowany zostanie tak-
że nowy projekt łowickich muzy-
ków, w ramach którego wykonują 
oni repertuar Pink Floyd.

Koncert będzie wspomnie-
niem nieżyjących muzyków, któ-
rzy na  przestrzeni lat tworzy-
li łowicką scenę rockową i  nie 
tylko. Będą to postaci związa-
ne m.in. z  zespołami Lord Cox 
i  Koniunktura: Zbigniew „Ge-
bels” Kapuściński (wokalista), 
Wiktor Przybyłowicz (klawisze), 
Adam „Egi” Klimkiewicz (bas), 
Wiesław Uczciwek (wokal) 
czy zmarły w  tym roku Marek 
Kwiatkowski, poprzedni basista 
Koniunktury.

Organizatorzy są w  trakcie 
zbierania zdjęć muzyków z  ro-
dzinnych archiwów, które chcie-
liby wyświetlić na  ekranie kina 
podczas koncertu. Pragną także 
przypomnieć ich sylwetki i mu-
zyczne dokonania. Ponieważ kon-
cert jest organizowany własnym 
sumptem muzyków, mają oni go-
rący apel o  wsparcie finansowe 
na pokrycie najważniejszych wy-
datków związanych z  przedsię-
wzięciem. Będzie to można zro-
bić wrzucając pieniądze do puszki 
wystawionej w dniu koncertu. aa

Ostatni koncert jaki Adam 
Klimkiewicz zagrał wspólnie 
z zespołem Koniunktura 
w Art Piwnicy był dedykowany 
wolontariuszom Szlachetnej 
Paczki, dla których „Egi” był pełen 
podziwu. 
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RZUT OKIEM | DYNASONIC NA 18. TT

W piwnicy Łowickiego Ośrodka Kultury 27 listopada, prawie po 
ciemku, zagrał zespół Dynasonic w składzie: Mateusz Rychlicki 
– perkusja, elektronika, Adam Sołtysik – bass, Mateusz Rosiński – 
elektronika. Przed koncertem w pokazany został kilkunastominutowy 
film dokumentalny pt. „Bootek”, o sytuacji muzyków w czasie pandemii, 
właśnie na przykładzie Dynasonic, zaproszonego do Łowicza w ramach 
18. edycji Tipes Topes. mwk
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REKLAMA

Wicie 
Najlepsi dadzą 
koncert

Do 1 grudnia Stowarzysze-
nie „Dla naszej wsi” z  Wicia 
w  gminie Kocierzew Pd. cze-
kało na  zgłoszenia uczestników 
w  konkursie kolęd. Wystarczy-
ło nagrać swoje wykonanie kolę-
dy i przesłać je na adres mailowy: 
stowarzyszeniednw@wp.pl. 

Konkurs został podzielony 
na cztery kategorie: pierwsza (5-
10 lat), druga (11-15 lat), trze-
cia (16-18 lat) i  czwarta (osoby 
dorosłe). Koncert laureatów zo-
stał zaplanowany na niedzielę 19 
grudnia o godzinie 14:00 w OSP 
Wicie. Wtedy też Stowarzyszenie 
zorganizuje Wigilię dla mieszkań-
ców gminy Kocierzew Płd. Jeśli 
sytuacja pandemiczna pokrzyżu-
je te plany, koncert w wykonaniu 
laureatów odbędzie się w formie 
online.  aa
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Łowicz | Koncert w kościele Świętego Ducha

Jedynemu Bogu przez Maryję
W kościele Świętego Ducha w Łowiczu w niedzielę 28 listopada odbył się  
koncert ku czci kardynała Stefana Wyszyńskiego i biskupa Józefa Zawitkowskiego. 
Wydarzenie zatytułowane było „Jednemu Bogu przez Maryję”.

W koncercie wystąpił kwartet 
smyczkowy w  składzie: Wero-
nika Monika-Chwała – skrzypce 
Dorota Błaszczyńska-Mogilska 
– skrzypce, Oliwia Skrzypczyk 
– altówka, Marzena Masłowska 
– wiolonczela. Kwartetowi towa-

rzyszył Jerzy Filipowicz – pianino. 
Jako soliści wystąpili znani w Ło-
wiczu artyści: Małgorzata Kusto-
sik – mezzosopran oraz Marcin 
Drzażdżyński – tenor.

Koncert prowadził Jacek Ry-
bus, który w przerwie między po-

szczególnym utworami przedsta-
wiał wydarzenia z  życia Stefana 
Wyszyńskiego. 

Muzycy rozpoczęli koncert po-
lonezem Michała Kleofasa Ogiń-
skiego „Pożegnanie ojczyzny”, 
w dalszej części koncertu wyko-

nali muzykę klasyczną, a  także 
utwory które powstały w  Łowi-
czu, między innymi do  słów bi-
skupa Józefa Zawitkowskiego, 
Joanny Bolimowskiej oraz kom-
pozycji Jerzego Filipowicza.

Inicjatorem koncertu był Jacek 
Kaźmierski, organizatorami Fun-
dacja Klub Rozwoju Kompetencji 
w Łowiczu oraz samorząd woje-
wództwa łódzkiego. mwk

Zaśpiewali soliści Małgorzata Kustosik – mezzosopran oraz Marcin 
Drzażdżyński – tenor. 
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Kwartet smyczkowy. Pierwsza lewej Weronika Mońka-Chwała – 
kierownik artystyczny koncertu. 
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Sanniki | Koncert

„Sokolniccy Duett” 
zaprasza w sobotę

Europejskie Centrum 
Artystyczne im. Frydery-
ka Chopina w Sannikach 
zaprasza do  sannickiego 
pałacu na magiczny kon-
cert świąteczny już w naj-
bliższą sobotę 4 grudnia 
o  godzinie 17.00. Bilety 
są cały czas w sprzedaży. 

Zostanie zaprezentowa-
ny repertuar świąteczny, 
operowy i filmowy w du-

ecie Agnieszka i Wojciech 
Sokolniccy. Przy fortepia-
nie natomiast zasiądzie 
prof. Andrzej Tatarski.

Po koncercie, o  godzi-
nie 18.15, dostępna bę-
dzie wystawa fotograficzna 
Emilii Wandy Małkow-
skiej pod tytułem „Barwy 
światła – barwy ciszy kate-
dry Notre Dame w w Pary-
żu” az

dokończenie ze str. 18

Przypomnijmy, że dwa tygodnie wcze-
śniej – 11 listopada – przy baszcie gen. 
Klickiego w Łowiczu odsłonięto rzeźbę 
w  postaci sztalugi, poświęconą Zdzi-
sławowi Pągowskiemu. To była inicja-
tywa Zarządu Osiedla Stare Miasto.

A w  redakcji Nowego Łowiczani-
na do  dziś podziwiać można, wyko-
nany ręcznie, na  kartonie, w  trzech 
ujęciach, projekt pomnika wdzięcz-

ności, jaki władze Łowicza wystawi-
ły Armii Czerwonej po wypędzeniu 
Niemców w 1945 r. Takie akty lojal-
ności trzeba było wówczas stawiać, 
książki można pisać na  temat tego, 
ile było w nich autentycznej wdzięcz-
ności za  wybawienie od jeszcze gor-
szego zła, a  ile serwilizmu, by się ja-
koś odnaleźć w nowej, narzuconej, bo 
przecież nie wybranej rzeczywistości 
– ale projekt jest piękny, dowodzi wiel-
kich zdolności Pągowskiego.   tm, wal

REKLAMA

Łowicz | Pamięć po latach

Zdzisław Pągowski – Zasłużony  
dla Miasta Łowicza (1909-1976)

Łowicz | Zmiana w PCPR

Marcin Pluta robi teraz 
karierę w Żyrardowie
1 grudnia stanowisko 
dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie 
w Łowiczu objęła 
Magdalena Balcerak 
z Brzezin. Wygrała ona 
konkurs, które ogłosił 
w listopadzie powiat 
łowicki, była jedyną 
kandydatką.

– Magdalena Balcerak spełni-
ła wszystkie wymagania formal-
ne określone w  ogłoszeniu oraz 
wykazała się wiedzą merytorycz-
ną na bardzo wysokim poziomie. 
Posiada wymagane wykształce-
nie, kwalifikacje w zakresie po-
mocy społecznej oraz niezbędne 
doświadczenie zawodowe – czy-
tamy w  informacji o  wyniku 
konkursu podpisanej przez wice-
starostę Piotra Malczyka.

Podczas konkursu wykazała się 
znajomością zadań realizowanych 
przez PCPR w Łowiczu i przed-
stawiła koncepcję funkcjonowania 
jednostki. W  rozmowie z  nami 
Piotr Malczyk dodał, że nowo po-
wołana dyrektor ma 20-letnie do-
świadczenie zawodowe.   

Stanowisko objęła po Marcinie 
Plucie – który we wrześniu zo-
stał prezesem Centrum Zdrowia 
Mazowsza Zachodniego – pod 
tą nazwą kryje się szpital w Ży-
rardowie, prowadzony przez po-
wiat. Pluta formalnie był dyrekto-
rem PCPR w Łowiczu jeszcze do 
30 listopada br., ale przebywał na 
urlopie bezpłatnym.

Kariera Marcina Pluty robi 
wrażenie. 46-letni polityk, samo-
rządowiec i menadżer jest chyba 
najbardziej wszechstronną osobą, 
o  jakiej mieliśmy okazję pisać 
na naszych łamach. Z  Brzezin 
do Łowicza trafił krótko po wy-
borach samorządowych w  2018 
roku, gdy starostą łowickim zo-

stał Marcin Kosiorek. Dokładnie 
3 lata temu, w grudniu 2018 roku 
Pluta został (bez konkursu) jed-
nym z najważniejszych urzędni-
ków starostwa – sekretarzem po-
wiatu. 

Jego zawodowy życiorys już 
wtedy był bogaty: w 2006 roku 
był asystentem wojewody łódz-
kiego odpowiedzialnym za kon-
takty z samorządami i organiza-
cjami pozarządowymi, w  latach 
2006-2010 był wicestarostą po-
wiatu brzezińskiego, przez ko-
lejne dwie kadencje – 2010-2018 
– burmistrzem Brzezin (w 2018 
roku ponownie  startował w wy-
borach samorządowych na to sta-
nowisko, ale bez powodzenia). 
Z  tej racji też został wicepre-
zesem Związku Miast Polskich 
(2015-2019).

Wiosną 2019 roku po odejściu 
z pracy dyrektora szpitala, Jacka 
Kaniewskiego (który został dy-
rektorem szpitala wojewódzkie-
go w Skierniewicach), został p.o. 
dyrektora ZOZ w  Łowiczu do 
czasu wyłonienia w drodze kon-
kursu obecnej dyrektor Urszuli 
Kapusty-Tymoshchuk.

Pod koniec sierpnia 2020 wy-
grał konkurs na dyrektora PCPR 
w  Łowiczu, Jesienią ubiegłego 
roku został też członkiem Euro-
pejskiego Komitetu Ekonomicz-
no-Społecznego (EKES) – or-
ganu doradczego dla Komisji 
Europejskiej i Parlamentu Euro-
pejskiego. Kadencja członka tego 
gremium trwa 5 lat.

Okresy pełnienia poszczegól-
nych funkcji zazębiają się, stąd 
trudno je precyzyjnie oddzielić. 
Jako sekretarz powiatu został bo-
wiem pełniącym obowiązki dy-
rektora szpitala w Łowiczu, rów-
nież jako sekretarz został p.o. 
dyrektora PCPR w  Łowiczu, 
a jako dyrektor PCPR – prezesem 
szpitala w Żyrardowie. mwk
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Piłka nożna | Wyniki 20. kolejki III ligi

Kapitalny mecz 
z udziałem lidera
Nie po raz pierwszy w tym sezonie ogromnym 
wręcz wyrachowaniem wykazał się lider 
z Legionowa. Piłkarze trenera Michała Pirosa  
po kapitalnym widowisku pokonali Jagiellonię II. 
Na drugie miejsce w tabeli wspiął się Świt  
po ograniu GKS Wikielec. W ten weekend  
odbyło się też tylko sześć z dziewięciu 
zaplanowanych meczów.

Najciekawsze spotkanie tej se-
rii gier pomiędzy Polonią War-
szawa a  Unią Skierniewice było 
już wcześniej przełożone na nowy 
rok. Jak pisaliśmy w  innym tek-
ście – pogoda uniemożliwiła roze-
granie starcia Sokoła z Pelikanem. 
Przez opady śniegu w innym ter-
minie odbędzie się również rywa-
lizacja Znicza Biała Piska z Pilicą 
Białobrzegi i wszystko wskazuje 
na to, że będzie to dopiero w przy-
szłym roku.

Zimę na najwyższym stopniu 
podium spędzi Legionovia. Roz-
grywane – jak to zwykle bywa 
w  Białymstoku zimową aurą – 
pod balonem spotkanie dostarczy-
ło mnóstwo emocji. Padło w nim 
aż siedem bramek, a rozstrzygnię-
cie zapadło dopiero w  doliczo-
nym czasie gry. Zaczęło się świet-
nie dla gospodarzy, gdy Radosław 
Zyśk skutecznie wykończył spryt-
nie rozegrany rzut rożny. Kilka-
dziesiąt sekund później wyrów-

nał Dawid Papazjan popisując się 
skuteczną główką z  14 metrów. 
Jeszcze przed przerwą gospodarze 
ponownie objęli prowadzenie, gdy 
karnego wykorzystał Hubert Kar-
piński. Dopiero po zmianie stron 
gościom udało się wyrównać, 
a po godzinie rywalizacji po raz 
pierwszy tego dnia wyjść na pro-
wadzenie. Byli na nim tylko przez 
cztery minuty. Samobójcze trafie-
nie zaliczył Adam Waszkiewicz, 
ale gdyby nie jego interwencja to 
napastnik gospodarzy najpraw-
dopodobniej z  bliska wpakował-
by piłkę do siatki. Ostatnie słowo 
należało jednak do Legionovii. 
Faworyzowani goście wywieź-
li z Białegostoku trzy punkty za 
sprawą skutecznej główki Patryka 
Koziary w doliczonym czasie gry.

Na drugie miejsce wskoczył 
Świt, który zgodnie z  oczeki-
waniami ograł GKS Wikielec. 
Niespodzianki nie było również 
w Błoniu, gdzie gospodarze spo-

kojnie odprawili zamykającą tabe-
lę Wissę. Błonianka nie przegrała 
od ośmiu kolejek, a siedem z tych 
meczów wygrała. Imponująco ten 
rok zakończyła Broń Radom, któ-
ra rozbiła przed własną publiczno-
ścią KS Kutno 4:1 (2:0). Oczko na 
koniec roku zdobył również be-
niaminek z Giżycka. Mamry wy-
wiozły punkt z  trudnego terenu 
w Tomaszowie Mazowieckim.

Docenić należy również sobot-
ni występ Mateusza Jastrzemb-
skiego – 17-latka z  rezerw 
Łódzkiego Klubu Sportowego. 
Łodzianie długo toczyli wyrów-
nany bój w  stolicy z  Ursusem. 
Jednak na niecałe dziesięć minut 
przed końcem na murawie zamel-
dował się Jastrzembski. 17-latko-
wi to wystarczyło, aby skończyć 
mecz z  hat-trickiem i  zapewnić 
swojej drużynie komplet punk-
tów. Mateusz Lis

20. kolejka III ligi – grupa I:
 �RKP Broń 1926 Radom – KS 

Sand-Bus Kutno 4:1 (2:0); br.: To-
masz Bartosiak (18), Piotr Goljasz 
(39), Kamil Kumoch (62) i Jan Gło-
wacki (68) – Marcin Kacela (90+2).

 �MKS Świt Nowy Dwór Mazo-
wiecki – GKS LZS Wikielec 3:1 
(1:0); br.: Arkadiusz Gajewski (9), 
Łukasz Sosnowski (64 karny) i Ja-
cek Tkaczyk (90+4) – Sebastian 
Szypulski (62 karny).

 �KS Błonianka Błonie – MLKS 

Wissa Szczuczyn 3:0 (0:0); br.: 
Marcin Szymczak (48), Szymon 
Śmieciński (80) i Yudai Miyamoto 
(87).

 �KS Ursus Warszawa – ŁKS II 
Łódź SA 0:3 (0:0); br.: Mateusz 
Jastrzembski 3 (83, 86 i 90+2 kar-
ny).

 �KS Lechia Tomaszów Mazo-
wiecki SA – GKS Mamry Giżyc-
ko 0:0

 �SSA Jagiellonia II Białystok – 
KS Legionovia Legionowo 3:4 
(2:1); br.: Hubert Karpiński 2 (13 
i 26 karny) i Adam Waszkiewicz 
(66 samobójcza) – Dawid Papa-
zjan (14 głową), Piotr Sonnenberg 
(48) i Patryk Koziara 2 (62 karny 
i 90+2 głową).

 �TS Konsport Sokół Aleksan-
drów Łódzki – KS Pelikan Ło-
wicz przełożony na 5 marca 2022 
roku (s).

 �Polonia Warszawa SA – Unia 
Skierniewice Non-Profit sp. zoo 
przełożony na 5 marca 2022 roku 
(s) na godz. 17.00.

 �MLKS Znicz Biała Piska – MKS 
Pilica Białobrzegi odwołany.

Pauza: Legia II Warszawa SA. 

1. KS Legionovia Legionowo (1) 19 41 39-23

2. MKS Świt Nowy Dwór Maz. (4) 19 37 34-19

3. Polonia Warszawa SA (2) 18 35 34-17

4. Unia Sk-ce Non-Profit sp. zoo (3) 18 35 33-21

5. KS Lechia Tomaszów Maz. SA (5) 19 33 38-22

6. Legia II Warszawa SA (6) 18 30 39-23

7. KS Błonianka Błonie (9) 19 29 34-37

8. KS Sand-Bus Kutno (7) 19 28 25-26

9. RKP Broń 1926 Radom (10) 19 28 24-29

10. KS Ursus Warszawa (8) 19 28 30-37

11. MKS Pilica Białobrzegi (11) 18 24 31-38

12. ŁKS II Łódź SA (13) 19 23 34-34

13. SSA Jagiellonia II Białystok (12) 18 21 34-33

14. GKS LZS Wikielec (14) 19 19 21-30

15. MLKS Znicz Biała Piska (15) 18 18 22-34

16. KS Pelikan Łowicz (16) 18 17 22-27

17. TS Konsport Sokół Aleksandrów Ł. (17) 18 14 19-26

18. GKS Mamry Giżycko (19) 18 14 16-34

19. MLKS Wissa Szczuczyn (18) 19 13 14-33

Piłka nożna | Mecz Sokół – Pelikan

Pogoda zaskoczyła ligowców
Rozegranie awansem 20. kolej-

ki III ligi miało pozwolić na unik-
nięcie pogodowych zawirowań 
w  marcu. Rozgrywki mogłyby 
być wtedy wznowione o  tydzień 
później. W praktyce wyszło jed-
nak na odwrót. W ostatni week-
end w  różnych miejscach kraju 
spadł śnieg i przez to część me-
czów nie mogła odbyć się zgodnie 
z planem. Wśród nich było starcie 
Sokoła z Pelikanem.

Potwierdziły się tym samym 
prognozy pogody. Jak przyznał 
później Sokół w  mediach spo-
łecznościowych – „Zima nikogo 
nie zaskoczyła. Spodziewaliśmy 
się, że takie boisko zastaniemy. 
Nic tylko lepić bałwana”. W ko-
mentarzach pojawiły się zarzuty, 
że skoro władze klubu zakłada-
ły, że boisko tak będzie wyglądać 
w sobotni poranek, to mogły się 
odpowiednio zabezpieczyć.

Warto pamiętać, że odgarnię-
cie śniegu to jedno. Druga spra-
wa to stan murawy. O tej porze 
roku, granie nawet na lekko za-
śnieżonej i  zmrożonej mura-
wie, która nie jest podgrzewana 
(ewentualnie sztuczna) mija się 
z  celem. Z  meczem piłkarskim 
miałoby to niewiele wspólnego, 
a i ryzyko kontuzji piłkarzy zna-
cząco wzrasta.

Sami łowiczanie do Aleksan-
drowa Łódzkiego też nie dotarli. 
W sobotę wyruszyli w podróż, ale 
gdy byli w Głownie to dowiedzieli 
się o tym, że mecz w pierwotnym 
terminie się nie odbędzie. Na razie 
nie ma jeszcze pewności, kiedy 
Sokół podejmie Pelikana. Wstęp-
nie pojawił się pomysł, aby spo-
tkanie rozegrać w minioną środę. 
W  poniedziałek zapadła jednak 

decyzja, że oba zespoły zmierzą 
się dopiero w nowym roku.

Mecz ma być rozegrany 
w pierwszy weekend marca, naj-
prawdopodobniej będzie to so-
bota. Wydaje się, że to decyzja, 
która dla obu klubów jest... ko-
rzystna. Zarówno Sokół, jak i Pe-
likan notują fatalny koniec rundy 
jesiennej. Chociaż z drugiej strony 
ciężko też mówić tu o nieudanej 
końcówce, bo oba kluby w kryzy-
sie są już od dawna.

Pelikan rok kończy serią dzie-
więciu meczów bez zwycięstwa. 
Doliczyć do tego należy rów-
nież przegraną w Pucharze Polski 
z Orłem Nieborów. Po raz ostat-
ni w lidze Pelikan wygrał pod ko-
niec września w  marcu z  ŁKS 
II Łódź. Z  tych dziewięciu spo-
tkań łowiczanie aż sześć przegra-
li. Ostatnia forma aleksandrowian 
wcale nie jest wyższa. Sokół na 
ostatnie zwycięstwo aż tak długo 
nie czeka, bo 13 listopada wygrał 
w Giżycku z Mamrami 2:1. Była 
to jednak dopiero druga wygrana 
klubu w tym sezonie.

Wydaje się, że najlepszą infor-
macją dla obu drużyna jest dłu-
ga zimowa przerwa, która po-
zwoli mocno popracować nad 
grą, a  nawet przebudować ka-
drę. W Aleksandrowie Łódzkim 
muszą też poszukać trenera. Pod 
koniec października obowiązki 
pierwszego szkoleniowca prze-
stał pełnić Damian Gamus. Za-
stąpił go dyrektor sportowy, któ-
ry drużynę miał poprowadzić do 
końca rundy. Wydaje się, że na 
wiosnę powinniśmy, więc zoba-
czyć dwa zupełnie inne zespoły 
niż teraz w listopadzie.

Mateusz Lis

REKLAMA



27www.lowiczanin.info     nr 48       2 grudnia 2021

Futsal | Da Grasso II ligi ŁoLiF

Mikoba United rzutem na taśmę
Po raz pierwszy w tym 
sezonie na parkiet łowickiej 
hali sportowej OSiR 
nr 1 wybiegli gracze 
występujący w Da Grasso 
II lidze. Bardzo dobrze 
w pierwszym meczu spisali 
się gracze Błękitnych II 
Dmosin, którzy wygrali 
z Witaminerem Głowno 
3:0. Zespół z Dmosina 
został tym samym 
pierwszym liderem. 

W pozostałych meczach rów-
nież było ciekawie. Dwa gole Ra-
dosława Grefkowicza i jeden To-
masza Wudkiewicza zapewniły 
trzy punkty drużynie Vinci Ło-
wicz, która poradziła sobie z Nie-
obliczalnymi Głowno, zwycięża-
jąc 3:2 (2:2).

Dużo emocji, szczególnie 
w  końcówce spotkania towarzy-
szyło podczas starcia KS Stefan 
Łowicz z Cartelem Parma. Lepsi 
okazali się ostatecznie zawodnicy 
Cartelu, którzy wygrali 3:2 (2:2) 
po trafieniach Piotra Lisickiego, 
Huberta Kanii i  Kacpra Ledzio-
na. Zespół z  Łowicza powalczył 
w  tym meczu, lecz na nic zdały 
się gole Jacka Antosa i Dominika 
Walczaka.

Wyrównany pojedynek sto-
czyły zespoły Marbudu Chą-
śno z Eko-Plastem Łowicz. Mar-
bud wygrał ostatecznie 2:1 (1:1), 

a gole zapisali na swoim koncie 
Rafał Kołaczyński i Szymon Ko-
walczyk. Ten drugi strzelił zwy-
cięskiego gola na kilkanaście se-
kund przed końcową syreną. Dla 
zespołu z  Łowicza jedynego 
gola strzelił Adrian Musialik, na 
co dzień występujący w Borucie 
Zgierz.

Trzy gole padły natomiast 
w  meczu Promil Let’s Dance 
Dzierzgów z  TKS Łowicz. Ze-
spół z Dzierzgowa po trafieniach 
Pawła Osóbki i Dawida Matyja-
sa cieszył się z wygranej w tym 
meczu 2:1, a  na uwagę zasłu-
guje autor gola dla przegranych. 
Mowa tutaj bowiem o 16-letnim 
Filipie Deka, który na co dzień gra 
w MUKS Pelikan-2005 Łowicz.

W ostatnim meczu pierw-
szej serii spotkań Subekt Niebo-
rów po bardzo emocjonującym 
meczu uległ ostatecznie Miko-
bie United Klewków 3:4 (3:1). 
Co ciekawe Subiekt prowadził 
do przerwy po golach Dominika 
Czeczki 2 i  Jarosława Rosiewi-
cza 3:1, lecz po przerwie zespół 
z  Klewkowa grał ambitnie zdo-
łał na dwie minuty przed końcem 
strzelić drugiego gola, a w ostat-
nich sekundach trafiając jeszcze 
dwukrotnie. Autorami goli dla 
zespołu z  Klewkowa byli Seba-
stian Gładki 2, Krzysztof Gro-
mek i  Tomasz Rybus. Czwarty 
gol dla Mikroby United, dający 
wygraną padł na trzy sekundy 
przed końcem meczu.  banega

1. kolejka XXIX edycji Da Grasso 
II ligi ŁoLiF:

 �Vinci Łowicz – Nieobliczalni 
Głowno 3:2 (2:2); br.: Radosław 
Grefkowicz 2 (9 i 12) i Tomasz 
Wudkiewicz (15) – Adam Gibała 
(7) i Dominik Wiśniewski (10).

 �LZS Błękitni II Dmosin – Wi-
taminer Głowno 3:0 (2:0); br.: 
Mariusz Supera (4), Radosław  
Filipiński (10) i Piotr Mielczarek 
(16).

 �KS Stefan Łowicz – Cartel Par-
ma 2:3 (0:2); br.: Jacek Antos (13) 
i Dominik Walczak (24) – Piotr Li-
sicki (4), Hubert Kania (6) i Kacper 
Ledzion (20).

 �Marbud Chąśno – Eko-Plast 
Łowicz 2:1 (1:1); br.: Rafał Koła-
czyński (6) i Szymon Kowalczyk 
(24) – Adrian Musialik (10).

 �Promil Let’s Dance Dzierzgów 
– TKS Łowicz 2:1 (2:1); br.: Pa-
weł Osóbka (7) i Dawid Matyjas 
(10) – Filip Deka (10).

 �Subiekt Nieborów – Mikoba 
United Klewków 3:4 (3:1); br.: 
Dominik Czeczko 2 (2 i 2) i Jaro-
sław Kosiewicz (11) – Sebastian 
Gładki 2 (11 i 24), Krzysztof Gro-
mek (23) i Tomasz Rybus (24)

1. LZS Błękitni II Dmosin (1) 1 3  3-0

2. Mikoba United Klewków (6) 1 3  4-3

3. Cartel Parma (a) 1 3 3-2

Vinci Łowicz (5) 1 3 3-2

5. Marbud Chąśno (4) 1 3 2-1

Promil Let’s Dance Dzierzgów (10) 1 3 2-1

7. Subiekt Nieborów (7) 1 0 3-4

8. KS Stefan Łowicz (11) 1 0 2-3

Nieobliczalni Głowno (a) 1  0 2-3

10. Eko-Plast Łowicz (a) 1 0 1-2

TKS Łowicz (-) 1 0  1-2

12. Witaminer Głowno (-) 1 0 0-3

Futsal | Kia Open I ligi ŁoLiF

Ogrodowa SMS pierwszym liderem
W niedzielę 28 listopada zain-

augurowano rozgrywki Kia Open 
I ligi. Na najwyższym szczeblu ło-
wickiej halówki zameldowało się 
dziesięć zespołów, a  pierwszym 
liderem została Ogrodowa SMS 
Dąbkowice, która nie dała szans 
FC Łaguszew, wygrywając 8:2 
(5:1).

Zespół z Dąbkowic po raz ko-
lejny posiadał w swoich szeregach 
znanych z  występów w  Ekstra-
klasie futsalu zawodników i dwa 
gole Mateusza Sekuły nic nie dały 
drużynie z  Łaguszewie. W  po-
zostałych meczach było zdecy-
dowanie więcej emocji. Dobrze 
w  nowy sezon weszła Fantazja 

Głowno, która do przerwy zaapli-
kowała Blokersom Łowicz już 
cztery gole, a dwa z nich strzelił 
Karol Kruk, który trafił do Fanta-
zji z Bo-Dachu Grudze, który nie 
zgłosił się do rozgrywek. Blokersi 
po przerwie zmniejszyli rozmiary 
porażki, strzelając dwa gole. 

Wygrane zanotowały również 
zespoły Pędzących Imadeł, Dru-
żyny KIA Renix i Chińskiej Ło-
wicz. Faworycie mieli swoje pro-
blemy, ale ostatecznie potrafili 
wygrać swoje spotkania. 

Pędzące Imadła rozpoczę-
ły starcie z  Błękitnymi Dmosin 
od straty gola, ale później naj-
pierw Roman Perizhok, a następ-

nie pięknym strzałem z dystansu 
Piotr Gawlik zapewnili zwycię-
stwo Imadłom. Siedem goli padło 
w meczu Drużyny KIA z Szope-
nem Sanniki. 

Beniaminek KIA Open I  ligi 
postawił się łowickiej drużynie 
i  przegrał jedynie 3:4, napędza-
jąc w kilku akacjach dużego stra-
cha faworyzowanemu rywalowi. 
Wygraną łowickiej drużynie za-
pewnili Bartłomiej Tkacz, Daniel 
Wasiak, Michał Redzisz i Michał 
Świdrowski. 

Grająca bez zmian Chińska 
Łowicz poradziła sobie ostatecz-
nie z  Victorią Bielawy. Bohate-
rem meczu został Rafał Niewia-

domski, który ustrzelił hattricka, 
a  oprócz niego dwa gole strze-
lił Arkadiusz Błaszczyk. Victoria 
grała ambitnie, lecz nie wystarczy-
ło to do zdobycia choćby punktu. 
Trafieniami dla zespołu z Bielaw 
popisali się Łukasz Kasiński, Da-
mian Kostrzewa, Michał Bry-
szewski i doświadczony Przemy-
sław Grzegory.  banega

1. kolejka XXIX edycja Kia Open 
I ligi ŁoLiF:

 �Blokersi Intermarche Łowicz – 
Fantazja Głowno 2:4 (0:4); br.: 
Krystian Białas (12) i Jakub Jędra-
chowicz (18) – Patryk Tuliński (1), 
Eryk Ignatowski (6) i Karol Kruk 2 
(8 i 9).

 �Novum Pędzące Imadła Ło-
wicz – LZS Błękitni Dmosin 2:1 
(2:1); br.: Roman Perizhok (9) 
i Piotr Gawlik (10) – Mateusz War-
dziński (6).

 �Drużyna KIA Renix Łowicz – 
KS Szopen Sanniki 4:3 (2:1); 
br.: Bartłomiej Tkacz (4), Daniel 
Wasiak (10), Michał Redzisz (17) 
i Michał Świdrowski (17) – Michał 
Wiśniewski 2 (10 i 20) i Łukasz 
Szczygielski (16).

 �Chińska Łowicz – LKS Victoria 
Bielawy 5:4 (3:2); br.: Rafał Nie-

wiadowski 3 (2, 9 i 14) i Arkadiusz 
Błaszczyk 2 (6 i 20) – Łukasz Ka-
siński (3), Damian Kostrzewa (9), 
Michał Bryszewski (14) i Przemy-
sław Grzegory (20).

 �Ogrodowa Fruktus SMS Dąb-
kowice – FC Łaguszew 8:2 
(5:1); br.: Michał Marciniak 2 (1 
i 8), 2 (5 i 13), Igor Sobalczyk 2 (9 
i 10) i Norbert Dregier (12 i 19) – 
Mateusz Sekuła 2 (4 i 17).

1. Ogrodowa Fruktus SMS Dąbkowice (1) 1  3  8-2

2. Fantazja Głowno (8) 1 3  4-2

3. Chińska Łowicz (3) 1 3  5-4

4. Drużyna Kia Renix Łowicz (4) 1  3  4-3

5. Novum Pędzące Imadła Łowicz (2) 1 3  2-1

6. LKS Victoria Bielawy (7) 1 0  4-5

7. KS Szopen Sanniki (6) 1 0  3-4

8. LZS Błękitni Dmosin (10) 1 0  1-2

9. Blokersi Intermarche Łowicz (5) 1 0  2-4

10. FC Łaguszew (9) 1 0  2-8

Piłka nożna | Mecz towarzyski

Śnieżny mecz Pelikana-2009
Zespół trenera Mateusza Miaz-

ka z MUKS Pelikan Łowicz 2009 
rozegrał ciekawy sparing prze-
ciwko Zjednoczonym Stryków. 
Łowiczanie wygrali ten meczu 8:2 
(2:1), a spotkanie toczyło się w zi-
mowej scenerii. 

Spotkanie łowickiej drużyny ze 
Zjednoczonymi Stryków odby-
wało się w zimowych warunkach. 
Stadion Miejski im. 10 Pułku Pie-
choty w Łowiczu przykryte było 
śniegiem, a w grze obu zespołów 
towarzyszyło sporo przypadkowo-
ści. Zdecydowanie lepiej w  tych 
trudnych warunkach atmosfe-
rycznych poradzili sobie „biało-
-zieloni”, którzy od pierwszej do 
ostatniej minuty dominowali na 
boisku. Co prawda do przerwy ło-

wiczanie prowadzili jedynie 2:1, 
a z goli cieszył się dwukrotnie Ga-
briel Majcher.

Po przerwie Pelikan radził so-
bie na boisku bardzo dobrze, 
a kolejne gole zapisali na swoim 
koncie Franciszek Uczciwek, Mi-
łosz Skonieczny, Michał Kuciński 
i  Adam Dylik, który popisał się 
w tym meczu hat-trickiem, skom-
pletowanym w... 10 minut.

– Ciężkie warunki do gry 
w  piłkę, więc nie będę oceniał 
aspektów piłkarskich. Mecz ro-
zegraliśmy w  dwóch formułach. 
Pierwsza połowa w  dziewięciu, 
potem graliśmy na pełnowymiaro-
we boisko, w jedenastu. Brawa dla 
chłopaków za ambitne podejście 
do spotkania. Pierwszy raz mie-

liśmy okazję rozegrać spotkanie 
na całym boisku. Będziemy w tej 
formie grać częściej w  przerwie 
między rozgrywkami, żeby za 

pół roku w lidze było nam łatwiej 
– mówi Mateusz Miazek, trener 
MUKS Pelikan-2009 Łowicz. 

Sparing:
 �MUKS Pelikan-2009 Łowicz – 

MKS Zjednoczeni Stryków 8:2 
(2:1); br.: Gabriel Majcher 2 (9 
i 19), Franciszek Uczciwek (65), Mi-
łosz Skonieczny (69), Adam Dylik 3 
(69, 72 i 78) i (80) i Michał Kuciński 
(80) – 2 (33 i 66)
Pelikan-2009: Mateusz Rak 
– Jakub Dudziński, Franciszek 
Uczciwek, Kacper Trębski, Ga-
briel Majcher – Michał Kuciński, 
Miłosz Skonieczny, Antoni Bąba 
– Mateusz Staszewski. Na zmiany 
wchodzili: Mateusz Janicki – Dawid 
Gosławski i Adam Dylik. banega

Na boisku przykrytym śniegiem 
nie brakowało walki. 
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Piłka nożna | 5. runda Pucharu Polski

Zryw odpadł po walce
Gracze IV-ligowego Zry-

wu Wygoda nie sprawili niespo-
dzianki i ulegli w meczu 5. run-
dy okręgowego Pucharu Polski 
przedstawicielowi III ligi – Unii 
Skierniewice, przegrywając 1:5 
(1:0).

Spotkanie zostało rozegrane na 
Stadionie Miejskim im. 10 Pułku 
Piechoty w  Łowiczu i  doskona-
le zaczęło się dla zespołu trenera 
koordynatora Piotra Gawlika. Już 
w  9. minucie Michał Fabijański 
zdołał przechwycić piłkę w okoli-
cach 35 metra i dostrzec, że daleko 
od swojej bramki wysunięty jest 
bramkarz Unii – Karol Skrzypek 
i przepięknym lobem dał prowa-
dzeniem gospodarzom tego me-
czu. Unia próbowała za wszelką 
cenę zmienić wynik meczu, lecz 
do przerwy świetnie w  bramce 
Zrywu spisywał się bramkarz Se-
bastian Ostrowski.

Gdy po przerwie w 55. minucie 
rywale mieli rzut karny wydawa-
ło się, że w końcu dopną swego, 

ale Kamil Sabiłło trafił piłką jedy-
nie w słupek. W 63. minucie do 
remisu doprowadził Damian Ma-
kuch, a  kilka minut później ten 
sam zawodnik strzelił kolejnego 
gola. W ostatnich dziesięciu mi-
nutach Unia strzeliła jeszcze trzy 
gole, których autorami byli: Sabił-
ło 2 i Miłosz Nowak. 

Unia wraz z Orłem Nieborów 
będzie przedstawicielem okręgu 
skierniewickiego w  wojewódz-
kim Pucharze Polski.  banega

5. runda Pucharu Polski „Skier-
niewice”:

 �SKF Zryw GrantON Wygoda – 
Unia Skierniewice Sp. zoo 1:5 
(1:0); br.: Michał Fabijański (9) – Da-
mian Makuch 2 (63 i 71), Kamil Sabił-
ło 2 (81 i 85) i Miłosz Nowak (90+2).
Zryw: Sebastian Ostrowski – Tomasz 
Wudkiewicz, Kamil Augustyn, Hubert 
Matyjas – Hubert Kania, Michał Świ-
drowski, Roman Perizhok, Sebastian 
Sobieszek, Kacper Rześny, Marcel 
Wnuk – Michał Fabijański.

Dart | Grand Prix we Włocławku

Łowiczanie w akcji  
na turnieju we Włocławku

W sobotę, 13 listopada, czterech 
zawodników z  Łowicza wzięło 
udział w Grand Prix POD 9 Wło-
cławek – Steel w darcie 501 d.o.

Łowiczanie brali udział 
w dwóch turniejach – Grand Prix 
oraz Grand Prix Cup. Do gry 
w  Grand Prix przystąpili wszy-
scy czterej zawodnicy: Sylwester 
Grzanka, Artur Siekierski, Mar-
cin Wroński i Jacek Kocus. Spo-
śród nich najpewniejszą rękę miał 
Grzanka, który uplasował się na 
miejscu 33-64. Artur Siekier-
ski zajął miejsce 65-128, Marcin 
Wroński 129-192 i  Jacek Kocus 
193-256. Pierwsze miejsce zajął 
mieszkaniec Łodzi Sebastian Bia-
łecki.

W turnieju Grand Prix Cup 
wzięło udział tylko dwóch zawod-
ników z Łowicza: Marcin Wroń-
ski i Jacek Kocus. Zdecydowanie 

lepiej poradził sobie Kocus, któ-
ry uplasował się na pozycji 5-8, 
a  Marcin Wroński zajął miejsce 
17-32.

– Niestety stwierdzam, że jesz-
cze dużo treningów przed nami. 
Ale nic, tylko dalej trenować… 
– podsumował Marcin Wroński.
 Gogo

FO
T.

 P
A

W
E

Ł 
A

. D
O

LI
Ń

S
K

I.

Na najwyższym szczeblu 
łowickiej halówki zameldowało się 
dziesięć zespołów
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Na parkiecie we wszystkich meczach Da Grasso II ligi futsalu było 
bardzo ciekawie.

Czwórka z Łowicza wystartowała 
we Włocławku. 
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Zryw Wygoda w pierwszej połowie prowadził 1:0, gorzej było po przerwie.
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Futsal | Zina III liga ŁoLiF

Wyrównana walka 
na starcie
Bardzo wyrównany 
przebieg miały mecze 
1. kolejki Zina III ligi 
ŁoLiF. Mecze kończyły 
się jednobramkowymi 
wygranymi, a w jednym 
ze spotkań padł remis.

Najwięcej bo aż dziewięć goli 
padło w  meczu Taj Małszyce 
z  OSP Soccer Stachlew. Więcej 
powodów do radości w tym me-
czu mieli zawodnicy ze Stachle-
wa, którzy wygrali 5:4 po golach 
duetu Łukasz Przeździęk i  Bar-
tek Leniarski (obaj strzelili po dwa 
gole) i trafieniu samobójczym. Po 
dwa gole dla przegranych strzeli-
li natomiast Przemysław Plichta 
i Adrian Zawadzki.

Krystian Siatkowski zapewnił 
z kolei wygraną drużynie Tiruriru 
FC Domaniewice nad Zu-An Ło-
wicz24.eu.

Victoria-Juniorzy Bielawy 
triumfowała w starciu z San Ma-
rianka, a bohaterem meczu nale-
ży nazwać Mateusza Dałka, któ-
ry strzelił wszystkie trzy gole dla 
zwycięzców. Rzutem na taśmę 
wygrała Bezedura Łowicz, któ-
ra pokonała Zjednoczne Emira-
ty Arabskie Zduny 2:1 (0:0). Na 
kilka minut przed końcową syre-

ną był remis 1:1, ale w ostatniej 
minucie meczu Paweł Karwat za-
pewnił wygraną łowickiej druży-
nie.

Duet Robert Sukiennik i  Bar-
tłomiej Mitek poprowadzili do 
wygranej TelePremium Łowicz 
w  meczu z  Kolejarzem Łowicz. 
Sukiennik strzelił dwa gole, a Mi-
tek jednego. Trafienia Kolejarzy 
po stronie Łukasza Dzięgielew-
skiego i  Kacpra Jarosa nie dały 
nawet jednego punku.

Podziałem punktów natomiast 
zakończył się mecz Imprezowy 
Klimat Zielkowice – Iskra Ło-
wicz. W  pierwszej połowie nie 
padły żadne gole, a w drugiej od-
słonię, a w szczególności w koń-
cówce meczu obie drużyny strze-
liły po dwa gole i mecz zakończył 
się remisem.  banega

1. kolejka XXIX edycji Zina III ligi 
ŁoLiF:

 �Zu-An Łowicz24.eu Łowicz – 
Tiruriru FC Domaniewice 0:1 
(0:0); br.: Krystian Siatkowski (18).

 �San Marianka – LKS Victoria-
-Juniorzy Bielawy 2:3 (1:2); br.: 
Adam Siekiera (11) i Kamil Koła-
czyński (15) – Mateusz Dałek 3 (4, 
6 i 22).

 �Bezedura Łowicz – Zjednoczo-
ne Emiraty Bielawskie Zduny 
2:1 (0:0); br.: Jakub Płóciennik 

(13) i Paweł Karwat (24) – Mateusz 
Szymański (21).

 �Taj Małszyce – OSP Soccer 
Stachlew 4:5 (0:0); br.: Przemy-
sław Plichta 2 (13 i 24) i Adrian 
Zawadzki 2 (16 i 24) – Łukasz Prze-
ździęk 2 (14 i 14), Bartek Leniarski 
2 (15 i 23) i Alan Oniszk (19 samo-
bójcza).

 � Imprezowy Klimat Zielkowice – 
Iskra Łowicz 2:2 (0:0); br.: Patryk 
Pęksa (22) i Radosław Brzeziński 
vel Berens (24) – Przemysław Za-
bost (20) i Daniel Gurowski (24). 
Żółta kartka: Dominik Jędrzejewski 
(1) – Iskra.

 �Kolejarz Łowicz – TelePre-
mium Łowicz 2:3 (1:2); br.: Łu-
kasz Dzięgielewski (8) i Kacper 
Jaros (16) – Robert Sukiennik 2 (6 
i 10) i Bartłomiej Mitek (17). Żółta 
kartka: Kamil Owczarek 1) – Tele-
premium.

1. OSP Soccer Stachlew (a)  1 3  5-4

2. Telepremium Łowicz (-) 1  3 3-2

LKS Victoria-Juniorzy Bielawy (a)  1  3  3-2

4. Bezedura Łowicz (2)  1 3  2-1

5. Tiruriru FC Domaniewice (-)  1  3  1-0

6. Imprezowy Klimat Zielkowice (7) 1  1  2-2

Iskra Łowicz (a) 1 1 2-2

8. Taj Małszyce (-) 1 0  4-5

9. Kolejarz Łowicz (5)  1  0  2-3

10. San Marianka (-)  1  0  2-3

11. Zjednoczone Emiraty Bielawskie Zduny (a) 1  0  1-2

12. Zu-An Łowicz24.eu Łowicz (-) 1  0  0-1

Futsal | Vaveo Sport Robkol IV ligi ŁoLiF

Sześć goli Dyntki Team
Pierwszym liderem 
Vaveo Sport Robkopl 
IV ligi została drużyna 
Dyntki Team, która 
pokonała Kulawych  
FC Domaniewice aż 6:1 
(2:0). Bohaterem meczu 
został Piotr Truszkowski, 
który strzelił cztery gole!

Ciekawie było również cho-
ciażby w  meczu OSP Chąśno 
Drugie z AA Łowicz. W meczu 
padło aż jedenaście goli, z czego 
siedem strzelili zawodnicy z Ło-
wicza i wygrali to spotkanie 7:4 
(2:1). Cztery trafienia zanotował 
na swoim koncie Marcel Frątczak, 
dwa Marek Piekacz, a  jednego 
gola dołożył Szymon Płacheta. 
W zespole przegranych zadowo-
lony ze swojego indywidualnego 

występu mógł być Marcel Sierota, 
który ustrzelił hat-tricka.

Zwycięstwem otworzyli sezon 
gracze Eko-Bio Łączy Nas Ło-

wicz, którzy wygrali z Wojowni-
kami Ojca Alberta Kiernozia 4:1 
(2:0). Łupem strzeleckim podzie-
lili się Piotr Skoneczny, Łukasz 
Papuga, Przemysław Wilk i Jaro-
sław Więcek.

W identycznym stosunku 
swój mecz wygrał Wooden Boys 
Niedźwiada, pokonując ŁTJD Ło-
wicz.

Tylko trzy gole padły natomiast 
w  meczu Trzeci Kwadrat Ło-
wicz z Czarnymi Bednary. Zespół 
z Łowicza cieszył się z wygranej 
po trafieniach Macieja Kaczmar-
ka i  Dominika Borkowskiego, 
a  trafienie Artura Taczalskiego 
odnotowano jedynie jako gola ho-
norowego.

Dobrze w  nowy sezon weszli 
również zawodnicy Bełshotu Beł-
chów, którzy wygrali z Iskrą Góry 
Świętej Małgorzaty 4:1, a  gole 
strzelili Damian Paradowski, Ma-
riusz Bakalarski, Dariusz By-
strowski i Krystian Sokołowski.

Nietypowym wynikiem w roz-
grywkach futsalu zakończył się 
mecze Zjednoczeni Team Zdu-
ny z ZSCKR Zduńska Dąbrowa. 

W  derbowym meczu w  gminie 
Zduny padł bowiem bezbramko-
wy remis.  

banega

1. kolejka XXIX edycji Vaveo 
Sport Robkol IV ligi ŁoLiF:

 �OSP Chąśno Drugie – AA Ło-
wicz 4:7 (1:2); br.: Kamil Furman 
(2) i Marcel Sierota 3 (17, 22 i 24) 
– Marek Piekacz 2 (3 i 12), Marcel 
Frątczak 4 (16, 17, 18 i 24) i Szy-
mon Płacheta (22).

 �Eko-Bio Łączy nas Łowicz – 
Wojownicy Ojca Alberta Kierno-
zia 4:1 (2:0); br.: Piotr Skoneczny 
(4), Łukasz Papuga (5), Przemy-
sław Wilk (19) i Jarosław Więcek 
(21) – Sebastian Wiedyński (15).

 �ŁTJD Łowicz – Wooden Boys 
Niedźwiada 1:4 (1:1); br.: An-
drzej Leszczyński (11 samobójcza) 
– Wiktor Dziedzic (16), Andrzej 
Leszczyński (16), Jakub Cieślak 
(20) i Jacek Bejda (24).

 �Trzeci Kwadrat Łowicz – LKS 
Czarni Bednary 2:1 (1:0); br.: 
Jakub Kaczmarek (7) i Dominik 
Borkowski (15) – Dominik Taczal-
ski (17).

 �Dyntki Team Zduńska Dąbro-
wa – Kulawi FC Domaniewice 
6:1 (2:0); br.: Piotr Truszkowski 4 
(7, 14, 14 i 22), Krzysztof Kuciński 
(8) i Michał Lechowski (21) – Artur 
Pawłowicz (23). Żółta kartka: Ja-
kub Legęć (1) – Dyntki Team.

 �KS Iskra Góra Św. Małgorza-
ty – Bełshot Bełchów 1:4 (0:1); 
br.: Jarosław Jagodziński (24) – 
Damian Paradowski (6), Mariusz 
Bakalarski (17), Dariusz Bystroński 
(19) i Krystian Sokołowski (22).

 �Zjednoczone Team Zduny – 
ZSCKR Zduńska Dąbrowa 0:0

1. Dyntki Team Zduńska Dąbrowa (-) 1 3  6-1

2. AA Łowicz (-)  1 3 7-4

3. Eko-Bio Łączy nas Łowicz (-)  1  3 4-1

Wooden Boys Niedźwiada (12) 1 3  4-1

Bełshot Bełchów (-)  1  3  4-1

6. Trzeci Kwadrat Łowicz (-) 1  3 2-1

7. Zjednoczone Team Zduny (-)  1  1  0-0

ZSCKR Zduńska Dąbrowa (s) 1  1  0-0

9. LKS Czarni Bednary (9) 1  0  1-2

10. OSP Chąśno Drugie (-)  1  0  4-7

11. KS Iskra Góra Św. Małgorzaty (-)  1  0 1-4

ŁTJD Łowicz (-)  1  0  1-4

Wojownicy Ojca Alberta Kiernozia (-) 1  0  1-4

14. Kulawi FC Domaniewice (-)  1  0  1-6

Marcel Frątczak (z lewej) strzelił cztery gole w pierwszym meczu 
przeciwko OSP Chąśno Drugie.
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Piłka nożna | II Halowy Turniej – rocznik 2010

Pelikan-2010 z awansem
Zespół trenera Patryka 
Sekuły z MUKS 
Pelikan Łowicz 
z rocznika 2010 
wywalczył awans na 
finały wojewódzkie 
w turnieju halowym 
dla rocznika 2010, 
który odbył się 
w Skierniewicach. 

Gracze z Łowicza rywalizowa-
li w turnieju z pięcioma rywala-
mi. W pierwszym meczu Pelikan 
mimo dobrej gry, uległ Widokowi 
Skierniewice 1:2, a jedynego gola 
strzelił Filip Makoś. Widok prze-
chylił szalę zwycięstwa na swoją 
korzyść w  końcówce meczu po 
pięknym strzale Szymona Kindla.

W kolejnym meczu łowiczanie 
nie dali najmniejszych szans Ma-
covii Maków, wygrywając 6:0, 
a następnie niespodziewanie prze-
grali z Mazovia Rawa Mazowiec-
ka 0:1. W tym spotkaniu gracze 
„biało-zielonych” nie wykorzysta-

li wielu 100% okazji i ich szanse 
na awans mocno spadły.

W następnym meczu zespół 
trenera Sekuły był podrażniony 
niezasłużoną porażką z Mazovia 
i aż wpakował aż 11 goli zespo-
łowi z Cielądza. Dzięki wysokiej 
wygranej łowiczanie musieli wy-
grać w  ostatnim meczu turnieju 
z Unią i taki wynik gwarantował 
drugie miejsce w  turnieju i  wy-
jazd na turniej finałowy w Łodzi.

W starciu z Unią od pierwsze-
go gwizdka arbitra łowiczanie ata-
kowali, stwarzali sobie mnóstwo 
okazji strzeleckich, a  ostatecznie 
dzięki golom Bartosza Pokory 
i Szymona Majchrzaka wygrali to 
spotkanie 2:0.

– Turniej możemy na pewno 
zaliczyć do udanych, rozegraliśmy 
bardzo dobre mecze, w  każdym 
z  nich byliśmy zespołem, który 
stworzył więcej sytuacji bramko-
wych. Chłopcy od początku do 
końca byli bardzo zaangażowani, 
było widać, że tak jak w roku po-
przednim chcą awansować do tur-
nieju wojewódzkiego – ocenił tre-
ner Patryk Sekuła.  banega

II Halowy Piłki Nożnej Turniej 
o Puchar Prezydenta Miasta 
Skierniewice – rocznik 2010. 
Skierniewice, 28 listopada 
2021 roku:

 �MLKS Widok Skierniewice – 
MUKS Pelikan-2010 Łowicz 1:2; 
br.: Filip Makoś.

 �MUKS Pelikan-2010 Łowicz 
– LZS Macovia Maków 6:0; br.: 
Adam Dylik 2, Filip Pawlata, Paweł 
Lenarczyk, Maciej Szczęsny i Filip 
Makoś.

 �RKS Rawa Mazowiecka – 
MUKS Pelikan-2010 Łowicz 1:0 

 �MUKS Pelikan-2010 Łowicz – 
Orlęta Cieladz 11:0; br.: Bartosz 
Pokora 2, Filip Pawlata 2, Adam 
Dylik 2, Jan Birek 2, Maciej Szczę-
sny, Paweł Lenarczyk i Szymon 
Majchrzak.

 �Unia Skierniewice – MUKS Pe-
likan-2010 Łowicz 0:2; br.: Bar-
tosz Pokora i Szymon Majchrzak.

 �MUKS Pelikan-2010 Łowicz: 
Bartosz Kośmider – Filip Makoś, Fi-
lip Pawlata, Bartosz Pokora, Adam 
Dylik, Szymon Majchrzak, Maciej 
Szczęsny i Paweł Lenarczyk. 

Zespół Pelikana-2010 z nagrodami po turnieju w Skierniewicach. 
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Mecze 1. kolejki Zina III ligi ŁoLiF miały bardzo wyrównany przebieg.
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Sport szkolny | Piłka ręczna chłopców

Najlepsi uczniowie z SP Bielawy
Mistrzostwo powiatu łowickie-

go w mini piłkę ręczną w tym se-
zonie zdobyła reprezentacja SP 
Bielawy, która tym samym wal-
czyła awans do półfinału woje-
wódzkiego. 

Turniej powiatowy organizo-
wany przez Powiatowy Szkol-
ny Związek Sportowy odbył się 
w  Łowiczu, w  piątek, 29 listo-
pada, w  hali sportowej OSiR nr 
2 przy ul. Topolowej 2, a  grali 
w nim uczniowie z klas VI (rocz-
nik 2009 i  młodsi). Do naszego 
miasta przyjechały reprezentację 
pięciu szkół.

Zawody rozegrano system każ-
dy z każdym, zatem drużyny za-
grały po cztery spotkania. Dru-
żyna ze SP w Bielawach wygrała 
trzy mecze i zremisowała z SP 2 
Łowicz. Podopieczni Artura To-
karskiego zgromadzili 7 punk-
tów i wywalczyli pierwsze miej-
sce. Nieco słabiej poradzili sobie 
reprezentanci SP Bednary, którzy 
wygrali trzy mecze i zajęli drugie 

miejsce. Puchar za trzecie lokatę 
wywalczyli łowiczanie z SP 2.

W zespole SP Bielawy grali: 
Szkoła Podstawowa w Bielawach: 
Nikodem Adamiak, Szymon Ba-
rzyński, Mateusz Gołębiowski, 
Maciej Bryk, Hubert Michalski, 
Ignacy Michałek, Damian Sme-
la, Jan Sobieszek, Adam Werwiń-
ski i Oliwier Zapisek – nauczyciel 
w-f Artur Tokarski.  zł

 �Wyniki: SP 2 Łowicz – SP Nowe 
Zduny 3:1, SP 3 Łowicz – SP Bie-
lawy 0:3, SP 3 Łowicz – SP Nowe 
Zduny 3:2, SP Bednary – SP 2 
Łowicz 4:0, SP 3 Łowicz – SP Bed-
nary 0:2, SP Bielawy – SP Nowe 
Zduny 6:1, SP Bednary – SP Biela-
wy 0:2, SP 2 Łowicz – SP 3 Łowicz 
1:0, SP Bielawy – SP 2 Łowicz 3:3, 
SP Nowe Zduny – SP Bednary 0:3.

1. SP Bielawy 4 7 12-4

2. SP Bednary 4 6 9-2

3. SP 2 Łowicz 4 5 7-8

4. SP 3 Łowicz 4 2 3-6

5. SP Nowe Zduny 4 0 4-15

Piłka nożna | Emka Cup 2021

Dziewczęta z Nowych Zdun wywalczyły srebro
Niewiele zabrakło podopiecz-

nym trenera Macieja Perzyny, aby 
stanąć na najwyższym podium 
podczas turnieju piłki nożnej ha-
lowej dziewcząt rocznika 2008 – 
Emka Cup 2021, który odbył się 
w niedzielę, 28 listopada w Skier-
niewicach.

Ostatecznie dziewczęta z  Or-
lika Nowe Zduny, po bardzo wy-
czerpującym meczu z  SS Emka 
Skierniewice, zajęły miejsce dru-
gie w  końcowej klasyfikacji. To 
kolejny sukces, który zawodnicz-
ki z  Nowych Zdun dopisują do 
swojej kolekcji. Na początku li-
stopada wygrały bowiem finał po-
wiatowy turnieju halowego LZS 
i awansowały na finał wojewódz-
ki, a w wakacje na boiskach tra-
wiastych zdobyły mistrzostwo wo-
jewództwa LZS i zajęły 7. miejsce 
w  Mistrzostwach Polski. Sukce-
sy nie byłyby możliwe, bez regu-
larnych treningów i zaangażowa-
nia dziewcząt, a  kolejne świetne 
wyniki motywują do działania 
zarówno same zawodniczki, jak 
również ich trenerów.

O przebiegu turnieju opowie-
dział Mariusz Sibielak: – Organi-
zatorem zawodów było kobiece 
Stowarzyszenie Piłkarskie Emka 
Skierniewice. W  zawodach tych 
wzięła udział również drużyna 
piłki nożnej dziewcząt z  nasze-

go powiatu – Orlik Nowe Zdu-
ny, prowadzona przez Macieja 
Perzynę. Oprócz niej w  turnieju 
wystąpiło 5 zespołów dziewcząt 
z  województwa mazowieckiego 
i łódzkiego: KS Raszyn, Piastovia 
Piastów, RAP Radomsko, Pegaz 
Drobin i gospodarz – Emka Skier-
niewice. Zawodniczki ze Zdun po 
raz kolejny miały okazję uczest-
niczyć w  tak dobrze obsadzo-
nym turnieju halowym. Zawody 
stały na bardzo wysokim pozio-
mie, tym bardziej cieszy II miej-
sce w końcowej klasyfikacji. Przy 
odrobinie szczęścia dziewczyny 
mogły wygrać cały turniej, ale nie-
wykorzystane sytuacje i zmęcze-
nie dały o sobie znać w końcówce 
ostatniego meczu. To właśnie ten 

mecz z gospodyniami decydował 
o  pierwszym miejscu w  tabeli. 
Niestety nasze zawodniczki prze-
grały go 0:1, tracąc bramkę 2 mi-
nuty przed końcem. Drobny błąd 
w obronie i przeciwniczki strze-
lają bramkę po swoim szybkim 
wyprowadzeniu z autu. W całym 
meczu nasze dziewczyny mia-
ły też swoje okazje, ale żadnej 
nie zamieniły na bramkę. Gdyby 
nie zmęczenie, brak koncentra-
cji w  akcji bramkowej i  trochę 
szczęścia to udałoby się osiągnąć 
remis, który dałby ostateczny suk-
ces w turnieju. 

Do bardzo dobrego miejsca 
dziewczyn należy też dołożyć in-
dywidualne osiągnięcie naszej za-
wodniczki Patrycji Drabik, która 

została królem strzelców zdoby-
wając jedenaście goli w  pięciu 
meczach. 

W zawodach Emka Cup 2021 
wystąpiły: Anna Balik – Patrycja 
Drabik (11), Oliwia Kwiatkowska 
(2), Kinga Kwiatkowska (1), He-
lena Pokora (1), Anna Kołaczek, 
Zuzanna Nalewajczyk, Łucja Sur-
ma, Natalia Sibielak, Tatiana Za-
rychta i Nikola Żaczek – opieku-
nem jest trener Maciej Perzyna. 
 Gogo

Wyniki:
 �Orlik Nowe Zduny – PKS Pia-

stovia Piastów 5:1; br.: Patrycja 
Drabik 5.

 �Orlik Nowe Zduny – SKiR Pe-
gaz Drobin 3:0; br.: Patrycja Dra-
bik 2 i Oliwia Kwiatkowska.

 �Orlik Nowe Zduny – UKS RAP 
Radomsko 2:1; br.: Patrycja Dra-
bik i Oliwia Kwiatkowska.

 �Orlik Nowe Zduny – KS Raszyn 
5:0; br.: Patrycja Drabik 3, Helena 
Pokora i Kinga Kwiatkowska.

 �Orlik Nowe Zduny – SS Emka 
Skierniewice 0:1

1. SS Emka Skierniewice  5  16 16-2

2. Orlik Nowe Zduny  5  12 15-3

3. SKiR Pegaz Drobin  5  10  8-6

4. PKS Piastovia Piastów  5 6 7-15

5. UKS RAP Radomsko  5 3  9-16

6. KS Raszyn  5 0  1-14

Sport Szkolny | Unihokej dziewcząt

SP Nowe Zduny dominują
Rewelacyjnie we wszystkich 

zawodach szkolnych w  tym se-
zonie spisują się reprezentantki 
SP Nowe Zduny, które zdobywają 
kolejne mistrzowskie tytułu. Tym 
razem okazały się najlepsze w na-
szym powiecie w unihokeju.

W poniedziałek, 22 listopada, 
uczennice szkół podstawowych 
z  powiatu łowickiego walczy-
ły w turnieju unihokeja o awans 
do zawodów rejonowych w  hali 
sportowej w  Bielawach. W  tur-
nieju organizowanym przez Po-
wiatowy Szkolny Związek Spor-
towy wystartowały cztery zespoły, 
które zagrały systemem „każdy 
z każdym”.

Po rozegraniu 6 bardzo wy-
równanych spotkań okazało się, 
mistrzyniami zostały podopiecz-
ne Stanisława Znyka z SP Nowe 
Zduny, które wygrały dwa me-
cze i zremisowały z SP Bełchów 
0:0. Drugie miejsce zajęła druży-
na z Bąkowa Górnego, która prze-
grała tylko 0:1 z SP Nowe Zduny. 

Jaka jest recepta na takie wyni-
ki sportowe uczniów?

– Najważniejsze, że możemy 
jeździć na zawody, ponieważ pro-
wadzimy naprawdę dużo dodat-
kowych zajęć. Każdy z  nas pro-
wadzi po 2 godziny tygodniowo 
zajęć w  ramach Programu SKS 
i dodatkowo prowadzimy zajęcia 
sportowe w  klasach młodszych 
w ramach WF Z AWF. Ucznio-

wie się garną do sportu i ruchu, co 
chwila zapisują się kolejne chęt-
ne osoby do udziału w SKS i to 
najważniejsze. Rodzice wyrażają 
na to zgodę, no i  Pani Dyrektor 
nas wspiera. A  wszyscy cieszy-
my się z sukcesów. Taki splot po-
zytywnych okoliczności – mówi 
nauczycielka z  SP Nowe Zduny 
Aleksandra Mostowska.

W składzie zwycięskiej druży-
ny SP Nowe Zduny, grały: Julia 
Wojda, Małgorzata Bogusz, Mar-
celina Stępień, Anna Grzegory, 
Hanna Liwarska, Patrycja Gajda, 
Patrycja Nasalska, Marta Moraw-
ska i Zuzanna Nalewajczyk – na-
uczyciel w-f Stanisław Znyk.  zł

 �SP 1 Łowicz – SP Nowe Zduny 
0:3; br.: Małgorzata Bogusz, Mar-
celina Stępień i Julia Wojda.

 �SP Bąków Górny – SP Bełchów 
2:0; br.: Anna Kołaczek i Oliwia 
Kwiatkowska.

 �SP Bełchów – SP 1 Łowicz 0:0
 �SP Bąków Górny – SP Nowe 

Zduny 0:1; br.: Julia Wojda.
 �SP Nowe Zduny – SP Bełchów 

0:0
 �SP 1 Łowicz – SP Bąków Górny 

0:4; br.: Anna Kołaczek 2, Barbara 
Warzywoda i Daria Jędrachowicz.

1. SP Nowe Zduny 3 5 4-0

2. SP Bąków Górny 3 4 6-1

3. SP Bełchów 3 2 0-2

4. SP 1 Łowicz 3 1 0-7

W powiatowej rywalizacji w Bielawach zagrały cztery zespoły 
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Sport szkolny | Rejonowe IMS w unihokeju dziewcząt

SP Nowe Zduny w finale wojewódzkim
Reprezentantki SP Nowe Zdu-

ny, które okazały się najlepsze 
w naszym powiecie w unihokeju, 
poszły „za ciosem” i wygrały pół-
finał wojewódzki w Bedlnie.

Podopieczne Stanisława Zny-
ka, które rewelacyjnie w tym se-
zonie spisują się we wszystkich 
zawodach szkolnych, 25 listopada 
pojechały do Bedlna na Rejono-

wych Igrzysk Młodzieży Szkolnej 
Dziewcząt i pokazały swoje super 
umiejętności. Wygrały zawody 
i  teraz będą reprezentować nasz 
powiat w finale wojewódzkim,

– Kolejny, udany turniej dziew-
cząt. Osiem strzelonych bramek 
i  ani jednej straconej. I  miejsce 
i  awans do finału wojewódzkie-
go stał się faktem. 2 grudnia wal-

czymy w Sieradzu. Brawo! – sko-
mentował Stanisław Znyk.

W składzie zwycięskiej druży-
ny SP Nowe Zduny, grały: Julia 
Wojda, Małgorzata Wojda, Mar-
celina Stępień, Anna Grzegory, 
Hanna Liwarska, Patrycja Gajda, 
Patrycja Nasalska, Marta Moraw-
ska i Zuzanna Nalewajczyk – na-
uczyciel w-f Stanisław Znyk.  zł

Dziewczyny z SP Nowe Zduny 
zagrają w Finale Wojewódzkim  
w Sieradzu. 
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Sport szkolny | Piłka ręczna dziewcząt

Piłkarki z SP Nowe Zduny mistrzyniami w „szczypiorniaka”
Bardzo wyrównana i  zacię-

ta walka toczyła się w zawodach 
o mistrzostwo powiatu łowickiego 
w piłce ręcznej dziewcząt z klas 
VI i młodszych, a najlepsza oka-
zała się reprezentacja SP Nowe 
Zduny.

Turniej o  awans do zawodów 
rejonowych odbył się we wtorek, 
23 listopada, w  hali sportowych 
OSiR nr 2 przy ul. Topolowej 2. 
Do rywalizacji w  Powiatowych 
Igrzyskach Dzieci w  piłce ręcz-
nej dziewcząt prowadzonej przez 
Szkolny Związek Sportowy przy-
stąpiły tylko cztery ekipy z  na-
szego powiatu. Drużyny zagrały 
„każdy z  każdym”. Po rozegra-
niu sześciu spotkań okazało się, 
że najlepiej poradziły sobie pod-

opieczne Aleksandry Mostow-
skiej z  SP Nowe Zduny, który 
wygrały trzy mecz. Najbardziej 
zacięty był bój z  SP 2 Łowicz, 
który decydował o  pierwszym 
miejscu. Zespół Agaty Zapisek 

walczył ambitnie, ale przegrał 5:6 
i  zajął drugie miejsce w  zawo-
dach.

W składzie zwycięskiej druży-
ny – Szkoła Podstawowa w No-
wych Zdunach grały: Anna Balik, 

Amelia Franczak, Martyna Frąt-
czak, Weronika Grzegory, Alek-
sandra Guzek, Małgorzata Jaros, 
Dominika Kaba, Nadia Liwarska, 
Dagmara Materek, Kornelia Peł-
ka, Helena Pokora i Natalia Sibie-
lak – nauczyciel w-f Aleksandra 
Mostowska.  zł

 �Wyniki: SP Bełchów – SP 1 Ło-
wicz 0:5, SP 2 Łowicz – SP Nowe 
Zduny 5:6, SP 1 Łowicz – SP Nowe 
Zduny 2:6, SP Bełchów – SP 2 
Łowicz 0:9, SP 2 Łowicz – SP 1 
Łowicz 3:0, SP Nowe Zduny – SP 
Bełchów 13:0.

1. SP Nowe Zduny 3 6 25-9

2. SP 2 Łowicz 3 4 17-6

3. SP 1 Łowicz 3 2 7-9

4. SP Bełchów 3 0 0-27

Dziewczyny z SP Nowe Zduny okazały się najlepsze w Szczypiorniaka.
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Lekka atletyka | Ostrowska Jesień Biegowa

Konrad Wolski najlepszy w Ostrowie
Sezon biegowy się kończy, 

a  nadal w  super dyspozycji jest 
Konrad Wolski, który zaliczany 
jest do czołówki biegaczy długo-
dystansowych naszego regionu. 
Reprezentant UKS GOK Zduny 
wygrał maraton w Ostrowie Wiel-
kopolskim. Bieg 7. Ostrowska 

Jesień Biegowa odbył się w nie-
dzielę, 21 listopada. Wolski trasę 
liczącą 42 kilometry i 195 metrów 
pokonał w czasie 2:54,17 h i wy-
grał zawody w klasyfikacji gene-
ralnej z  przewagą 16 minut nad 
drugim zawodnikiem. Wynik ten 
jest o 33 sekundy lepszy od jego 

rekordu życiowego sprzed dwóch 
lat z Chorzowa.

– Forma w  końcówce roku 
może cieszyć, cieszy na pewno 
kolejny maraton na koncie (12), 
a trzeci z rzędu, w którym prze-
łamuję na mecie granicę 3 godzin 
– podsumował krótko zawodnik.

Warto przypomnieć, że nie-
dawno Wolski sprawdził swo-
ją dyspozycję w  ultramaratonie, 
który odbył się w weekend 24-25 
września, na trasie Jury Krakow-
sko-Częstochowskiej w  ramach 
Jurajskiego Festiwalu Biegowe-
go. Spisał się wtedy rewelacyjnie 
i trasę liczącą 121 kilometrów po-
konał w czasie 14 godzin i 55 mi-
nut i zajął 4. miejsce w gronie 30 
zawodników. zł

Mistrzami powiatu w piłce ręcznej zostali uczniowie z SP Bielawy.
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Dziewczęta z Orlika Nowe Zduny zajęły miejsce drugie w końcowej 
klasyfikacji.
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Piłka siatkowa | 4. kolejka XXVIII edycji SLS

Korabka z kompletem punktów
Mecz 4. kolejki Skierniewickiej 

Ligi Siatkówki, rozegrany w nie-
dzielę, 28 listopada, zakończył się 
kolejnym zwycięstwem zespołu 
UKS Korabka Łowicz. Łowicza-
nie pokonali AZS PZSZ Skiernie-
wice 3:1.

Korabka „idzie niczym burza”, 
nie dając szans żadnej drużynie. 
W   ostatnim meczu zatrzymała 
AZS Skierniewice, zespół który 
do tego spotkania nie stracił jesz-
cze żadnego punktu. Nie był to ła-
twy pojedynek i gra momentami 
przechylała się raz na jedną, raz 
na drugą stronę, ale ostatecznie 
gracze Korabki znaleźli sposób, 
aby pokonać rywala, oddając tyl-
ko drugiego seta. Zwycięstwo 3:1 
pozwoliło drużynie pozostać na 
1. miejscu w ligowej tabeli i jako 
jedyna pozostaje na placu boju 
z kompletem punktów.

O przebiegu spotkania szcze-
gółowo opowiedział Paweł Tom-
czak, trener drużyny UKS Korab-
ka Łowicz: – 4. kolejka i czwarte 
zwycięstwo. Tym razem przeciw-
nik, który dotychczas nie przegrał 
żadnego swojego spotkania, cho-
ciaż dwa razy rozstrzygał wyniki 
spotkań w piątym secie. Początek 
bardzo udany, ponieważ spotka-
nie rozpoczęło się od asa serwi-
sowego Adama Pietrzaka. W ca-
łym spotkaniu nasza zagrywka 
stanowiła kluczowy element, któ-

ry w większości ustawiał przebieg 
całej akcji. Pierwszy set do poło-
wy to walka punkt za punkt. Ale 
końcówka już należała do Korab-
ki. Na zagrywkę wchodzi Dawid 
Pawlak i od tego momentu druży-
na zdobywa klika punktów prze-
wagi i  spokojnie kończy pierw-
szą partie. Drugi set, zmiana stron. 
Tym razem to drużyna AZS od 
początku seta ucieka na kilka 
punktów. Rozpoczyna się goni-
twa punktowa ale pojawiają się 
problemy ze skończeniem akcji . 
AZS dobrze broni w boisku i wy-
korzystuje piłki na kontrze. Uda-
je nam się dojść na jeden punkt, 
ale końcówka seta to nasz dra-
mat. Odbijamy się od bloku prze-
ciwnika jak od ściany. Stąd pierw-
szy przegrany set w rozgrywkach. 
Trzeci set to już nasza gra. Dobra 

zagrywka, kilka efektownych blo-
ków, i set dla nas,. Najwięcej emo-
cji przyniósł czwarty set. AZS nie 
rezygnował i gra toczyła się punkt 
za punkt. Jednakże sama koń-
cówka to droga z piekła do nieba. 
Przy stanie 22:22 przez nasze błę-
dy AZS dochodzi do piłki setowej 
22:24. Na zagrywkę wchodzi Ra-
fał Dudziński i w sumie to wystar-
czyło żeby wygrać seta do 26:24. 
Doskonała dyspozycja naszego 
przyjmującego w tym elemencie. 
MVP – Dawid Pawlak. Chociaż 
każdy zawodnik Korabki po takim 
meczu zasłużył na to wyróżnienie.

Nie najlepiej wiedzie się druży-
nie LKS Retki. Po bardzo wyrów-
nanym meczu ze Skierniewickim 
Węglem, po raz kolejny nie zdo-
byli żadnego punktu, przegrywa-
jąc 1:3, co spowodowało, że w li-

gowej tabeli spadli na pozycję 5. 
 Gogo

4. kolejka XXVIII edycji SLS – 1 
Worek:

 �UKS Korabka Łowicz – AZS 
PUSB Skierniewice 3:1 (25:19, 
19:25, 25:20, 26:24)

 �OSK Ekonomik I Skierniewice 
– SS Puma Puszcza Mariańska 
3:0 (25:19, 25:19, 25:16)

 �Skierniewicki Węgiel Skiernie-
wice – LKS Retki 3:1 (28:26, 
20:25, 31:29, 25:15)

1. UKS Korabka Łowicz (1)  4  12 12-1

2. Skierniewicki Węgiel Sk-ce (2) 4 10 11-4

3. AZS PUSB Skierniewice (3)  4 7 10-7

4. OSK Ekonomik I Skierniewice (5)  3 3  3-6

5. LKS Retki (4)  3 1 3-9

6. SS Puma Puszcza Mariańska (6) 4 0 0-12

Zaległy mecz 3. kolejki SLS – 1 
Worek (OSiR nr 1 Skierniewice, 
2021.12.04):

 �LKS Retki – OSK Ekonomik 
I Skierniewice (s, godz. 14.00)
5. kolejka SLS – 1 Worek (OSiR 
nr 1 Skierniewice, 2021.12.04):

 �LKS Retki – SS Puma Puszcza 
Mariańska (s, godz. 15.00)

 �Skierniewicki Węgiel Skiernie-
wice – UKS Korabka Łowicz (s, 
godz. 16.30)

 �OSK Ekonomik I Skierniewi-
ce – AZS PUSB Skierniewice (s, 
godz. 18.00) 

Piłka siatkowa | XI Turniej Pracowników

Nasze siatkarki 
zadebiutowały w Głownie

Siatkarki z  powiatu łowickie-
go, trenujące od dwóch miesięcy 
w Koronie Łaguszew, zadebiuto-
wały w XI Turnieju Piłki Siatko-
wej Pracowników Oświaty. Wal-
czyły bardzo ambitnie i zajęły 3. 
miejsce. 

XI Turniej Piłki Siatkowej Pra-
cowników Oświaty odbył się 
w  sobotę, 20 listopada. Siatkar-
ki z  Korony Łaguszew zagrały 
tam poza konkursem, ponieważ 
nie są nauczycielkami. Rywali-
zacja okazała się bardzo zacięta 
i  wyrównana. Podopieczne tre-
nera Cezarego Dołowca zajęły 
3. miejsce. Trzy mecze przegra-
ły w tie-breakach, a ostatni poje-
dynek wygrały z ekipą z Głowna 
2:0. W turnieju wygrała drużyna 
z  Tomaszowa Mazowieckiego, 
druga była ekipa z Rawy Mazo-
wieckiej. 

– Dziewczyny chciały spraw-
dzić swoje możliwości i  skorzy-
stały z okazji i zagrały gościnnie 
w Głownie. To były nasze pierw-
sze mecz po kilku treningach, Wi-
dać, że jest potencjał i  chęci do 
gry. Przegraliśmy z doświadczo-
nymi zespołami, które grają już 
długo ze sobą po 1:2, zatem wi-
dać, że są duże możliwości. Mam 
nadzieję, że uda nam się zebrać 
i zaprezentować jeszcze w kolej-
nych imprezach. Może w  przy-
szłości zagramy w lidze siatkówki 
– powiedział po zawodach trener 
zespołu Cezary Dołowiec.

Drużyna Korony Łaguszew za-
grała w  składzie: Julia Cieślak, 
Natalia Cieślak, Zuzanna Gajda, 
Agata Gajda, Milena Płacheta, Ju-
lia Macho, Sylwia Kazimierczak 
i  Amelia Boczek. Trenerem jest 
Cezary Dołowiec. zł 

Siatkarki Korony Łaguszew bardzo dobrze zaprezentowały się  
na turnieju w Głownie.
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Tenis stołowy | UMKS Księżak II Łowicz

Zwycięstwo  
na zakończenie rundy
Długo czekali na 
zwycięstwo tenisiści 
stołowi UMKS Księżak 
Łowicz, grający w  III 
lidze. Łowiczanie wreszcie 
poczuli smak wygranej. 
W meczu 10. kolejki 
pokonali w Łowiczu LKS 
Omegę Kleszczów 7:3.

Nasi tenisiści w  weekend 20-
21 listopada zakończyli pierwszą 
rundę rozgrywek. Podopieczni 
trenera Cezarego Znyka w sobo-
tę, 20 listopada, pokonali u siebie 
LKS Omegę Kleszczów 7:3, a w 
niedzielę 21 listopada, w ostatnim 
pojedynku pierwszej rundy, prze-
grali 2:8 w  Moszczenicy. „Sza-
lone rezerwy” mają na koncie 1 
zwycięstwo, 4 remisy i 6 porażek. 
I z takim bilansem zajmują 10. lo-
katę w gronie 12 zespołów III ligi.

W wygranym pojedynku 
z  Omegą Kleszczów nasz team 
reprezentowali: Miłosz Papuga 
(2 punkty), Piotr Uczciwek (2), 
Dawid Papuga (1,5 pkt), Cezary 
Znyk (0,5), Przemysław Myczka 
(0,5) i Szymon Sierota (0,5).

W przegranym meczu 
w  Moszczenicy po jednym wy-
granym meczu zaliczyli Miłosz 
Papuga i Cezary Znyk. Bez zwy-
cięstw zakończyli spotkanie: Prze-
mysław Myczka i Dawid Papuga.

Teraz czas na przygotowania do 
drugiej rundy. Łowiczanie zagrają 
w niej o miejsca 7-12.  zł

10. kolejka III ligi:
 �UMKS Księżak II Łowicz – LKS 

Omega Kleszczów 7:3; ptk.: Mi-
łosz Papuga 2, Piotr Uczciwek 2, 
Dawid Papuga 1,5, Cezary Znyk 
0,5, Przemysław Myczka 0,5 i Szy-
mon Sierota 0,5.

11. kolejka III ligi:
 �ULKS II Moszczenica – UMKS 

Księżak II Łowicz 8:2; ptk.: Ceza-
ry Znyk 1, Miłosz Papuga 1, Prze-
mysław Myczka i Dawid Papuga.

1. UKS Agaris II Maków (1) 11 21 89-21

2. KS Legion Skierniewice (2) 9 16 69-21

3. GLKS Burza Pawlikowice (3) 11 15 75-35

4. MUKS Włókniarz Pabianice (4) 10 14 65-35

5. ULKS II Moszczenica (6) 11 13 59-51

6. GLKS Szczerców (7) 11 10 55-55

7. LKS Jutrzenka Bychlew (8) 11 10 46-64

8. GLKS Drużbice (5) 11 10 43-67

9. TKS Kamieńsk (9) 10 8 44-56

10. UMKS Księżak II Łowicz (11) 11 6 38-72

11. ULKS Kusy Łobudzice (10) 11 4 35-75

12. LKS Omega Kleszczów (12) 11 1 22-88

Dawid Papuga reprezentuje 
Księżaka w III lidze 
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Szachy | III Drużynowy Puchar Starosty Łowickiego

Brykające Tygryski z kompletem zwycięstw
W sobotę, 27 listopada, w Cen-

trum Kultury, Turystyki i Promo-
cji Ziemi Łowickiej rozegrano 
III Drużynowy turniej o  Puchar 
Starosty Łowickiego w szachach 
szybkich.

Turnieje zespołowe mają inny 
i  specyficzny smak rywalizacji. 
Startujące ekipy głównie powsta-
ją z zawodników klubowych, któ-
rzy co oczywiste są ze sobą bar-
dzo zgrani. Jak co roku mocną 
ekipę wystawiają zawodnicy ze 

Zdun oraz z Nieborowa. Tak było 
i  tym razem. Najlepszym zespo-
łem trzyosobowym okazały się 
Brykające Tygryski, które zwy-
ciężyły we wszystkich meczach 
szachowych i zasłużenie odebrali 
złote puchary. W ekipie mistrzów 
grali: Błażej Czyżak, Ariel Brzo-
zowski i  Paweł Wojciechowski. 
Drugie miejsce zajęła „Drużyna 
Bez Nazwy”, której skład weszli 
Magdalena Walczak, Roman Zi-
mochocki i  Jan Beta. Najniższe 

miejsce na podium zajęła druży-
na o dźwięcznej nazwie „Klocki 
Lego I Wygrywamy Puchar Ko-
lego”. Wiktoria Mitręga, Kacper 
Zakrzewicz i Robert Chojnowski 
nie powalczyli tego dnia o lepsze 
miejsce, które oczywiście było 
w zasięgu „Klocków”.

Pucharki za triumf w  katego-
rii ranking 1400 odebrała drużyna 
„Dinozaury” występująca w skła-
dzie: Nikodem Kostrzewa, Maciej 
Chróścielewski i Jan Dałek.

W sobotę, 18 grudnia, odbę-
dzie się zamykający całą serię 
zawodów o  Puchar Starosty Ło-
wickiego – indywidualny turniej 
szachów Fischera.  Fischer

Brykające Tygryski nie dały 
żadnych szans innych drużynom.
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Korabka „idzie niczym burza”, nie dając szans żadnej drużynie. 

PROGNOZA POGODY | 2.12.2021 – 8.12.2021

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA  
Pogoda niekorzystnie wpływać  
będzie na nasze samopoczucie.

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: Pogodę 
kształtować będą układy niżowe. Napływa 
wilgotna i chłodna masa powietrza  polarno-
morskiego.

CZWARTEK - PIĄTEK: 
W czwartek zachmurzenie duże do 
umiarkowanego, bez opadów.  W piątek 
zachmurzenie duże z przejaśnieniami, bez 
opadów.  Widzialność dobra.
Temp. max w dzień: od + 4 st. C czwartek do   
+ 1 st. C w piątek. Temp. min w nocy: 0 st. C 
do  - 2 st. C. 

SOBOTA - NIEDZIELA: 
W sobotę zachmurzenie duże, przelotne opady  
śniegu.  W niedzielę zachmurzenie duże,  
możliwy słaby opad śniegu. Widzialność dobra, 
w czasie opadów umiarkowana.
Temp. max w dzień: + 1 st. C w sobotę do   
+ 2 st. C  w niedzielę. Temp. min w nocy:  0 st. C 
do  - 2 st. C. 

PONIEDZIAŁEK - WTOREK - ŚRODA: 
Zachmurzenie duże z przejaśnieniami, możliwy  
słaby opad śniegu.  Widzialność dobra,  
w czasie opadów umiarkowana.  
Wiatr zachodni, słaby i umiarkowany, 3-6 m/s.
Temp. max w dzień: - 1 st. C do  0 st. C.
Temp. min w nocy:  - 2 st. C do  - 3 st. C.
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Koszykówka | Wojewódzka liga kadetów U15

Zabrakło skuteczności
Zabrakło skuteczności 
i podopieczni 
trenera Bartosza 
Włuczyńskiego 
z drużyny UMKS 
Księżak Łowicz 
z rocznika 2007 
przegrali w sobotę,  
27 listopada, mecz hali 
sportowej OSiR nr 2  
w Łowiczu z AZS 
PWSZ Skierniewice 
52:68.

 Ekipa kadetów UMKS Księ-
żak Łowicz, która rywalizuje w li-
dze wojewódzkiej podejmowała 
w derbowym meczu AZS PWSZ 
Skierniewice. Drużyna trenera 
Krzysztofa Wierciocha wydawa-
ła się w naszym zasięgu i począ-
tek meczu dawał nadzieję na zwy-
cięstwo.

Księżacy zaczęli mecz nie naj-
gorzej. Mieli problemy ze sku-
tecznością, ale to samo trapiło ry-
wala i po 10 minutach był wynik 
12:11. W drugiej odsłonie zaczę-
ło się obiecująco. Łowiczanie tra-

fili „trójkę”, potem wpadł rzut za 
dwa i wygrywali 17:11. Niestety, 
rywale szybko doprowadzili do 
remisu i następnie wyszli na pro-
wadzenie, którego nie dodali już 
do końcowego gwizdka. Na do-

gonienie wyniku nie było szan-
sy. Nasi koszykarze mieli proble-
my ze skutecznością i robili sporo 
strat. Ostatecznie mecz zakończył 
się porażką Księżaka-2007 Ło-
wicz 52:68.

Najskuteczniejszymi za-
wodnikami w  szeregach Księ-
żaka byli Dawid Gładki, 
który zdobył 14 punktów i Kon-
stanty Boguszewski, zdobywca 13  
punktów.

– Pierwsza kwarta była wyrów-
nana, ale przegraliśmy sporą różni-
cą punktów drugą i trzecią kwartę. 
Niestety popełnialiśmy sporo strat 
i  graliśmy nieskutecznie. Mieli-
śmy problem z wyjściem po piłkę. 

Przede wszystkim nie wykonu-
jemy założeń przedmeczowych. 
W  tym meczu kompletnie nie 
myśleliśmy. Szkoda, bo ten mecz 
na pewno był do wygrania – oce-
nia Bartosz Włuczyński, trener 
UMKS Księżak-2007 Łowicz.

W tabeli ligi wojewódzkiej ło-
wiczanie plasują się 6. pozycji 
w  gronie 9 zespołów i  mają na 
koncie jedno zwycięstwo. W so-
botę, 4 grudnia, nasza drużyna je-
dzie na mecz do Skierniewic i za-
gra z  niepokonaną do tej pory 
Ósemką.  zł

7. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów U15:

 �UMKS Księżak-2007 Łowicz – 
AZS PWSZ Skierniewice 52:68 
(12:11, 17:25, 9:17, 14:15)
Księżak-2007: Dawid Gładki 14 
(1x3), Mateusz Pińkowski 7 (1x3), 
Rafał Wojda 3, Antoni Pietrzak 
i Maciej Brzozowski oraz Konstan-
ty Boguszewski 13, Jan Doroba 
8 (1x3), Kacper Dziedziela 4, Ry-
szard Kurczak 3 (1x3), Szymon 
Szygulski i Mikołaj Szalkiewicz.
Najwięcej dla AZS PWSZ: Miłosz 
Chrobot 24 (3x3), Ignacy Mikulski 
13 i Bartłomiej Bilski 11 (1x3).

1. UMKS Piotrcovia Piotrków Tryb. (4) 6 10  481-392

2. TK Basket Stryków (1) 7 10  425-608

3. PKK 99 Pabianice (5) 5 9 395-362

4. ŁKS KM Szkoła Gortata I Łódź (2) 4 8 439-175

5. MKS Ósemka Skierniewice (3) 4 8 392-206

6. UKS Siódemka Trans Michor Kutno (6) 6 7 333-427

7. UMKS Księżak-2007 Łowicz (7) 6 7 367-465

8. AZS PWSZ Skierniewice (9) 3 5 180-200

9. ŁKS KM Szkoła Gortata II Łódź (8) 5 5 323-500

Księżacy nie zdołali pokonać AZS PWSZ Skierniewice 
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Piłka siatkowa | XI Turniej Piłki Siatkowej Pracowników Oświaty

ŁAGS Awanturnik mistrzem w Głownie
Nauczyciele wychowania fizycznego, którzy 
grają i trenują w Łowickiej Amatorskiej Grupie 
Siatkówki Awanturnik wygrali XI Turniej Piłki 
Siatkowej Pracowników Oświaty. Nasi siatkarze 
byli stawiani w gronie faworytów i bronili 
mistrzowskiego tytułu. Zagrali dobre mecze 
i wygrali turniej. 

Zawody pracowników oświa-
ty odbyły się w sobotę, 20 listo-
pada. Po rocznej przerwie był to 
już jedenasty turniej organizowa-
ny przez oddział ZNP Głowno. 
Dwa lata temu nasza ekipa wygra-
ła te zawody i teraz broniła fotela 
mistrza. Plan został zrealizowany, 
choć nie było łatwo. Dobrze zna-
ni rywale mocno stawiali opór, 
jednak łowiczanie wygrali swoje 
wszystkie spotkania i cieszyli się 
z mistrzostwa. 

Najtrudniejszym pojedyn-
kiem okazało się starcie z ekipą 
z Ozorkowa. Tu o wygranej de-
cydował tie-brak, wygrany przez 
ŁAGS Awanturnik 15:13. Mecz 
z  ekipą Głowna był tradycyjnie 
wyrównany, ale to łowiczanie 
wygrali 2:0.

W zawodach udział wzię-
ło w sumie 10 ekip (5 żeńskich 
i  5 męskich). W  gronie panów 
drugie miejsce zajęła ekipa na-
uczycieli z Głowna, trzecie team 

z Ozorkowa, czwartą lokatę zaję-
ła drużyna z Kutna, piątą II ze-
spół z Głowna. 

– To był dla nas trudny turniej. 
Nasza ekipa dała z siebie wszyst-
ko i zdobyła mistrzostwo. Bardzo 
się cieszymy, że nadal jesteśmy 
w  formie i  wygrywamy z  moc-
nymi rywalami. Tym razem mie-
liśmy pewne ograniczenia od or-

ganizatorów i  musieliśmy się 
wspomagać kolegami ze Skiernie-
wic. Okazało się ostatecznie, że 
zmontowaliśmy solidy skład, któ-
ry grał ze sobą pierwszy raz w ta-
kim zestawieniu, ale okazało się, 
że wszystko poszło zgodnie z pla-
nem – powiedział po zawodach 
kierownik zespołu nauczycieli Ce-
zary Dołowiec.

 W tym roku nauczyciele, któ-
rzy trenują w Łowickiej Amator-
skiej Grupie Siatkówki Awantur-
nik zagrali w  składzie: Cezary 
Dołowiec, Damian Górski, Mi-
chał Kędzior, Maciej Kolos, Ro-
bert Kowalski, Dominik Kuś (L), 
Zbigniew Łaziński, Adam Pie-
trzak, Jakub Sobolewski i Paweł 
Tomczak. zł

ŁAGS Awanturnik wygrał po raz kolejny turniej w Głownie 
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Piłka nożna | Puchar Wójta Gminy Łowicz

Puchar Wójta dla Victorii Zabostów
Na boisku w Kompinie 
odbył się turniej piłki 
nożnej oldboyów 
o Puchar Wójta Gminy 
Łowicz. Najlepsza 
okazała się ekipa Victorii 
Zabostów Duży. Drużyna 
Zofii Kucharskiej 
w finale pokonała 1:0 
zespół z Placencji.

Turniej dla „doświadczonych” 
zawodników rozegrano 21 listo-
pada w Kompinie. Do rywalizacji 
przystąpiło pięć drużyn z  nasze-
go powiatu: Victoria Zabostów, 
Zryw Wygoda, Naprzód Jamno, 
Dar Placencja i  Olimpia Niedź-
wiada. Drużyny rozlosowano do 
dwóch grup. Zwycięzcy zagrali 
w finale, a ekipy z drugiego miej-
sca walczyły o puchar za 3. mie-
ście.

W finale zwyciężyła Victoria 
Zabostów, która pokonała Dar 
Placencję 1:0. Bramkę na wagę 
pucharu zdobył Łukasz Sekuła.

Puchar za trzecie miejsce zdo-
była ekipa Zrywu Wygoda, która 
w decydującym meczu pokonała 
team z Jamna 4:2. Na zakończe-
nie imprezy puchary najlepszym 

drużynom wręczał Wójt Gminy 
Łowicz – Andrzej Barylski.

W zwycięskim zespole Victorii 
Zabostów grali: Łukasz Okraska 
i Stanisław Wróbel – Piotr Sekuła, 
Łukasz Sekuła, Konrad Szymań-
ski, Michał Rabikowski, Łukasz 
Pawłowski, Jarosław Bolimowski, 
Łukasz Piorun, Rafał Kucharski, 
Jarosław Szczepanik i Kornel Le-
śniewski – trenerka jest Zofia Ku-
charska.  zł
Grupa 1:

 �SKF Zryw Wygoda – LKS Dar 
Placencja 0:2; br.: Wawrzyńczak 
i Karwiński.

 �LKS Dar Placencja – LKS Olim-

pia Niedźwiada 2:0; br.: Piekacz, 
Wawrzyńczak.

 �SKF Zryw Wygoda – LKS Olim-
pia Niedźwiada 2:1; br.: Dominik 
Czeczko.
Grupa 2: 

 �LKS Victoria Zabostów Duży – 
SKF Naprzód Jamno 3:0; br.: Ja-
rosław Szczepanik, Łukasz Sekuła 
i Konrad Szymański.
Mecz o 3. miejsce: 

 �SKF Zryw Wygoda – SKF Na-
przód Jamno 4:2
Mecz o 1. miejsce: 

 �LKS Victoria Zabostów Duży 
– LKS Dar Placencja 1:0; br.: Łu-
kasz Sekuła. 

Radość po zdobyciu Pucharu Wójta Gminy Łowicz 
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Koszykówka | Zapowiedź 13. kolejki

Ten mecz trzeba wygrać
Już w sobotę, 4 grudnia, KS Księżak Łowicz 
zagra mecz 13. kolejki Suzuki I Ligi Koszykówki 
w Łowiczu. Ten mecz trzeba po prostu wygrać. 
Początek spotkania o godz. 17.00. Drużyna 
liczy na dobry doping kibiców, którzy w starciu 
z Górnikiem Wałbrzych pokazali na co ich stać.

 Zespół trenera Piotra Trepki 
wie, że to nie będzie łatwy poje-
dynek. Rywal nie jest z „najwyż-
szej półki”, ale na takie mecze 
trudno jest się zmotywować na 
110 %. Łowiczanie w  tym star-
ciu będą faworytami, jednak nie 
mogą zlekceważyć rywala. AZS 
gra ostatnio bardzo dobrze i zaj-
muje w tabeli 8. lokatę z bilansem 
dodatnim 6-5. W ostatniej kolejce 
pewnie pokonał Dziki Warszawa, 
ale mamy nadzieję, że w Łowiczu 
to Księżacy będą górą.

W 13. kolejce najciekawiej za-
powiada się starcie PTG Rawl-
plug Sokół Łańcut – GKS Tychy. 
To mecz na szczycie tabeli i trud-
no wskazać faworyta. Sokół jed-
nak gra u siebie i to może zadecy-
dować o wygranej.

MKS Znicz Basket Pruszków 
podejmuje KS Górnik Trans.eu 
Wałbrzych. Ekipa trenera Micha-

ła Spychały już pokazała, że umie 
sprawiać niespodzianki. Możliwe, 
że będzie też tak tym razem. 

 13. kolejka Suzuki I Liga Koszy-
kówki Mężczyzn (2021.12.01-
04): KS Księżak Łowicz – AZS 
AGH Kraków (s, godz. 17.00), AZS 
UMCS Start II Lublin – KK Decka 
Pelplin (śr, godz. 19.00), SKS Sta-
rogard Gdański – MUKS Sensa-
tion Kotwica Kołobrzeg (pt, godz. 
19.00), KKK Miasto Szkła Krosno 
– WKK Wrocław (s, godz. 17.00), 
PTG Rawlplug Sokół Łańcut – GKS 
Tychy (s, godz. 17.30), Weegree 
AZS Politechnika Opolska Opole 
– PGE Turów Zgorzelec (s, godz. 
17.30), Dziki Warszawa – MKKS 
Żak Koszalin (s, godz. 18.00) 
i MKS Znicz Basket Pruszków – 
KS Górnik Trans.eu Wałbrzych (s, 
godz. 18.00). Pauza: TBS Śląsk II 
Wrocław.   zł

Kapitalny mecz 
z udziałem lidera
wyniki 20. kolejki III ligi – str. 26

Korabka z kompletem 
punktów
4. kolejka Skierniewickiej Ligi Siatkówki – str. 30

ŁOWICKI 
INFORMATOR 
SPORTOWY 

Koszykówka | Suzuki I Liga Mężczyzn

Księżacy nie poszli za ciosem 
Księżacy planowali pójść za ciosem i wygrać kolejny mecz 
z mocnym rywalem. Zadanie nie było łatwe. 
W sobotę, 27 listopada, drużyna KS Księżak Łowicz 
pojechała nad morze i w meczu 12. kolejki zmierzyła się 
z  MUKS Sensation Kotwica Kołobrzeg.

Księżacy planowali pójść za 
ciosem i  wygrać kolejny mecz 
z mocnym rywalem. Zadanie nie 
było łatwe. W sobotę, 27 listopa-
da, drużyna KS Księżak Łowicz 
pojechała nad morze i w meczu 
12. kolejki zmierzyła się z  MUKS 
Sensation Kotwica Kołobrzeg.

Nasz rywal zajmuje w lidze 4. 
miejsce w bilansem 8-2 był fawo-
rytem tego starcia. Wygrać w Hali 
Milenium jest trudno i przekonali 
się o tym inni rywale. Kotwica od 
początku sezonu wygrała tu 6 spo-
tkań, a hala pozostaje niezdobyta. 
Tym razem team „Czarodzieje 
z Wydm” rozprawili się z Księża-
kiem, wygrywając 104:73. Po 12. 
kolejkach łowiczanie są na dole ta-
beli na 15. miejscu.

Na fotel lidera powrócił PTG 
Rawlplug Sokół Łańcut, który na 
wyjeździe pokonał WKK Wro-
cław 94:91.

Górnik Wałbrzych, który w 11. 
kolejce przegrał „wygrany” pra-

wie mecz w  Łowiczu, podej-
mował u  siebie SKS Starogard 
Gdański. Trudno było wskazać tu 
faworyta, jednak Górnik wrócił do 
wygrywania i pewnie pokonał ry-
wala 87:65.

O czwarte zwycięstwo walczy-
ły Dziki Warszawa, które pojecha-
ły na mecz z AZS AGH Kraków. 
W starciu beniaminków zdecydo-
wanie lepiej poradzili sobie Aka-
demicy z Krakowa, którzy wygra-
li 75:58.

Pierwsze zwycięstwo w  tym 
sezonie odnieśli koszykarze PGE 
Turów Zgorzelec, którzy pokonali 
we własnej hali AZS UMCS Start 
II Lublin 80:75.  zł

 12. kolejka Suzuki I Liga Ko-
szykówki Mężczyzn: MUKS Sen-
sation Kotwica Kołobrzeg – KS 
Księżak Łowicz 104:73, WKK 
Wrocław – PTG Rawlplug Sokół 
Łańcut 91:94, KS Górnik Trans.
eu Wałbrzych – SKS Starogard 

Gdański 87:65, KK Decka Pelplin 
– KKK Miasto Szkła Krosno 78:70, 
Weegree AZS Politechnika Opol-
ska Opole – MKKS Żak Koszalin 
88:76, PGE Turów Zgorzelec – 
AZS UMCS Start II Lublin 80:75, 
AZS AGH Kraków – Dziki War-
szawa 75:58, GKS Tychy – TBS 
Śląsk II Wrocław przełożony na 30 
listopada 2021 roku (wt) na godz. 
18.00. Pauza: MKS Znicz Basket 
Pruszków. Zaległy mecz 11. ko-
lejki Suzuki I Liga Koszykówki 
Mężczyzn: TBS Śląsk II Wrocław – 
PTG Rawlplug Sokół Łańcut 84:74

1. PTG Rawlplug Sokół Łańcut (2) 12 22 1016-928

2. KS Górnik Trans.eu Wałbrzych (3) 12 21 999-654

3. GKS Tychy (1) 11 21 957-816

4. MUKS Sensation Energa Kotwica Kołobrzeg (4) 11 20 976-769

5. WKK Wrocław (5) 12 19 957-912

6. Weegree AZS PO Opole (7) 11 18 895-853

7. TBS Śląsk II Wrocław (6) 11 17 946-847

8. AZS AGH Kraków (10) 11 17 792-816

9. AZS UMCS Start II Lublin (9) 11 16 886-916 S

10. KS Starogard Gdański (8) 11 16 948-980

11. KK Decka Pelplin (12) 11 16 801-839

12. KKK Miasto Szkła Krosno (11) 11 15 838-835

13. Dziki Warszawa (13) 11 14 760-793

14. MKKS Żak Koszalin (15) 11 14 786-864 

15. KS Księżak Łowicz (14) 11 14 887-977

16. MKS Znicz Basket Pruszków (16) 11 13 757-878

17. PGE Turów Zgorzelec (17) 11  12 740-1064

Koszykówka | 12. kolejka Suzuki I Ligi Mężczyzn

Z Kotwicą porażka bez walki
Po super meczu i wygranej 
z KS Górnik Trans.eu 
Wałbrzych 95:87 kibice 
Księżaka Łowicz czekali 
na dobry mecz 
w Kołobrzegu. Niestety, 
łowiczanie w sobotę, 
27 listopada, w spotkaniu 
rozgrywanym w ramach 
12. kolejki Suzuki I Ligi 
Koszykówki Mężczyzn 
przegrali na wyjeździe 
z MUKS Sensation 
Kotwica Kołobrzeg 73:104. 
W meczu zabrakło jednej 
najważniejszej rzeczy – 
walki.

Przed wyjazdem na starcie 
z  „Czarodziejami z  Wydm” tre-
ner Piotr Trepka był pełen opty-
mizmu, twierdząc, że „w tym 
składzie, który mamy, nie powin-
niśmy bać się żadnego przeciw-
nika”.

Jednak rzeczywistość okazała 
się inna. Kotwica była faworytem, 
ponieważ do tej pory nie przegrała 
w Hali Milenium żadnego meczu. 
Łowiczanie nie podjęli walki, a je-
dynym usprawiedliwieniem słabej 
postawy może być długa podróż, 
po której nie było czasu na rege-
nerację sił.

Miejscowi już w  pierwszej 
kwarcie wypracowali sobie 10 
oczek przewagi i widać było, że są 
dobrze przygotowani do tego po-
jedynku. Księżacy w tym sezonie 

przeważnie słabo zaczynają i po-
tem odrabiają straty, jednak tym 
razem do przerwy nie udało się 
zniwelować przewagi. W 14. mi-
nucie przegrywaliśmy już 21:41 
i widać było, że mecz nam ucie-
ka. Po dwóch kwartach Księża-
cy przegrywali 60:35. Zawodzi-
ła obrona, szwankował atak, nie 
były realizowane założeni przed-
meczowe.

W drugiej połowie było tro-
chę lepiej, ale mecz już był „uło-
żony”. Kotwica kontrolowała wy-
nik, a Księżacy nie mieli szans na 

odrobienie strat. Ostatecznie prze-
grali wysoko 73:104. To był mecz 
z kategorii „ zapominamy i gra-
my dalej”

– Ciężko powiedzieć cokol-
wiek dobrego o  tym meczu, bo 
ani mentalnie nie mogliśmy spro-
stać przeciwnikowi, ani taktycz-
nie, bo nie realizowaliśmy założeń 
przedmeczowych. Ciężko nawet 
ocenić, czy były one dobre, czy 
złe, bo w ogóle nie robiliśmy nic, 
nad czym pracowaliśmy. Mam 
nadzieję, że to będzie taki zimny 
prysznic dla zespołu. Przed nami 

teraz najważniejsze mecze, bo 
grudzień to dla nas kluczowy mie-
siąc – jest sporo meczów, które są 
w naszym zasięgu i trzeba je po 
prostu wygrać. Mam nadzieję, że 
ta porażka podziała dopingująco 
– ocenił Piotr Trepka, trener KS 
Księżak Łowicz.  zł

12. kolejka Suzuki I Liga Koszy-
kówki Mężczyzn:

 MUKS Sensation Kotwica Koło-
brzeg – KS Księżak Łowicz 104:73 
(27:17, 33:18, 23:19, 21:19) 
Księżak: Daniel Dawdo 14, Arka-

diusz Kobus 12 (2x3), Michał Jan-
kowski12 (2x3), Piotr Robak 4 i Ja-
kub Stanios 2 oraz Mateusz Fatz 10, 
Maksimilian Motel 9 (1x3), Nikodem 
Kowalski 7 (1x3), Michał Świderski 3 
(1x3), Bartosz Dylik i Kacper Kramarz.
Najwięcej dla Kotwicy: Damian 
Pieloch 19 (3x3), Remon Nelson 18 
(4x3), Wojciech Jakubiak 14 (1x3) i , 
Hubert Pabian 12 (3x3) i Hubert Wy-
szkowski 11.
Sędziowali: Jacek Dolski (Gdańsk), 
Marcin Olejnik (Luboń) i Karol Jaroń-
ski (Poznań). Komisarz: Krystian Gó-
ralski (Toruń).

Obrona Kotwicy okazała się za szczelna dla naszych zawodników 

FO
T.

 K
A

R
O

L 
S

K
IB

A
 

PIĄTEK, 3 GRUDNIA:
 18.00 – Hala sportowa OSiR nr 2 

w Łowiczu, ul. Topolowa 2; Zaległy 
mecz 7. kolejki wojewódzkiej ligi 
koszykówki juniorów starszych 
U19: UMKS Księżak-2004 Łowicz 
– ŁKS KM Szkoła Gortata II Łódź; 
 
SOBOTA, 4 GRUDNIA:

 11.00 – Stadion Miejski im. 10 
Pułku Piechoty w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; Sparingowy mecz mło-
dzików D1: MUKS Pelikan-2009 
Łowicz – MKS Zjednoczeni Stry-
ków;

 12.00 – Hala sportowa OSiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; Za-
legły mecz 9. kolejki II ligi tenisa 
stołowego mężczyzn: UMKS Księ-
żak Łowicz – MLUKS Dwójka Rawa 
Mazowiecka;

 14.30-17.30 – Hala sportowa OSiR 
nr 2 w Łowiczu, ul. Topolowa 2; 2. 
kolejka XXIX edycji Zina III ligi Ło-
LiF, czyli Łowickiej Ligi Futsalu;

 17.00 – Hala sportowa OSiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 13. 
kolejka I ligi koszykówki mężczyzn: 
KS Księżak Łowicz – AZS AGH Kra-
ków;

NIEDZIELA, 5 GRUDNIA:
 11.00 – Zespół Szkół Ponadgim-

nazjalnych nr 3 im. Władysława 
Stanisława Reymonta w Łowiczu, 
ul. Powstańców 1863 roku nr 12d; 
5. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki juniorów U17: KKS Bzu-
ra-2005 Łowicz – AZS PWSZ Skier-
niewice;

 11.00 – Stadion Miejski im. 10 
Pułku Piechoty w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; Sparingowy mecz tramp-
karzy C1: MUKS Pelikan-2007 Ło-
wicz – UMKS Korab Łask;

 13.50-16.50 – Hala sportowa OSiR 
nr 1 w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 2. 
kolejka XXIX edycji Da Grasso II ligi 
ŁoLiF, czyli Łowickiej Ligi Futsalu;

 14.50-18.30 – Hala sportowa OSiR 
nr 2 w Łowiczu, ul. Topolowa 2; 2. 
kolejka XXIX edycji Robkol IV ligi 
ŁoLiF, czyli Łowickiej Ligi Futsalu;

 17.00-20.20 – Hala sportowa OSiR 
nr 1 w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 
2. kolejka XXIX edycji Kia Open I 
ligi ŁoLiF, czyli Łowickiej Ligi Fut-
salu.
 
ŚRODA, 8 GRUDNIA:

 10.00 – Sala sportowa przy Urzę-
dzie Miejskim w Łowiczu, Al. Hen-
ryka Sienkiewicza 62; Powiatowe 
Igrzyska Młodzieży Szkolnej w sza-
chach drużynowych;

 19.00 – Hala sportowa OSiR nr 2 
w Łowiczu, ul. Topolowa 2; Zaległy 
mecz 8. kolejki wojewódzkiej ligi 
koszykówki juniorów starszych 
U19: UMKS Księżak-2004 Łowicz 
– Profi  Sunbud PKK 99 Pabianice. 
 Gogo


